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روزنامه صبح ایران

واکاوی علل خودخواهی و طمعکاری در جامعه 

چرا چنین شدیم؟
جامعه شناسان بر این باورند که اخلاق از شرع یا هرجای 
دیگری که نشات بگیرد به موازات فرهنگ و رفتارسازی، 
ضمانت اجرای قوی می خواهد و گرنه تضمین جدی برای 
رعایت آن وجود نخواهد داشت. می گویند سابقه نداشته 

در طول تاریخ ایرانیان اینقدر خودخواه و طمعکار باشند که 
هیچ چیز سالمی را برای خود و آیندگانشان باقی نگذارند.
عزت الله سام آرام جامعه شناس که از وی به عنوان پدر 

مددکاری اجتماعی ایران نیز یاد می شود...

ششمین حضور روحانی در مجمع عمومی از دید نمایندگان مجلس سفری پرثمر بود. این در حالی است که آمریکا 
تلاشی بی سابقه را برای انزوا و اعمال فشار بر ایران در سازمان ملل به کار بست. »حسن روحانی« رئیس جمهوری ایران 
پس از سفر سه روزه به نیویورک و سخنرانی در مجمع عمومی سازمان ملل متحد، دیدار با سران کشورها، حضور در 
چند نشست و مصاحبه با رسانه ها ظهر دیروز پنجم مهرماه به تهران بازگشت. در ارتباط با سفر روحانی به نیویورک سه 
تن از نمایندگان مجلس شورای اسلامی در مصاحبه با ایرنا، ضمن تحسین دیپلماسی کشور، این سفر را کاملًا موفقیت 

آمیز خوانده و از نتایج آن حمایت کردند...

گزارشی از پیشرفت نتانیاهو در اتهام زنی به ایران

از مضحکه ترامپ تا »تورقوزآباد« نتانیاهو

دادستان تهران:

متهم سکه ثامن از کشور خارج شد

۶ هزار نفر در کشور بالای ۱۰۰ سال سن دارند

ثمراتی که آینده آشکارتر می کند

توفیقات   دیپلماتیک 
در نیویورک
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همچون صاعقه ای ویرانگر 
بر سر دشمنان فرود 

خواهیم آمد

فرمانده کل سپاه: نمی گذاریم خون شهدای اهواز هدر رود

یـک فعـال سیاسـی اصولگرا بـا تأکیـد بر اینکـه نباید بـا نگاه 
جناحـی بـه مخالفـت و یـا موافقـت بـا لایحـه FATFپرداخت 
می گویـد که اگر قانـون مبارزه با پولشـویی اعمال شود،بسـیاری 
از مفاسـد اقتصـادی و زمینه های آن شناسـایی و همچنین فضای 
امنـی برای فعالیت سـرمایه گذاران خارجی، فراهم می شـود.هفته 
گذشـته علـی لاریجانی، رئیس مجلس شـورای اسـلامی از اصرار 

مجلـس بـر دو لایحه الحـاق دولت جمهوری اسـلامی ایـران...

فرمانده انتظامی استان قم گفت: کامیون داران در این استان تعامل خوبی با نیروی انتظامی 
داشته اند و در قم هیچ تعرضی به کامیون ها انجام نشده است.سردار عبدالرضا آقاخانی قبل از ظهر 
شنبه در نشست خبری با اصحاب رسانه با بیان اینکه هفته ناجا از 13 مهرماه آغاز می شود، افزود: 
شعار امسال هفته ناجا، »پلیس مقتدر، امین مردم« است و هر روز نیز به عنوانی نامگذاری شده است.
وی گفت: شعار روز اول هفته ناجا با عنوان »جامعه ایمانی، ارزش های اسلامی، رفعت و مهربانی« 
نامگذاری شده است که در این روز پیاده روی ویژه کارکنان، غبارروبی نمازخانه ها در رده های انتظامی 
استان، دیدار با خانواده معظم شهدا، سخنرانی قبل از خطبه های نماز جمعه، عیادت و سرکشی 
از بیماران در بیمارستان علی ابن ابی طالب)ع( و برپایی چادر امدادی در مصلای نماز جمعه انجام 

می گیرد...

 ،)FATF( وزیرراه و شهرسازی، »تردید در الحاق به اف.ای.تی.اف
عامل  سه  را  حاکمیت«  رفتار  و  برجام  در  ماندن  باقی  در  شک 
تاثیرگذار منفی بر بازار دانست و گفت: اکنون ایجاد ثبات اقتصادی 
در این شرایط مهمتراز پول پاشی است.عباس آخوندی دیروزدر 
هجدهمین همایش سیاست های توسعه مسکن در ایران افزود: 
بحث الحاق ایران به اف.ای.تی.اف از سال 1387 مطرح و در سال 

1390 دبیر شورای عالی امنیت ملی در نامه ای پیوستن ایران ...

فرماندار قم با اشاره به آغاز سال تحصیلی گفت: کمیته امداد، آموزش و پرورش و دهیاری ها 
اعتباراتی در نظر گرفته اند تا امسال هیچ کودکی به دلیل مشکل مالی و یا سرویس مدارس از 
تحصیل باز نماند.رضا سیار، روز شنبه درگردهمایی دهیاران و شوراهای اسلامی بخش مرکزی قم 
در فرمانداری ، ایجاد زمینه برای تحصیل برای همه کودکان را یکی از شاخصه های عدالت اجتماعی 
دانست و افزود: باید دهیاران حساسیت لازم را برای تحصیل تمام کودکان داشته باشند و مشکل 
همه کودکان منطقه را برای ادامه تحصیل به صورت موردی بررسی کنند.طبق آخرین سرشماری 
نفوس و مسکن که در سال 95 انجام شد، چهار هزار و 72 کودک در گروه سنی 6 تا 9 سال در استان 
قم از تحصیل بازمانده اند.در سال تحصیلی جدید، حدود 255 هزار دانش آموز در 665 مدرسه و 

شش هزار و 783 کلاس درس با حضور 14 هزار معلم مشغول به تحصیل هستند...

رئوفیان فعال سیاسی اصولگرا:

تصویب FATF موضوع 
کف خیابانی نیست

فرمانده انتظامی استان قم:

هیچ تعرضی به کامیون های حمل بار در قم 
نشده است

وزیرراه و شهرسازی:

تردید در الحاق به FATF سبب 
تاثیر منفی در بازار شده است

فرماندار قم:

امسال کودک بازمانده از تحصیل به دلیل 
مشکل مالی نخواهیم داشت
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در نظر دارد با استناد به نامه شماره 5/686/ص مورخ 97/06/10 موضوع بند 7 مصوبه شماره 57 مورخ 97/05/21 شورای 
اسلامی شهر اندیشه واگذاری موضوع ذیل را از طریق مزایده کتبی )عمومی( به اشخاص حقیقی و حقوقی واگذار نماید.

1- موضوع مزایده : واگذاری امتیاز بهره برداری ازکیوسک های مطبوعاتی سطح شهر اندیشه
2- مدت اجاره: 12 ماه 

3- سپرده شرکت در مزایده : مبلغ 15/000/000 ریال میباشد که باید بصورت موارد مندرج در بند 2 ماده 5 آئین نامه مالی 
شهرداریها به شرح ذیل ارائه گردد:

الف- رسید بانکی واریز وجه فوق به حساب جاری سیبا به شماره 0106212988001 نزد بانک ملی شعبه فاز سه اندیشه 
ب- ضمانت نامه بانکی به نفع شهرداری اندیشه

ج- اسناد خزانه 
4- مهلت و محل فروش اسناد مزایده : مهلت خرید اسناد مزایده از تاریخ چاپ آگهی لغایت روزچهارشنبه مورخ 97/07/25 
به نشانی : شهریار- شهر اندیشه - فاز 3- بلوار آزادی- تقاطع خیابان شهرداری شرقی- ساختمان مرکزی شهرداری اندیشه 

- واحد امور قراردادها می باشد.
5- مهلت و محل ارائه پیشنهادات: پایان وقت اداری )13:30( روز پنج شنبه مورخ 97/07/26 دبیرخانه شهرداری اندیشه

6- زمان و محل بازگشایی پیشنهادات واصله: روز شنبه مورخ 97/07/28 ساعت 14:30 سالن جلسات شهرداری اندیشه 
7- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادهای واصله مختار است.

8- برندگان اول-دوم و سوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده شرکت در مزایده آنان به ترتیب به نفع 
شهرداری ضبط خواهد شد.

9- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده درج گردیده است.

شهرداری اندیشه

بهروز کاویانی - شهردار اندیشه

آگهی مزایده عمومی مرحله اول )نوبت اول(



ی
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  افزایش انتظارات مردم از دولت 
به  انتقادات و پیشنهادهای سازنده ای که  علی رغم 
دولت حسن روحانی داشته و دارم که انتقاداتی جدی و 
درون گروهی محسوب می شود و صرفاً برای رشد و توسعه 
نظام و کشور اسلامی مان است، فلذا حسن روحانی به عنوان 
نماینده یک ملت انقلابی با تفکر مردم سالاری دینی در 

سازمان ملل حضور پیدا کرد و غیرازاین هم از ایشان انتظار نمی رفت. رئیس جمهورمان با 
صلابت و مقتدرانه جواب نماینده یاوه گویان استکبار جهانی را داد. نباید مسائل بین المللی 
را با تخریب و ناجوانمردی به مسائل داخلی گره زد و مصادره به مطلوب نمود. سازمان 
ملل برای بیان واقعیت ها، رخدادها و برنامه ریزی جهت اجرای سیاست ها و حفظ منافع 
مشترک جهانی در نظر گرفته شده و مکانی برای تهدید، تحقیر، زورگویی یک عده 
معدود تمامیت خواه نیست. همچنین سازمان ملل می تواند محلی مناسب برای گفتگوی 

تمدن ها، رسیدگی و کمک به کشورهای محروم و ستمدیده در یوق ستمکاران باشد.
 در روزهای حساسی که در کشورهایی همچون سوریه، یمن، عراق شاهد جنگ و 
خونریزی هستیم و بحران در خاورمیانه را نظاره می نماییم رئیس جمهوری بی تدبیر و 
محروم از دانش سیاست همچون دونالدترامپ در آمریکا حاکم است که هنوز به دانش 
و قواره های یک دولت دیپلماتیک حتی در سطح یک دولت جهان سومی هم آگاه 
نیست و مانند قداره کشان عهد دقیانوس عهد و پیمان بین المللی خود را نقض می کند 
و به قول حسن روحانی اصل حقوقی، شأن و مسئولیت و جایگاه جهانی دیگر دولت ها 
را به راحتی نقض و با آنان برای کاسبی بیشتر همچون عربستان سودجویی می کند 
و با بدترین الفاظ مانند گاو شیرده با آنان برخور و آنان هم ذلیلانه جرات و قدرت 
پاسخگویی نداشته و ندارند.سرکرده دولت جدید )ترامپ(حتی به مشورت اندیشمندان 
و عقلای داخلی کشور خود و نخبگان و سیاستمداران جهانی توجهی نداشته و مانند 
یک مست لایعقل زنگی به کسی بها نمی دهد؛ و شرایط یکسویه خفت باری را تعیین 
کرده و از ایران قدرتمند و باعزت می خواهد که با او گفت وگو کند و از خود نمی پرسد 
که توافق برجام ۱+۱ نبوده بلکه ۱+۵ است و کشورهای دیگر هم در این امر مهم 
دخیل هستند؛ بنابراین برجام حاصل و نتیجه یک دهه تلاش بین المللی و جهانی با 
جلسات پرمخاطره و نفس گیر در زمان دولت آقای روحانی صورت پذیرفته که آمریکا 
قلدرمآبانه از همان زمان شروع دولت جدید با بغض و کینه ترامپ و با مشورت رؤسای 
حکومت غاصب صهیونیستی به تعهداتش عمل نکرد و ساز مخالفت با برجام و آتش 
زدن این معاهده بین المللی را نواخت و با بهانه های از پیش طراحی شده از این توافق 
خارج شد.در این میان روحانی بسیار مقتدرانه در جمع سران دیگر کشورهای جهان 
در نشست سازمان ملل بیان کرد که "هیچ دولت و ملتی را نمی توان به زور به پای میز 
مذاکره آورد و اگر چنین شود آنچه انباشت می شود، خوشه های خشم ملت هاست که 
نصیب زورگویان خواهد شد. ایشان در ادامه بسیار مؤدبانه و هوشمندانه سخن گفت 
و خطاب به دولتمردان ایالت متحده آمریکا بیان کرد که ما از شما دعوت می کنیم 
اگر از توافق برجام می ترسید و آن را کارنامه رقیبان سیاسی خود در آمریکا می دانید 
به میز مذاکره ای که آن را برهم زدید یعنی به قطعنامه ۲۲۳۱ که مصوبه شورای 
امنیت است، بازگردید و به اصول نهادهای بین المللی پایبند بمانید. رئیس جمهوری 
به صورت عمومی، زیرکانه و در لفافه به آمریکا و تمامی دولت های همکار او و حامیان 
تروریست مخصوصاً کشورهای عربی مانند عربستان سعودی و امارات تذکر عقلایی 
و آینده نگری داد که هیچ کشور و ملتی را تحریم و تکفیر نکنید زیرا عواقب تحریم و 
تکفیر دوروی یک سکه است؛ در تکفیر، اندیشه انسان ها انکار می شود و در تحریم، 
زندگی و رفاه مردم نفی می شود.با سخنان روحانی در مجمع عمومی سازمان ملل 
انتظارات همیشه به حق مردم با حمایت او دوچندان شده و ضروری است که بعضی 
از مسئولین دولت ایشان که عدم موفقیتشان محرز و برای همگان ثابت شده است 
خودشان کنار بروند و جای خود را به کسانی بدهند که علاوه بر انقلابی بودن صاحب 
اندیشه و تجارب گران بها هستند. مدیران بی تجربه نباید مردم زحمت کش و ایثارگر 
ایران مقتدر و باعزت را بیشتر از این با مدیریت پوسیده و جزیره ای خود به زحمت 
بیندازند، اگرچه دیگر ارگان ها، نهادهای عمومی و غیردولتی را هم از این امر مستثنی 
نمی دانم و برای برون رفت سریع و اساسی از بحران به وجود آمده با برنامه ریزی برای 
ترمیم ساختار و سازمانی مناسب در امور اجرایی کشور و با طراحی یک مدل -مدیریت 
یکپارچه-و انهدام مدیریت های جزیره ای با کمک و همفکری اندیشمندان و همه 
احزاب و گروه های سیاسی و قطع دست باندهای متصل به قدرت و ثروت کشور را از 
این آشفتگی مجازی نجات و شاهد شکوفایی و توسعه منطقی کشور عزیزمان ایران 

اسلامی باشیم.
فعال سیاسی اصولگرا و دبیر کل جمعیت آبادگران جوان

نمایش مضحک نتانیاهو
تکمیل پازل ایران ستیزی ترامپ

رضا خوش لهجه *

نمایش مضحک بنیامین نتانیاهو نخست وزیر رژیم صهیونسیتی در مجمع عمومی 
سازمان ملل که ادعای پوچ دیگری را مبنی بر وجود یک انبار هسته ای در منطقه » 
تورقوز آباد « در جنوب تهران به نمایش گذاشت ؛ هرچند به لحاظ دیپلماتیک اقدامی 
بی ارزش به شمار می رود اما این شوی تبلیغاتی را می توان تکمیل کننده پازل ایران 

ستیزی ترامپ ارزیابی کرد.
هفتاد و سومین مجمع عمومی سازمان ملل متحد در حالی از هفته گذشته با حضور 
رهبران بلندپایه جهان در نیویورک درحال برگزاری است که ' دونالد ترامپ ' و ' بنیامین 
نتانیاهو ' در سخنرانی های خود در ادامه سیاست ایران هراسی تلاش کردند تا از این 

فرصت، باردیگر ادعاها و اتهامات تکراری خود را علیه ایران تکرار کنند.
از سوی دیگر، انتشار گزارش 48 صفحه ای وزارت امور خارجه امریکا را که چهارشنبه 
گذشته منتشر شد ، باید پازل دیگری در راستای ارائه تصویری منفی و تاریک از جمهوری 
اسلامی ایران ارزیابی کرد . این گزارش که در هفت فصل منتشر شده است مجموعه ای 
از اتهامات و ادعاهایی را شامل می شود که ایرانی ها سالهاست با چنین ادبیات سخیف و 

عاری از منطق دولتمردان آمریکایی عادت کرده اند.
ترامپ در سخنرانی خود با تکرار اتهامات ضد ایرانی خود درخصوص مسائل هسته ای، 
ملتمسانه از کشورهای جهان خواست که ایران را منزوی کنند و اظهار داشت: به ایران 

اجازه دستیابی به تسلیحات هسته ای نخواهیم داد.
نتانیاهو هم در سخنان خود تلاش کرد از ترامپ در بیان اظهارات ضد ایرانی عقب 
نماند و با نشان دادن تصویری از یک قالیشویی در منطقه تورقوزآباد تهران مدعی شد این 

محل انبار سلاح ها و کلاهک های اتمی ایران است .
این نخستین بار نیست که ترامپ و نتانیاهو در اقدامی هماهنگ دست به اقدامات 

تبلیغی و سیاسی ضد ایران بویژه در ارتباط با فعالیت های هسته ای ایران می زنند. 
به باور تحلیلگران سیاسی، رئیس جمهوری آمریکا و نخست وزیر رژیم صهیونیستی با 
این اقدامات فرافکنانه تلاش دارند اذهان جهانی را از زرادخانه های اتمی خود و انبارهای 

مملو از سلاح اتمی در آمریکا و اسرائیل منحرف سازند.
براساس گزارش های منتشر شده از سوی منابع غربی ؛ آمریکا با مجموع 6 هزار و 
800 کلاهک اتمی در جایگاه دوم کشورهای دارای سلاح کشتار جمعی ایستاده و رژیم 
صهیونیستی نیز با 80 کلاهک هسته ای که در برخی گزارش ها این رقم تا ۲۵9 کلاهک 

نیز ذکر شده است ؛ تهدیدی جدی برای امنیت جهان به شمار می روند.
از سوی دیگر نباید فراموش کرد که یکی دیگر از اهداف آمریکا و اسرائیل در طرح 
ادعاها و اتهامات ضد ایرانی تلاش آنها برای انزوای بین المللی ایران است هرچند به اذعان 
بسیاری از سران و مقامات بلندپایه کشورهای جهان، جایگاه سیاسی و بین المللی ایران 
برای همگان روشن بوده و با لفاظی ها ترامپ و شوی تلویزیونی امثال نتانیاهو منزوی 

ساختن ایران امری محال است .
حتی بسیاری از رسانه های خبری جهان وبویژه رسانه های آمریکایی در واکنش به 
اظهارات رئیس جمهوری آمریکا در دو نشست اخیر ) هفته قبل ( مجمع عمومی سازمان 
ملل و شورای امنیت این سازمان به صراحت نوشتند که ترامپ در سیاست خود مبنی بر 

انزوای ایران شکست خورده است . 
روزنامه آمریکایی 'واشنگتن پست' در این زمینه نوشت : ترامپ در نشست مجمع 
عمومی سازمان ملل و در شورای امنیت این سازمان از همه کشورها خواست ایران را در 
انزوا قرار دهند. اما ایران به ویژه در نتیجه برنامه ریزی سران این کشور یک بار دیگر در 
نقطه تمرکز مذاکرات مجمع عمومی سازمان ملل قرار گرفت و مقامات آن از فرصت بی 

نظیر موجود برای ملاقات و سران کشورهای دیگر و رسانه های غربی بهره بردند. 
ادعاهای تکراری ترامپ و نمایش های مضحک نتانیاهو درباره تلاش های ایران برای 
دستیابی به سلاح اتمی درحالی صورت می گیرد که آژانس بین المللی انرژی اتمی در 
۱۲ گزارش خود پایبندی ایران به برجام را تایید و تاکید کرده که انحرافی در فعالیت های 

هسته ای ایران مشاهده نشده است .
ایران بارها اعلام کرده است به رغم تلاش های آمریکا و اسرائیل برای انزوای ایران، 
امروز این دولت آمریکاست که در نتیجه زیاده خواهی و رفتار قلدرمابانه خود در قبال دیگر 
کشورها روز به روز منزوی تر می شود و مواضع کشورها در سازمان ملل متحد حتی در 
نشست اخیر شورای امنیت نشان داد که دولت آمریکا بی اعتبار تر از هر زمان دیگری 

نزد ملت های جهان است . 
سخن آخر اینکه تردیدی وجود ندارد که لفاظی های ضد ایرانی هیات حاکمه آمریکا و 
نمایش های مضحک و تکراری نتانیاهو، بیش از هرچیزی اقدامی فرافکنانه از سوی آمریکا 
با هدف تطهیر خود و متهم کردن دیگران و نشان دهنده سیاست ها و رویکردهای دوگانه 

و تناقض آمیز این کشور در طول دهه های اخیر است .

دادستان تهران:

متهم سکه ثامن از کشور خارج شد
دادستان تهران با اشاره به آخرین وضعیت پرونده سکه ثامن گفت: متاسفانه یک روز 
قبل از تشکیل پرونده قضایی متهم از کشور خارج شده و چند روز قبل از آن نیز همسرش 
را از کشور خارج کرده؛ اما تمام حساب ها و اموالش از جمله املاک و تعدادی اتومبیل 

گرانقیمت توقیف شده است.
عباس جعفری دولت آبادی دادستان تهران در حاشیه نشست با مدیران گمرک 
کشور از صدور سه کیفرخواست دیگر در رابطه با پرونده های تلفن همراه و ارسال آن ها به 
دادگاه های ویژه خبر داد. مشکل قانونی برای ورود نداشتند، باشیم.وی با اشاره به آخرین 
وضعیت پرونده سکه ثامن اظهار کرد: متاسفانه یک روز قبل از تشکیل پرونده قضایی 
متهم از کشور خارج شده و چند روز قبل از آن نیز همسرش را از کشور خارج کرده؛ اما 
تمام حساب ها و اموالش از جمله املاک و تعدادی اتومبیل گرانقیمت توقیف شده است.

جعفری دولت آبادی با ابراز تاسف از اینکه چرا باید افرادی در قالب فروش سکه اقدام 
بانکی انجام دهند، در تشریح اقدامات مجرمانه صورت گرفته در این پرونده، گفت: افراد از 
این فرد سکه خریداری کرده و آن را تحویل نمی گرفتند و می توانستند سود آن را دریافت 
نمایند، در حدی که یک سپرده گذاری در حد کلان انجام شده و افراد زیادی را جذب 
کرده بودند.دادستان تهران بار دیگر از مردم خواست که غیر از بانک و موسسات مالی 
مجاز، به هیچ شرکت و موسسه ای اعتماد نکنند و تاکید کرد: جز بانک و موسسات مالی 
مجاز، هیچ شرکت و موسسه ای حق ندارد به مردم سود پرداخت کند و پرداخت سود 
به خصوص در قالب سپرده های کلان جرم است و در قانون مبارزه با اخلالگران به این 
موضوع تاکید شده است.وی با اشاره به اقدامات پیشگیرانه صورت گرفته در این پرونده 
خاطرنشان کرد که افرادی شکایت کرده اند و پرونده در دادسرای تهران مفتوح است 
و امیدواریم که با کمک ترکیه، متهم به کشور بازگردد.جعفری دولت آبادی در رابطه 
با پرونده کلاهبرداری در قالب دریافت طلا و پرداخت سود به مردم از اتحادیه طلا و 
جواهرات به دلیل عدم نظارت گلایه کرد و افزود: صنف طلا نمی تواند از مردم پول بگیرد 
و سود بدهد، حتی اگر خود افراد تقاضا کنند.دادستان تهران از دستگیری متهم این پرونده 
خبر داد و بیان داشت: این طلافروش که سال های زیادی در تهرانپارس فعالیت می کرده 
هفته گذشته در شیراز دستگیر و همه اموال وی توقیف شده است.وی تصریح کرد: این 
فرد مدعی است که بیش از ۲40 میلیارد تومان بدهی ندارد و می توان گفت که اموال 
توقیف شده از وی تکافوی پرداخت بدهی ها را می دهد و شاکیان اجازه دهند که پلیس 
و دادستانی کار خود را انجام دهد تا وجوه مردم بازگردانده شود.جعفری دولت آبادی با 
بیان اینکه هیچکسی حق ندارد در ازای دریافت طلا به مردم سود دهد، گفت: حتی بانک 
کارگشایی نیز وقتی طلاهای مردم را می گیرد در قالب ارزش طلا به آن ها وام می دهد و 
سودی پرداخت نمی کند و اشکالی نیز ندارد؛ اما در این پرونده از افراد پول و طلا گرفته 
شده و به آن ها سود داده اند که اشکال دارد.دادستان تهران از مردم خواست که به دلیل 
دریافت سود بیشتر به سمت چنین افرادی نروند که در نهایت پرونده تشکیل شود و هم 

برای خودشان و هم براش کشور، دردسر ایجاد شود.

 محمد رضا عارف:

 نقاط ضعف احتمالی امنیتی 
حادثه اهواز بررسی و رفع شود 

رییس بنیاد امید ایرانیان گفت: با بررسی های کارشناسانه و دقیق باید نقاط ضعف 
احتمالی مسائل امنیتی و اطلاعاتی مربوط به حادثه تروریستی اهواز احصا و مسئولان 

مربوطه نسبت به رفع آنها اقدام کنند.
محمدرضا عارف تاکید کرد: حادثه تروریستی اهواز که منجر به شهادت عده ای از 
هموطنان مان شد، بار دیگر ضرورت حفظ همبستگی ملی در داخل کشور را مورد تأکید 
قرار داد. ضمن تسلیت مجدد به خانواده های محترم شهدای این حادثه تروریستی تلخ، 
بیان چند نکته در این خصوص حائز اهمیت است.وی خاطرنشان کرد: از ابتدای پیروزی 
انقلاب اسلامی ایران گروه های مختلفی در خارج و بعضاً داخل کشور درصدد ضربه زدن 
به امنیت نظام جمهوری اسلامی بودند و هدف شان در نهایت سرنگونی نظام بود، در 
سال های اولیه پیروزی انقلاب اسلامی مانند سایر انقلاب های دیگر شرایط متلاطمی 
در کشور حاکم بوده که به همین دلیل شاهد ترورهایی در همان سال ها بودیم و در 
این گونه حوادث برخی از یاران انقلاب را از دست دادیم. عارف همچنین گفت: آنچه 
توانست عمر انقلاب اسلامی را به عدد 40 برساند، در درجه اول وحدت بین مسئولان و 
در درجه دوم وحدت بین مردم و مسئولان و همبستگی ملی بوده است. در کنار تنوع 
قومیتی در داخل کشور که همیشه برای نظام اسلامی یک فرصت تلقی می شود.این 
نماینده مجلس خاطرنشان کرد: در برهه های حساس در طول این 40 سال همیشه 
شاهد بودیم اقوام و مذاهب مختلف در برابر توطئه های مختلفی که علیه کشور ایران 
صورت گرفته در صف اول مبارزه با اینگونه توطئه ها و دسیسه ها قرار داشتند از این رو 
در حادثه تروریستی اخیر نیز اقوام مختلف بخصوص قومیت های مختلف عزیزی که در 
استان خوزستان حضور دارند مانند گذشته اجازه نخواهند داد امنیت کشور تحت الشعاع 
برخی خواسته های نامشروع قرار بگیرد. رییس فراکسیون امید مجلس خاطرنشان کرذ: 
با بررسی های کارشناسانه و دقیق باید نقاط ضعف احتمالی درخصوص مسائل امنیتی و 
اطلاعاتی در ارتباط با حادثه تروریستی اهواز احصا و مسئولان مربوطه نسبت به رفع آنها 
اقدام کنند. وی یکی از راه های تقویت همبستگی ملی را رعایت حقوق شهروندی دانست 
و گفت: در این خصوص نگرانی هایی وجود دارد و شایسته نظام اسلامی نیست که بعد 
از گذشت 40 سال از پیروزی انقلاب درخصوص رعایت حقوق شهروندی بخصوص 
در دستگاه های متولی این موضوع گزارش های بعضاً نگران کننده به گوش برسد، بویژه 
درخصوص حقوق شهروندی اقوام حاکمیت باید بیش از گذشته حساس باشد و بدانیم 
که کوچکترین غفلت در این زمینه تبعات جبران ناپذیری برای نظام اسلامی خواهد 
داشت. وی افزود: معتقدم در شرایط فعلی رمز ارتقای همبستگی و وحدت ملی گفت 
 وگوی ملی بین تمامی جریان ها و اقوام است حتی کسانی که با برخی سیاست های 
حاکمیت در برخی زمینه ها مخالف هستند هم باید ذیل چتر نظام اسلامی قرار بگیرند و 

با آنها نیز زمینه گفت  وگو را فراهم کرد.

شهردار تهران:

 برای ادامه فعالیتم تابع قانون هستم
شهردار تهران با بیان اینکه برای ادامه فعالیت در شهرداری تهران ) به دنبال ابلاغ قانون 
منع به کارگیری بازنشستگان( به طور کامل تابع قانون هستم گفت: اگر قانون بگوید ادامه 

فعالیت ممکن نیست به آن احترام می گذارم.
سید محمد علی افشانی این سخنان را روز شنبه در حاشیه آیین رونمایی از تندیس 
شهید لشگری از خلبانان نیروی هوایی ارتش جمهوری اسلامی در جمع خبرنگاران 
بیان کرد.به دنبال ابلاغ قانون منع به کارگیری بازنشستگان در نهادهای اجرایی، برخی 
نمایندگان مجلس گفته اند که این قانون شامل شهرداران ازجمله شهردار تهران نیز می 
شود اما مدیران شهری خلاف آن را می گویند و مقرر شده استفساریه ای به مجلس 
در این زمینه ارسال شود. شهردار تهران در ادامه این مراسم با بیان اینکه آرامش امروز 
حاصل خون شهیدان اظهارداشت: ما مدیون شهدا هستیم و ایجاد این نمادها تنها برای 
یادآوری نسل های آینده است که بدانند زمانی که کشور به مدافع نیاز داشت چه کسانی 
از این سرزمین پاسداری کردند. وی با بیان اینکه آرامش امروز حاصل خون شهیدان 
اظهارداشت: ما مدیون شهدا هستیم و ایجاد این نمادها تنها برای یادآوری نسل های آینده 
است که بدانند زمانی که کشور به مدافع نیاز داشت چه کسانی از این سرزمین پاسداری 
کردند.شهردار تهران خاطر نشان کرد: شهیدان کسانی بودند که منافع مردم را به منافع 
خود ترجیح دادند و اگر امروز کسی مدعی پاسداری از خون شهدا است باید در عمل ثابت 
کند.وی با بیان اینکه عمل انسان ها بیانگر آنچه بر زبان می آورند است یادآور شد: نسل 
جوان باید بداند در چه شرایط دشواری کشور مورد هجوم قرار گرفت و با رشادت های این 

فرزندان، دشمن نتوانست یک وجب از خاک کشور را تصاحب کند.

شورای عالی هماهنگی اقتصادی تصویب کرد

واردات ارز به صورت اسکناس 
به هر میزان آزاد است

شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا مصوب کرد هر شخص حقیقی و حقوقی با 
رعایت مقررات بانک مرکزی می تواند به هر میزان ارز به صورت اسکناس وارد کشور کند.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، در جلسه صبح شنبه شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی به ریاست حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی که با حضور 
روسای قوای مقننه و قضاییه تشکیل شد؛ عبدالناصر همتی رییس کل بانک مرکزی 
گزارشی از آخرین وضعیت بازار ارز ارائه کرد و سیاست های بانک مرکزی جهت مدیریت 
بازار ارز تصویب شد.به موجب این سیاست های ارزی، کلیه صادرکنندگان غیرنفتی 
موظفند ظرف سه ماه بعد از صادرات، ارز حاصل از صادرات خود را در سامانه نیما عرضه 
و یا به ترتیبی که بانک مرکزی معین می کند، ارز خود را به چرخه اقتصادی برگردانند. 

همچنین بر اساس این مصوبه صادرکنندگانی که در چارچوب دستورالعمل مربوطه 
عمل کنند، با تصویب دولت مشمول تشویق و تسهیلات صادراتی قرار خواهند گرفت.

در این جلسه همچنین اختیارات لازم به رییس کل بانک مرکزی جهت مدیریت 
بازار ارز داده شد. 

بر این مبنا، بانک مرکزی از طریق بانک ها و صرافی های مجاز در بازار ارز مداخله و 
اقدامات لازم برای کنترل نرخ ارز انجام خواهد داد و قیمت مبادله در بازار ارز را نیز به نحو 

مقتضی اطلاع رسانی خواهد کرد.

سرمقـاله

یادداشت

یـک فعال سیاسـی اصولگرا بـا تأکید بر 
اینکـه نباید بـا نگاه جناحـی به مخالفت 
و یـا موافقـت بـا لایحـه FATFپرداخت 
بـا  مبـارزه  قانـون  اگـر  کـه  می گویـد 
پولشـویی اعمال شود،بسـیاری از مفاسد 
اقتصـادی و زمینه هـای آن شناسـایی و 
همچنیـن فضـای امنـی بـرای فعالیـت 
سـرمایه گذاران خارجی، فراهم می شـود.

هفتـه گذشـته علـی لاریجانـی، رئیس 
اصـرار  از  اسـلامی  شـورای  مجلـس 
دولـت  الحـاق  لایحـه  دو  بـر  مجلـس 
جمهـوری اسـلامی ایران به کنوانسـیون 
سـازمان ملـل متحـد بـرای مبـارزه بـا 
جرائـم سـازمان یافته فراملـی و مبـارزه 
بـا پولشـویی و ارسـال آن بـه مجمـع 
تشـخیص مصلحت نظام خبـر داد. حالا 
چشـم ها به مجمع دوخته شـده است تا 
مشـخص شـود با وجود نامـه  رئیس این 
نهـاد به دبیر شـورای نگهبـان، این لوایح 

در مجمـع تصویـب خواهـد شـد؟ 
ابوالقاسم رئوفیان، فعال سیاسی اصولگرا 
دربـاره مخالفت هـا با لایحه الحـاق دولت 
جمهـوری اسـلامی ایران به کنوانسـیون 
سـازمان ملـل متحـد بـرای مبـارزه بـا 
جرائـم سـازمان یافته فراملـی و مبـارزه 
بـا پولشـویی، بـه ایرناپـلاس می گویـد 
تقسـیم بندی  مطابـق  نبایـد  مـا  کـه 
قوانیـن  بـا  اصولگرایـی و اصلاح طلبـی 
مبارزه با پولشـویی دولـت برخورد کنیم 
مسـائل  دلسـوزان  و  صاحب نظـران  و 
اقتصـادی مـا، باید با نگاه کارشناسـی به 
ایـن مسـائل توجـه کننـد، نه آن کـه در 
مجامـع عمومی و نماز جمعه عـده ای به 
مخالفت با آن بپردازند.رئوفیان همچنین 
با تأکیـد بر اینکـه »نباید درباره مسـائل 
اقتصادی، مالی و مفاسـد اقتصـادی نگاه 
جناحی داشـته باشـیم«، می افزایـد: این 
مسـائل، تخصصـی هسـتند و بحث کف 

خیابانی نیست. سـال 68 قانون مبارزه با 
پولشویی در کمیسیون اقتصادی مجلس 
موردبحـث قـرار گرفتـه و تصویب شـده 
اسـت، امـا حـالا یعنـی سـال 97 کجا و 
سـال 68 کجـا؟ حـالا بـه نظر می رسـد 
کـه اراده ای بـرای مبـارزه بـا پولشـویی و 
مقابلـه با تأمیـن مالی تروریسـم به وجود 

اسـت. آمده 
*نـگاه جناحی و سیاسـی به لوایح 

و پیوسـتن به اف ای تی اف نشود
این فعـال سیاسـی اصولگـرا همچنین 
ادامـه می دهـد: مـا مسـائل اقتصـادی را 
بایـد ریشـه یابی کنیم. یکی از مشـکلات 
بـا  قانـون مبـارزه  ایـن اسـت کـه  مـا 
پولشـویی اعمـال نمی شـود یـا به صورت 
جامـع تدوین نشـده  اسـت. بـه نظر من 
بسـیاری از مشـکلات فعلـی مـا زائـده 
همیـن موضـوع اسـت. لـذا بـا اعمـال 
ایـن قانون، بسـیاری از مفاسـد اقتصادی 
زمینه هـای  از  و  می شـوند  شـناخته 
پیدایش مفاسـد اقتصـادی جلوگیری به 
عمـل می آید و همچنین سـرمایه گذاران 
یعنـی  می آورنـد؛  روی  مـا  کشـور  بـه  
فضـای امنـی را بـرای فعالیـت اقتصادی 
سـرمایه گذار خارجـی فراهـم می کنـد.

رئوفیـان با تأکیـد بر اینکـه » اف ای تی اف 
موضوعی نیسـت که در خیابان  درباره آن 
بحث شـود«، بیـان می کنـد: من معتقد 
هسـتم که این موضـوع را باید در محافل 
اقتصـادی و کارشناسـی موردبحـث قرار 
داد و نـه در خیابان هـا. البتـه نزدیک ۲9 
کشـور و چنـد نهـاد بین المللـی ازجمله 
اف ای تـی اف  نیـز عضـو  اروپـا  اتحادیـه 
هسـتند. به عبـارت دیگـر یـک اجتمـاع 
جهانـی قصـد بررسـی و تدویـن قانونـی 
جامـع برای مبـارزه با پولشـویی و تأمین 
همچنیـن  دارد.او  را  تروریسـم  مالـی 
می افزایـد: البتـه باید ایـن موضـوع را در 
نظـر گرفـت که درحـال حاضر بسـیاری 
از کشـورهای عضـو اف ای تـی اف باوجود 
آنکـه بـه مابقـی دولت هـا بـرای مقابلـه 
بـا پولشـویی و تأمیـن مالـی تروریسـم 
کـه  می گوینـد  و  می کننـد  توصیـه 
تروریسـم نبایـد جـان بگیرد، خودشـان 
در تشـویق تروریسـم نقـش دارنـد. لـذا 
به نظـرم بهترین سیاسـت این اسـت که 
مـا ایـن موضـوع را بـدون نگاه سیاسـی 
و جناحـی و بـا مطالعـه بررسـی کنیـم.

رئوفیـان در پاسـخ بـه ایـن پرسـش کـه 
دلایـل مخالفـت  بـا تصویـب ایـن لوایح 

اف ای تـی اف چیسـت؟  بـه  پیوسـتن  و 
می گویـد: مـن نمی خواهـم همـه را بـا 
یک چـوب بزنم، اما معتقـدم برخی نگاه 
جناحی و سیاسـی به این موضـوع دارند. 
هرکـدام از دو جنـاح اگر سیاسـی به این 
مسـئله نگاه می کنند، خدمتـی به مردم 
و نظـام نمی کننـد.او در ادامـه تصریـح 
می کنـد: آمریکا عضو اف ای تی اف اسـت، 
امـا مـا نبایـد به خاطـر حضـور آمریـکا، 
برخـی  کنیـم.  پـاک  را  صورت مسـئله 
می گویند عضویـت در اف ای تـی اف برای 
جلـب رضایت غربی هاسـت، امـا این چه 
حرفی اسـت؟ ایـن موضوع زمانـی اتفاق 
می افتـد که عضویـت مـا در اف ای تی اف 
بی اثـر و خنثـی باشـد. اما مگر مـا ادعای 
مبـارزه بـا پولشـویی را نداریـم؟ مگـر ما 
معتقد نیسـتیم که بیشـترین آسـیب از 
طریـق پولشـویی به نظـام ما وارد شـده 
 اسـت؟ مگـر مـا بیشـترین آسـیب  را از 
طریـق تأمین مالـی تروریسـم و از طرف 
برخـی حکومت هـا و دولت هـا نخوردیم؟ 
همیـن حادثـه اخیـر اهـواز مگـر همین 

نبود؟
می کنـد:  بیـان  همچنیـن  رئوفیـان 
ایـن تلقـی برخـی از اعضـای مجلـس و 
کارشناسـان که پیوسـتن به اف ای تی اف 
بـرای جلب رضایت آمریکاسـت، اشـتباه 
اسـت. باید هزینه و فایده کنیم؛ بله، ورود 
مـا بـه ایـن کنوانسـیون، صـد در صد به 
نفـع مـا نیسـت، اما آیـا به ضرر ماسـت؟

او در پایـان تأکیـد می کنـد کـه مـن 
همچنین خواهـش می کنم برخـی، این 
مسـائل را بـه صحنـه اجتماع نکشـانند، 
زیرا بعضـی فکر می کنند اگـر موجی راه 
بیفتد، به نفع شـان اسـت، اما این مسئله 
باید توسـط اعضای کمیسیون اقتصادی 
مجلـس و کارشناسـان اقتصـادی مـورد 

بحـث، تحلیل و بررسـی قـرار بگیرد.

سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: منشأ تروریسمی که امروز تمام جهان به 
ویژه خاورمیانه را در کام خود کشیده است، جایی جز عربستان سعودی و افکار و اندیشه 

های افراطی که ازجانب این رژیم تبلیغ، ترویج و تأمین مالی می شود، نیست.
به گزارش مرکز دیپلماسي عمومي و رسانه اي وزارت امور خارجه، بهرام قاسمی در 
واکنش به سخنان عادل الجبیر وزیر امور خارجه سعودی در مجمع عمومی سازمان ملل 
و ادعاهای واهی و تکراری وی علیه کشورمان، ضمن رد آنها گفت: بدون تردید عربستان 
سعودی با نام و نشان ترین حامی تروریسم در جهان است و ریشه و منشأ تروریسمی 
که امروزه تمام جهان به ویژه خاورمیانه را در کام خود کشیده است، جایی جز عربستان 
سعودی و افکار و اندیشه های افراطی که ازجانب این رژیم تبلیغ، ترویج و تأمین مالی می 
شود، نیست.وی افزود: اینکه عادل الجبیر با افتخار حمایت کشورش از راهبرد ترامپ در 
مقابله با چندجانبه گرایی و تخریب توافقات و قراردادهای بین المللی را اعلام می کند، 

موضوع عجیبی نیست چرا که کشورش از جمله مهم ترین حامیان جریان وابسته به 
اندیشه های ترامپ در امریکاست که در کنار و همراه با لابی رژیم صهیونیستی و امارات 
متحده عربی با صرف میلیون ها بلکه میلیاردها دلار می کوشند سیاست خارجی به حراج 
گذاشته شده امریکا را در مسیر جنگ افروزی و بی ثبات سازی دلخواه خویش پیش 
ببرند.سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به رهبری عربستان سعودی در ائتلافی نظامی 
که حدود پنج سال است یک کشور اسلامی در خاورمیانه را با فاجعه ای بی سابقه رو به 
رو کرده است گفت: اینکه وزیر خارجه یک کشور متجاوز که باعث و بانی ویرانی یمن و 
فاجعه انسانی هولناک در این کشور است اینگونه از تریبون سازمان ملل متحد که مبنا و 
چارچوب منشور آن را صلح و امنیت بین المللی تشکیل می دهد، سوء استفاده می کند 
و در شیپور افراط گرایی، خصومت، خشونت و جنگ افروزی می دمد ریشه در تفکر و 

اندیشه ای دارد که وی و آل سلمان در آن پرورش یافته اند .

اخبــار

وزیرراه و شهرسازی، »تردید در الحاق 
به اف.ای.تی.اف )FATF(، شک در باقی 
ماندن در برجام و رفتار حاکمیت« را سه 
عامل تاثیرگذار منفی بر بازار دانست و 
گفت: اکنون ایجاد ثبات اقتصادی در این 

شرایط مهمتراز پول پاشی است.
عباس آخوندی دیروزدر هجدهمین 
همایش سیاست های توسعه مسکن در 
ایران افزود: بحث الحاق ایران به اف.ای.

تی.اف از سال ۱۳87 مطرح و در سال 
۱۳90 دبیر شورای عالی امنیت ملی 
در نامه ای پیوستن ایران به گروه ویژه 
کرد.وی  اعلام  ضروری  را  مالی  اقدام 
ادامه داد: این مساله در حالی طی ۱0 
کلان  اقتصاد  حوزه  در  گذشته  سال 
ایران حل و فصل نشده و باقیمانده که 
یکی از مهمترین عوامل عدم قطعیت 
ثبات اقتصادی در کشور است.وزیر راه 
و شهرسازی ادامه داد: با توافق هسته 
ای و برجام یک فضای مثبت در اقتصاد 
ایران بوجود آمد اما مبهم ماندن موضوع 
امور  نشدن  تسهیل  و  اف.ای.تی.اف 
بانکی، ما را با مشکلات بزرگی مواجه 
کرده است.آخوندی گفت: با توافق هسته 
ای و برجام، در سال ۱۳9۵ وزیر امور 
طیب  )علی  وقت  دارایی  و  اقتصادی 

از  ایران  خواست  اف.ای.تی.اف  از  نیا( 
فهرست سیاه خارج شود که سبب شد 
شود. ایجاد  اقتصاد  در  مثبتی  فضای 

وی ادامه داد: اما پس از خروج آمریکا 
از برجام، همه انتظارات مثبت در اقتصاد 
به انتظارات منفی بدل شد و به تدریج 
ریشه های عدم قطعیت در اقتصاد را 
بوجود آورد.»آنچه که بازار انتظار داشت 
دسترسی  و  تجاری  مبادلات  تسهیل 
منابع تولید به بازارهای بین المللی بود 
ایجاد حس مثبت در  که خود سبب 
بازار شد و این مساله به افزایش تولید 
ناخالص داخلی منجر می شد.«آخوندی 
گفت: متاسفانه این سه مورد باعث شد 
که قطعیت ثبات در بازار به حس منفی 
برگردد و تا زمانی که این مساله در بازار 

حل نشود مشکلات باقی خواهد ماند.
با خروج آمریکا،  وی اظهار داشت: 
عدم قطعیت در بازار به تدریج خود را 
نشان داد اما پس از پنج ماه، در مجمع 
عمومی سازمان ملل با وجود تلاش ها 
علیه ایران، نمایندگان انگلیس، فرانسه، 
روسیه و چین در برابر رئیس جمهوری 
آمریکا ایستادند و از ایران و برجام حمایت 
کردند.وزیرراه و شهرسازی گفت: »ما باید 
از این طرفیت بزرگ به نفع مردم ایران 

استفاده کنیم و با حل و فصل عوامل 
مهم عدم ثبات اقتصادی، بتوانیم شرایط 

اقتصادی مناسبی فراهم آوریم.«
وی، یکی از مشکلات اقتصاد ایران 
را بحران اقتصاد رفاهی کشور دانست 
و گفت: »این وضعیت اقتصادی، همه 
را عصبی کرده و آن چیزی که در بازار 
دیده می شود افزایش نرخ ها و بی ثباتی 
را  بازار  ثباتی  بی  این  است.«آخوندی، 
دانست  بازار  در  قطعیت  عدم  معلول 
و تاکید کرد: »باید ریشه آن را از بین 
معتقدند  ای  عده  در حالی که  ببریم 
این عدم قطعیت ناشی از توطئه های 
آمریکا و اسرائیل علیه ایران است که 
سبب شده شاهد بحران کلان در اقتصاد 
ایران باشیم.«وی ادامه داد: بدهی دولت 
در پایان دولت دهم به 4۲ تا 4۵ درصد 
تولید ناخالص داخلی رسید و این نشان 
اقتصاد در  از 4۵ درصد  داد که بیش 
رکود کامل است؛ همچنین دارایی های 
سمی در اقتصاد به بیش از ۱۲.۵ رسیده 
و از طرفی کسری 70 هزار میلیار تومانی 
اقتصاد  بحران  بازنشستگی  صندوق 

رفاهی را بوجود اورده است.«
* دچار بحران رفاهی هستیم

 9۵ گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر 

درصد بودجه کشور درگیر اقتصاد رفاهی 
است که سبب شده انتظارات مردم از 
اقتصاد ایران حس منفی داشته باشد. 
توانیم  نمی  اقتصادی  شرایط  این  در 
سیاستگذاری مناسبی در بازار مسکن 

داشته باشیم.
وی اضافه کرد: در دهه شصت، ۳0 
درصد بودجه عمرانی و 70 درصد جاری 
و رفاهی بود در حالی که عده ای می 
گفتند بودجه باید ۳0 درصد جاری و 
70 درصد عمرانی باشد اما با افزایش 
بودجه جاری در همه بخش های کشور 
شاهد افزایش هزینه های جاری دولت 

در بودجه بودیم.
وی گفت: اکنون در وضعیتی هستیم 
و  مالیات  نفت،  از  حاصل  درآمد  که 
گمرک برای تحقق بودجه رفاهی کشور 
نیز کافی نیست، چه برسد به طرح های 
عمرانی که با فروش بدهی در آینده در 

حال اجراست.
وزیر راه و شهرسازی گفت: کشور 
در حال بحران رفاهی است و این سبب 
شده ۱9 میلیون نفر در ایران در شرایط 
بدی زندگی کنند؛ تا زمانی که ثبات در 
فایده ای  نباشد توزیع پول هیچ  بازار 

ندارد.

وزیرراه و شهرسازی:

تردید در الحاق به FATF سبب تاثیر منفی در بازار شده است

رئوفیان فعال سیاسی اصولگرا:

تصویب FATF موضوع کف خیابانی نیست

سخنگوی وزارت امور خارجه:

منشأ تروریسم جایی جز عربستان نیست

پاسداران  سپاه  کل  فرمانده  جعفری  سرلشکر 
انقلاب اسلامی در پیامی با تبریک و تسلیت شهادت 
ساله  چهار  معصوم  کودک  اقدامی"  مظلومانه"طاها 
درحادثه تروریستی ۳۱ شهریور اهواز، تاکید کرد: پاسداران 
انقلاب هرگز نخواهند گذاشت خونهای پاک و مطهر این 
شهدای گرانقدر به هدر رود و به فضل الهی مصمم هستند 

همچون صاعقه ای ویرانگر بر سر آنان فرود آیند.
به گزارش سپاه نیوز؛ در پی حادثه تروریستی ۳۱ 
شهریور اهواز و شهید و زخمی شدن جمعی از هموطنان 
عزیزمان از جمله "طاها اقدامی" کودک معصوم چهار 
ساله در این اقدام ضد انسانی، سردار سرلشکر پاسدار 
محمد علی جعفری فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در پیامی به پدر وی، شهادت مظلومانه این فرزند 
ایران زمین در ایام سوگواری سرور و سالار شهیدان ، ابا 

عبد الله الحسین)ع( را تبریک و تسلیت گفت.
متن پیام سرلشکر جعفری به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
همرزم گرامی جناب سرگرد سعدالله اقدامی

سلام علیکم؛ حادثه تلخ تروریستی اهواز و شهادت 
مظلومانه جمعی از نیروهای سلحشور نظامی و مردم 

عزیزمان بویژه کودک خردسال شهید محمد طاها اقدامی 
که همزمان با ایام عزای سید و سالار شهیدان و هفته 
عزت آفرین دفاع مقدس توسط ضد انقلاب و نوکران 
تروریستی آمریکایی_ صهیونیستی صورت گرفت، برگ 
حقارت آمیز دیگریست از پرونده سیاه و نگون استکبار و 
مدافعین دروغین حقوق بشر که برای رسیدن به اهداف 
پلید و اجرای نیات شوم خود حتی از ریختن خون پاک 
کودکانی همچون محمد طاهای کوچک و کودکان مظلوم 

در یمن، سوریه، عراق و ...ابایی ندارند.
بی شک شهادت محمد طاهای عزیز بدست اشقیای 
عصر جاهلیت ثانی به سرکردگی مثلث شوم غربی عبری 
و مرتجع منطقه ای نمایی است واقعی از صفحه خون 
فشان عاشورا و آنچه که از حرمله های یزیدی بر مظلوم 
ترین طفل عالم حضرت علی اصغر )ع( و پدر بزرگوارش 
حضرت حسین بن علی)ع(  گذشت و اینک هم در قابی 
دیگر از دوران حساس تاریخ در ایستادگی و رویارویی 
جبهه اسلام انقلابی با جبهه کفر و نفاق و تکفیر تجلی 
یافته است.شهد شهادت بر جسم کوچک و روح بلندش 
گوارا که نام مبارک خود را علی اصغر گونه در لوح زرین و 
پر افتخار مدافعان انقلاب اسلامی جاودانه ساخت.سلام  و 

تهیت الهی بر شما پدر و مادر آن سرباز کوچک اسلام که 
در مکتب و طریق حسینی، محمد طاهای عزیز را همچون 
حضرت علی اصغر)ع( و حضرت عبدالله ابن الحسین)ع( 
در راه اسلام و قرآن تقدیم و اینک نیز زینب گونه با صبر 
و استقامت بر مسیر نورانی ولایت، پیام خون او را به گوش 
انسان های آزاده جهان رسانده و خواهید رساند.بی شک 
خون پاک وی و دیگر شهدای والامقامی که در این حمله 
ددمنشانه و خباثت آلود به شهادت رسیدند عزم ما را در 
صیانت و پاسداری از آرمانها و مقابله با دسیسه ها و توطئه 
های استکبار و نابودی اذناب ضد انقلاب و منافقش راسخ 
تر نموده و دشمنان و ایادی رذلشان بدانند که پاسداران 
انقلاب هرگز نخواهند گذاشت خونهای پاک و مطهر این 
شهدای گرانقدر به هدر رود و به فضل الهی مصمم هستند 
همچون صاعقه ای ویرانگر بر سر آنان فرود آیند.اینجانب 
ضمن عرض تسلا و همدردی، شهادت مظلومانه فرزند 
دلبندتان را به شما و خانواده معظم و فداکار تبریک و 
تسلیت عرض نموده و از خداوند متعال برایتان صبر و 

شکیبایی توام با سعادت و سلامت را مسئلت دارم.
سرلشکر پاسدار محمدعلی جعفری
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی

فرمانده کل سپاه: نمی گذاریم خون شهدای اهواز هدر رود

همچون صاعقه ای ویرانگر بر سر دشمنان فرود خواهیم آمد

حسن بیادی

یک حقوقدان گفت: تعیین مهلت 60 روزه برای اجرای 
ماده واحده قانون ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان امری 

استثنایی و خلاف اصل است.
بهمن کشاورزدر خصوص اینکه آیا مهلت 60 روزه 
ارایه شده از سوی سازمان بازرسی کل کشور مغایر با 
ماده ۲ قانون مدنی که قوانین را ۱۵ روز پس از انتشار 
در روزنامه رسمی لازم الاجرا دانسته، نیست؟ اظهار کرد: 
تعیین مهلتی 60 روزه برای اجرای ماده واحده قانون 
ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان امری استثنایی و خلاف 

اصل است. پس از گذشتن ۱۵ روز از تاریخ درج این قانون 
در روزنامه رسمی قانون مذکور لازم الاجرا است و آثار آن 

متجلّی می شود.
بازنشستگان  یعنی  استثنائات،  افزود:  در مورد  وی 
نیروهای مسلح و یا بازنشستگان وزارت اطلاعات تا سقف 
یک درصد و همین طور جانبازان ۵0 درصد به بالا و 
سایر استثنائات اصل بر این است که قانون بلافاصله قابل 
اجراست؛ النهایه ممکن است بررسی موارد و یا محاسبه 

آنچه نیاز به محاسبه دارد محتاج صرف وقت باشد.

را  موارد  اینگونه  کرد:  خاطرنشان  حقوقدان  این 
ممکن است سازمان های متبوع اینگونه افراد ظرف دو 
ماه تعیین شده انجام دهند و سپس در مورد کسانی که 
مشمول قانون می شوند اجرا کنند، اما نکته ای که باید 
به آن توجه کرد این است که از زمان لازم الاجرا شدن 
قانون پرداخت هر نوع وجهی به عنوان حقوق و مزایا 
و امثال اینها به مشمولان قانون ممنوع است و چنین 
پرداخت هایی ممکن است تصرف قانونی در اموال دولتی 

محسوب شود.

بهمن کشاورز حقوقدان:

دادن مهلت ۶۰ روزه به بازنشستگان خلاف اصل است
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اقتصادی

افزایش بی سر و صدای تعرفه های اپراتورهای تلفن همراه

سفیدوسیاهیکسانسازیتعرفهمکالمهسیار
اپراتورهای ارتباطی سیار کشور در حالی نرخ تعرفه مکالمه های درون و برون شبکه 
ای خود را یکسان کردند که این کار افزایش بهای مکالمه برای دارندگان سیم کارت 

های اعتباری را رقم زده است. 
تعدادی از اپراتورهای تلفن همراه کشور تعرفه پایه سرویس مکالمه درون و برون شبکه 
خود را از اول مهرماه یکسان کردند. بر این اساس از اول مهر ماه هر دقیقه مکالمه درون 
و برون شبکه بصورت تک نرخی برای سیم کارت های دائمی 599 ریال و برای سیم 
کارت های اعتباری 899 ریال از هر نقطه کشور به هر نقطه دیگرو برای دو اپراتور بزرگ 
به صورت یکسان اعمال می شود. بر اساس این یکسان سازی صورت گرفته عنوان های 
تعرفه ای پیشین مانند داخل شبکه، خارج شبکه، ساعت پر ترافیک )پیک( یا کم ترافیک 
)آف پیک( و همچنین تعرفه متمایز برای تماس با تلفن ثابت، از جدول های تعرفه ای 
اپراتورهای ذکر شده حذف شدند. یکسان سازی صورت گرفته درحالی است که این تعرفه 
پیشتربرای مشترکان سیم کارت های دائمی ایرانسل برای همه مقصد ها، دقیقه ای 333 
ریال بود و نیز مشترکان سیم کارت های دائمی همراه اول برای هر دقیقه مکالمه با سایر 
مشترکان و یا مشترکان تلفن ثابت 570 ریال و برای تماس با مشترکان سیم کارت های 
سایر اپراتورهای تلفن همراه دقیقه ای 625 ریال پرداخت می کردند. همچنین، تعرفه 
مکالمه مشترکان سیم کارت های دائمی ایرانسل برای همه مقصد ها در هر دقیقه با 266 
ریال افزایش هزینه مواجه شده است ضمن آنکه مشترکان سیم کارت های دائمی همراه 
اول از این به بعددر هر دقیقه مکالمه داخل شبکه و مکالمه با تلفن ثابت در هر دقیقه 
29 ریال افزایش و در هر دقیقه مکالمه خارج شبکه 26 ریال کاهش تعرفه را تجربه می 
کنند. بر اساس بررسی های صورت گرفته با تغییر تعرفه سیم کارت های اعتباری همراه 
اول و ایرانسل به دقیقه ای 899 ریال، مشترکان سیم کارت های اعتباری همراه اول با 
229 ریال افزایش تعرفه در هر دقیقه تماس داخل شبکه و تماس با تلفن ثابت و 38 
ریال کاهش تعرفه داخل شبکه روبرو خواهند بود.علاوه برآن مشترکان سیم کارت های 
اعتباری ایرانسل هم ازامروز یکم مهر 100 ریال افزایش تعرفه در هر دقیقه مکالمه داخل 
شبکه، 30 ریال کاهش هزینه در تماس خارج شبکه و 230 ریال افزایش تعرفه در تماس 
با تلفن ثابت را تجربه خواهند کرد. یکی از اپراتورهای تلفن همراه در باره یکسان سازی 
تعرفه مکالمه ها در یادداشتی آن را اقدامی »دیر اما لازم« برشمرده است. این اپراتور در 
یاداشت خود آورده است: این اقدام اگر چه دیر است ولی به نظر می رسد در راستای ساده 
سازی محاسبه هزینه مکالمه صورت گرفته است و باید سالها پیش از این همزمان با سایر 
کشورها اجرایی می شد.  بگذریم از اینکه در گذشته نه چندان دور )سال 93( مشترکان 
اپراتور اول تلفن همراه کشور علاوه بر هزینه جابه جایی و تفاوت در تعرفه های پیک و 
غیر پیک، تعرفه بیشتری برای تماس های خارج از استان نیز می پرداختند. در سال 93 
که تعرفه مکالمه در این موارد یکسان شد بسیاری از مشکلات محاسبه مکالمات کم شد 
و اپراتور همراه اول توانست طرح های تشویقی متنوعی برای مشترکان خود تعریف کند.  
حال با یکسان کردن هزینه مکالمات درون و برون شبکه این دو اپراتور که به نظر می رسد 
با رعایت مصوبات سازمان تنظیم مقررات صورت گرفته، قدرت انتخاب و امکان مدیریت 
بهتر هزینه مشترکان بوجود آمده است. »محمد جواد آذری جهرمی« وزیرارتباطات و 
فناوری اطلاعات دوم مهرماه در استان اصفهان به افزایش تعرفه های مکالمه از سوی 
اپراتورهای تلفن همراه اشاره کرد و گفت: در ظاهر این افزایش تعرفه ها در چارچوب قانون 
بوده و کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات در حال بررسی و رسیدگی به موضوع است. 
اکنون چنین برداشت می شود که اپراتورهای تلفن همراه با این یکسان سازی تعرفه ها، 

به سمت افزایش بی سر و صدای تعرفه های خود گام برداشته اند.

وزیر ارتباطات: 

مبالغکسرشدهازمشترکانارزشافزوده
برگشتدادهشد

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات که چندی پیش از کلاهبردای تعدادی شرکت های 
ارزش افزوده در یکی از شبکه های اجتماعی خبرداد ، امروز - جمعه - اعلام کرد: مبلغ 

های کسر شده از مشترکان همراه اول به حساب آنها برگشت. 
داستان سوءاستفاده از پیامک های ارزش افزوده با اعتراض های مردمی به روند عضویت 
آنها در برخی سرویس ها بدون آن که خود کاربران تقاضای چنین عضویتی داشته باشند، 
وارد مرحله تازه ای شد و هر روز ابعاد جدیدی به خود گرفت. اعتراض های مردمی، 
واکنش محمدجواد آذری جهرمی وزیرارتباطات و فناوری اطلاعات را به همراه داشت. 
وزیر ارتباطات 29 مرداد امسال در جلسه ای با مدیران اپراتورهای تلفن همراه مهلت دو 
هفته ای برای ساماندهی وضعیت خدمات ارزش افزوده داد اما پس از سپری شدن این 
مهلت همچنان بازار پرسود خدمات ارزش افزوده به دلیل این که مساله شامل سهام داری 
اپراتور در یک شرکت تا راه اندازی شرکت های متعدد و سوق دادن بازار به سمت سوددهی 
بیشتر است به کار خود ادامه داد و تخلف ها نیز دامنه دار شد. آذری جهرمی در واکنش به 
این نارضایتی مردم از این تخلف ها، هجدهم شهریورماه در یک برنامه تلویزیونی از تشکیل 
پرونده ای در این باره در مرجع قضایی خبر داد که به پرونده ای بزرگتر در پیامک ارزش 
افزوده رسیده است. وی 30 شهریورماه در صفحه شخصی خود در شبکه اجتماعی نوشت: 
»بررسی پرونده یک کلاهبرداری پیامکی ارزش افزوده به پایان رسید. برخی از شرکت های 
ارزش افزوده در پنج ماه اخیر حدود 22 میلیارد تومان از مردم کلاهبرداری کرده اند«. 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: خواسته شد تا وجوه اخاذی شده طی 10 روز 
به مشترکان بازگردانند و پرونده برای سیر قضایی به دادستانی ارسال شود. آذری جهرمی 
پیش از این نیز در این باره از برخورد جدی با کلاهبرداری ها نوشت و تاکید کرد: مردم 
همواره می خواهند با پیامک  های مزاحم تبلیغاتی و فریبکاری ها و کلاهبرداری  هایی که 
در این زمینه گاهی صورت می  گیرد، مقابله جدی شود. وی افزود: وزارت ارتباطات با تاکید 
بر تسهیل مسیر تجارت مجاز و حمایت از آن، با مصادیق کلاهبرداری و سوء استفاده های 
این چنینی با قاطعیت برخورد خواهد کرد. وزیر ارتباطات گفت: شکایت های زیادی به 
دست ما رسیده بود از این که افراد بدون این که درخواست داده بوده باشند، عضو سرویس 
های ارزش افزوده شده اند و مبالغی از حسابشان کسر شده است. آذری جهرمی افزود: 
تخلف 6 شرکت محرز شده است و آنها با سوءاستفاده از زیرساخت های فنی که در 
اختیارشان بود حدود 22 میلیارد تومان به صورت از حساب مردم برداشت کرده اند. وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات تاکید کرد: افراد و مبالغ کسر شده از حساب آنها مشخص 
است و قرار شده پول ها به حساب مردم برگردانند شود؛ همچنین پرونده برای رسیدگی 
بیشتر به دادستانی کل کشور ارسال می شود. آذری جهرمی دیروز در صفحه شخصی 
خود در توئیتر نوشت: روز گذشته مبالغ کسر شده از دو میلیون مشترک همراه اول که 
بدون اطلاع در سرویس های ارزش افزوده عضو شده بودند به حساب آنها مسترد شد.  وی 
یادآور شد: مجموع مبالغ کشف شده تاکنون بالغ بر حدود 35 میلیارد تومان بوده است. در 

مواردی میزان مبالغ بازگشتی به مردم تا پنج میلیون ریال نیز بوده است.

گزارش :داود میاندهی
 

جامعه شناسان بر این باورند که اخلاق از شرع یا هرجای دیگری 
که نشات بگیرد به موازات فرهنگ و رفتارسازی، ضمانت اجرای 
قوی می خواهد و گرنه تضمین جدی برای رعایت آن وجود نخواهد 

داشت. 
می گویند سابقه نداشته در طول تاریخ ایرانیان اینقدر خودخواه و 
طمعکار باشند که هیچ چیز سالمی را برای خود و آیندگانشان باقی 
نگذارند. عزت الله سام آرام جامعه شناس که از وی به عنوان پدر 
مددکاری اجتماعی ایران نیز یاد می شود عقیده دارد: اگر طمع در 
یک جامعه رسوخ پیدا کرد از نظر فرهنگی رو به سقوط حرکت می 
کند و بسیاری از آداب و رسوم اصیل و خوب آن نیز از بین می رود. 
به گفته وی، انسان ها اگر طمعکار شدند همه چیز را می بلعند و 
چیزی را سالم نمی گذارند؛ نابودی محیط زیست در نتیجه طمع 
است زیرا انسان ها جنگل، کوه، دریا و انسان های دیگر را هم می 

بلعند)تضییح حقوق دیگران به خاطر خودخواهی(.
وی بسیاری از آسیب ها از جمله احتکار، گرانفروشی، تصادف 
زیرآب زنی، کم فروشی و  برای گرفتن خسارت،  های ساختگی 
سوءاستفاده از موقعیت ها را درنتیجه حس طمع انسان ها می داند 

و معتقد است که انسان طعمکار همه چیز را خراب خواهد کرد.
* علت احتکار حاجی برنج فروش چیست

به گزارش ایرنا این روزها شهروندان درحالی اخبار مربوط به احتکار 
کالاها و نیز فروش اجناسی که به قیمت های قبل خریداری شده اند 
اما یا در انبارها خاک می خورند یا به قیمت های چند برابر فروخته 
می شوند را دنبال می کنند که چندی پیش شنیدند: محتکر برنج 

در مکه حاجی شد.
این خبری بود که در خلال گشت مشترک تعزیرات تهران چندی 
پیش اعلام و بیان شد: فردی که سه هزار و 600 تن برنج در پایتخت 

احتکار کرده بود به سفر حج رفته بود.
ما ایرانیانی که رویدادهایی اینچنین مثل احتکار یا گرانفروشی را 
دامن می زنیم همانانی هستیم که زمانی، صبح اول وقت، وقتی مغازه 
ای نخستین مشتری اش را راه می انداخت و به قول معروف دشت 
می کرد، اگر مشتری دوم هم به همان مغازه می رفت مغازه دار 
کالایی به او نمی فروخت و می گفت: من دشت کرده ام، روبه رویی 

هنوز دشت نکرده برو آنجا بخر.
حالا اما احتکار، گران فروشی آشکار، فروش جنس و قطعه معیوب 
به جای محصول سالم و این چیزها دیگر نه تنها از سوی این افراد 
مذموم نیست بلکه حق و ضرورت محسوب می شود و کاسبان و 
حتی برخی متولیان اتحادیه ها و دیگر نهادهای متولی نیز این عمل 
را نه تنها احتکار نمی دانند بلکه از آن دفاع می کنند و می گویند اگر 

این کارها را نکنند ضرر می کنند.
استدلال این دسته از افراد این است که به علت کاهش ارزش پول، 
مردم برای حفاظت از سرمایه هایشان این کارها را بکنند اشکال ندارد 
اما این درحالی است که هیچکس نمی تواند احتکار، گرانفروشی و 
سوءاستفاده از حق دیگران را به قیمت سودجویی بیشتر با هیچ 

منطق یا بهانه ای توجیه کند.
*ریشه یابی تاریخی طمعکاری

پدر علم مددکاری اجتماعی ایران در گفت وگو با خبرنگار ایرنا 
معتقد است که در طول تاریخ اینقدر ایرانیان طعمکار نبوده اند که 
اینک شده اند و برای اثبات این مدعا به نیایش داریوش هخامنشی 
اشاره می کند که در آن آمده است: خداوندا این سرزمین را از سپاه 

دشمن، دروغ و خشکسالی دور نگه دار. 
وی می گوید: در طول تاریخ طمع، حرص زدن و چنگ زدن به 
هرچیزی برای خواست و منافع شخصی حتی به قیمت نابودکردن 
دیگران به شکل کنونی در ایران وجود نداشته که اگر بود در نیایش 

شاهان هخامنشی به آن هم اشاره می شد.
این جامعه شناس سرآغاز شیوع تب طمعکاری و زیاده خواهی را 
از دهه 40 خورشیدی می داند و معتقد است: رژیم پهلوی با عنوان 
اصلاحات ارضی یا الغای نظام ارباب و رعیتی وقتی خواست برنامه 
های دیکته شده آمریکا را در ایران پیاده کند زمینه های اجتماعی و 

فرهنگی تشدید حس طمعکاری را نیز پایه گذاری کرد.
سام آرام توضیح داد: فرهنگ طمع تا آن زمان در بازار، تولید و 
کشاورزی ایران به این شکل وجود نداشت و تا پیش از آن جوانمردی 

در کسب و کار و زندگی انسان ها حرف اول را می زد و الگو بود.
از نگاه این جامعه شناس انقلاب سفید 6 ماده ای سال 1341 
نظم فرهنگی جامعه را به هم زد، کشاورزی را تعطیل کرد و از همان 
زمان هم گندم از آمریکا وارد، مهاجرت روستاییان و واگذاری سهام 
کارخانه ها به کارگران شروع شد، اخلاق بد و سودجویی نامشروع نیز 
کم کم در بازار کلید خورد. به اعتقاد این جامعه شناس، از این دوره 
تاریخی ایرانیان دوست دارند ارباب و شاه باشند؛ اسباب آن را می 
خواهند فراهم کنند یا اسباب آن را در سودجویی با هر ابزار و به هر 
شیوه ای می بینند؛ این فرهنگ بعد از انقلاب اسلامی هم به شکل 
نه چندان گسترده ادامه یافت. سام آرام می گوید که مبنای اقتصادی 
ما در طول تاریخ همیشه آب بوده نه زمین اما در این برنامه )پس 
از اصلاحات ارضی( بدون توجه به مبانی و نیز مطالعه علمی، مبنا و 
اصالت را به اشتباه بر زمین گذاشتند. وی تاکرد کرد: از این زمان به 
بعد اصالت به جای آب به زمین افتاد و آب، ملی و دولتی شد؛ وقتی 
چیزی را ملی کردند طمع در گرفتن آن هم زیاد می شود. این جامعه 
شناس افزود: مردم از آن زمان که دولت قیم مردم شد و امکانات را 
بی حساب و کتاب به مردم داد اخلاق نامناسبی پیدا کردند که هرچه 
مال دولت است باید مجانی باشد و فکر می کنند هرچه بیشتر بتوانند 
از دولت بکَِنند منفعت بیشتری می برند زیرا برداشتشان این است که 

یک مو از خرس کنده اند. 
* تعریف رفاه و جای خالی ابزارتنبیهی

براساس آنچه جامعه شناسان می گویند طعمکاری اگر به شکل 
پدیده ای اجتماعی همه گیر شد آثار و تبعات بسیاری می تواند 

داشته باشد.
کارمندی که کم کاری کند اما ادعای دریافت حقوق کامل و بیشتر 
داشته باشد، فروشنده ای که کم می فروشد اما گران، معلمی که در 
آموختن کم می گذارد، میوه فروشی که حاضر است میوه هایش 
خراب شود و بیرون بریزد اما از درصد سودش کم نکند، راننده ای 
که حق شهروندی دیگران را برای زودتر رسیدن زیر پا له می کند، 
ثروتمندی که از همه ابزارهایش استفاده می کند تا بیشتر از روز قبل 
به ذخیره حساب های بانکی اش بیافزاید و ... همه و همه در شرایطی 

رخ می دهد که انسان ها طمعکار و زیاده خواه می شوند و هیچ 
نظارت و ابزار تنبیهی هم برای مقابله با این وضعیت ایجاد نمی شود.

در این شرایط تعریف ها عوض می شود؛ تعریف مردم از رفاه، 
آسایش و نشاط نیز تغییر خواهد کرد؛ ثروت اندوزی به هر روشی، 
داشتن خودرو یا ویلای آنچنانی را معادل داشتن رفاه و آسایش 
تعریف می کند حال آنکه بسیاری از افراد مشاهده شده اند که این 
امکانات را دارند اما آرامش ندارند. به دنبال آن و برای تامین ابزارهایی 
که به زعم این افراد رفاه می آورد، احتمال دارد فعالیت هایی انجام 
دهند که حتی اگر به زیان دیگران هم باشد برای خودشان توجیه 

کنند و از نظر خودشان کار خلاف یا ناشایستی انجام نداده باشند.
* جامعه ضعیف شده است

جبار رحمانی دکترای مردم شناسی به عنوان عضو هیات علمی 
پژوهشکده مطالعات فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری فعالیت دارد و معتقد است: ویروس طمع و خودخواهی مثل 
خیلی چیزهای دیگر در فطرت و ذات انسان ها همیشه وجود داشته 
اما باید بررسی کرد چه شده که اینقدر رشد کرده و به فعلیت رسیده 

است.
اینکه  با بیان  ایرنا  با خبرنگار  این جامعه شناس در گفت وگو 
داشته  وجود  خودخواهی  و  طمعکاری  هم  اولیه  های  انسان  در 
اظهارداشت: »جامعه« در ایران ضعیف شده و در این شرایط اگر 
انسان ها به حال خودشان رها شوند به سمت خودخواهی گرایش 

پیدا می کنند.
وی تشریح کرد: وقتی جامعه به افراد آموزش نمی دهد اگر دیگران 
از بین بروند او هم از بین خواهد رفت و سعادتمندی زندگی او در گرو 
سعادتمندی زندگی جمعی است، این خصیصه ها مانند طمعکاری 

بیش از هرزمان فعلیت پیدا می کنند.
رحمانی با بیان اینکه در جامعه ما مکانیزم های مهارخودخواهی 
نیست،  پندارد که جامعه هوادارش  نیز می  افراد  و  ضعیف شده 
اظهارداشت: افراد در این شرایط یاد می گیرد باید خودشان مراقب 

خودشان باشند وگرنه کلاه سرش می رود.
وی تصریح کرد: الان برای خرید یک قطعه خودرو، خانه یا .... افراد 
باید مراقب باشند که کسی سرشان کلاه نگذارد چون جامعه ابزاری 

برای برخورد با این رویکرد نگذاشته است.
رحمانی افزود: فرد در جامعه می بیند امنیت ندارد و برای اینکه 
بتواند زندگی اش را مصون نگه دارد باید انرژی ذخیره کند تا خودش 
را نجات دهد و به همین علت به احتکار، گرانفروشی و سر دیگران 

کلاه گذاشتن روی می آورد.
به گفته این جامعه شناس، وضعیت افسارگسیخته احتکار یا دلالی 
به این علت است که آدم ها احساس ناامنی نسبت به آینده می کنند 
و اعتمادشان را به جامعه از دست داده اند؛ فرد می بیند در هر حرفه 

ای مجبور است تقلب کند زیرا به انرژی برای بقا نیاز دارد.
* چشم انداز چیست

عضو هیات علمی پژوهشکده مطالعات فرهنگی و اجتماعی در 
پاسخ به این پرسش که در صورت تداوم این وضعیت چه چشم 
اندازی برای جامعه می توان متصور بود تصریح کرد: اگر این روند 
ادامه پیدا کند حس خوبی به وضعیت آینده ندارم زیرا جامعه به 

پیکری در حال مرگ نزدیک و ضعیف خواهد شد.
این جامعه شناس اعمال ابزارهای تنبیهی برای متخلفان را بسیار 
مهم دانست و با طرح این پرسش که »افراد در جامعه از سرنوشت 
کدام مجرم مطلع شده اند و سرانجامش را دیده اند؟« بیان کرد: 
در سیستم اجتماعی اگر دزدها و رانت خواران راحت در خیابان 
قدم بزنند و کسی با آنان کاری نداشته باشد توصیه اخلاقی دیگر 
جواب نخواهد داد و توصیه اخلاقی اصولا توصیه عملی است وگرنه 
تاثیرگذار نخواهد بود. جباری گفت: اگر مساله رانت خواران، آقازاده 
ها، متخلفان و مفسدان هیچگاه حل نشود این مساله مثل ویروسی 

به بدن جامعه وارد می شود و دیگر دفع نمی شود.
*چرا توصیه های دینی کارساز نیست

این جامعه شناس در پاسخ به این پرسش که چرا توصیه های 
دینی و شرعی در این شرایط کارساز نیست تصریح کرد: دستور 
شرع برای حفظ و تنظیم روابط در جامعه نقش ایفا می کند اما اگر 
فقه بروزرسانی نشود یا با متخلفان برخورد نشود کارآیی لازم را دیگر 

نمی توان انتظار داشت.
وی بیان کرد: شنیده ایم اخیرا آیت الله جوادی آملی گفته اند 
اگر مراقبت نکنیم مردم ما را به دریا خواهند انداخت که این نشان 
می دهد رهبران دینی هم متوجه مشکل شده اند و اینک مردم از 

متولیان فقه انتظار دارند که ورود کنند.
این جامعه شناس با بیان اینکه اخلاق از شرع یا هرجای دیگری 
که نشات بگیرد اگر ضمانت اجرا نداشته باشد رعایت نمی شود 

اظهارداشت: در شرایط کنونی مردم به تجربه فهمیده اند که بعضی 
مدعیان اخلاقی دستشان خالی است.

* به دنبال مولفه های ملی و تاریخی
این جامعه شناس همچنین در پاسخ به این پرسش که توجه به 
هویت تاریخی و مولفه های ملی، احساس و عاملی که بتواند مردم 
را حول آن محور جمع کند آیا نمی تواند در این مسیر کمک کننده 
باشد توضیح داد: در کجا این مسائل و مولفه ها مثلا ارزش های ملی 
برای ما نهادینه شده است؟ وی سپس اینطور ادامه داد: اگر پس از 
پیروزی در یک مسابقه مثل فوتبال یکجا مردم به صورت خودجوش 
بیرون می ریزند و ایران ایران می کنند که جنبه مثبت دارد، مقطعی 
است و اگر آیین هایی که ما را به عنوان ملت پیوند می دهند را از 

بین ببریم دیگر نمی توان انتظار »حس تعلق« داشت.
جباری با بیان اینکه اگر فرد نتواند اعتماد کند در جامعه مشارکت 
هم نمی کند و تلاش می کند که گلیمش را خودش از آب بکشد، 
برخی  در  را  آینده  به  ناامیدی  پیش  وقت  چند  تا  اظهارداشت: 
نظرسنجی ها داشتیم اما اینک هراس از آینده داریم که خطرناکتر 

است.
* زود می آیند دیر می روند

دکتر سام آرام پدر مددکاری اجتماعی ایران درادامه گفت وگو با 
خبرنگار ایرنا درباره راهکارهای حل این نوع مشکلات معتقد است: 
پدیده اجتماعی طمعکاری هم مثل بسیاری از دیگر آسیب ها زود 

می آید و دیر می رود.
پدیده  این  درمان  برای  مناسب  راهکار  ارایه  اینکه  بیان  با  وی 
اجتماعی مثل دیگر آسیب ها فرصت، مجری، همت بزرگ و علاقه 
برای اقدام می خواهد، اظهارداشت: در شرایط کنونی جامعه ما به 

دنبال مسائل روزمره بویژه مسائل اقتصادی است. 
*بارمان را یک شبه ببندیم

وی توضیح داد: یک جوان که تازه مشغول به کار شده برعکس 
قدیم که ذره ذره زندگی را می ساخت یک شبه می خواهد همه 
چیز داشته باشد و وقتی محقق نشود دچار ناامیدی و یاس می شود.

سام آرام نقش رسانه ها را در این زمینه مهم خواند، صداوسیما 
را به کم کاری متهم کرد و با طرح پرسشی گفت: در سریال های 

صداوسیما یک نکته پیداکنید که مخالف طمع و طعمکاری باشد.
وی با بیان اینکه مشکل دیگر در درمان این آسیب ها این است که 
نگاهها بیشتر به جامعه شناسی گرایش دارد تا روانشناسی اجتماعی، 
توضیح داد: به عنوان یک جامعه شناس و مددکار اجتماعی می 
گویم برای درمان آسیب های اجتماعی در ایران مطالعات با رویکرد 
روان شناسی اجتماعی جواب می دهد تا جامعه شناسی اما هیچ 
دانشگاهی رشته روان شناسی اجتماعی را آنطور که باید ارایه نمی 

دهد.
* پدیده خانه های سمساری

در ادامه این گزارش باتوجه به موضوع به سراغ یک جامعه شناس با 
گرایش اقتصاد اجتماعی رفتیم؛ دکتر غلامرضا علیزاده استاد دانشگاه 
علامه طباطبایی نیز معتقد است که پس از انقلاب اسلامی بویژه بعد 

از پایان جنگ تحمیلی جامعه بشدت قطبی شد.
ازخودگذشتگی،  معنوی،  های  گرایش  و  آرمانگرایی  افزود:  وی 
انصاف، عدالتخواهی و منافع دیگران را بر منافع خود ترجیح دادن 
ها به مرور تغییر شکل داد و به صورت نوعی رقابت در جمع آوری 

ثروت و امکانات تبدیل شد.
به گفته این استاد دانشگاه علامه طباطبایی، گروههای مرجع نیز 
که به نوعی قبلا جامعه را به سمت مصرف بهینه و قناعت سوق 
می دادند خودشان دچار نوعی بیماری های مصرف گرایی و مصرف 
زدگی شدند و ما با پدیده ای به نام »خانه های سمساری« مواجه 

شدیم.
علیزاده توضیح داد: افراد سعی می کردند تا آنجاکه می توانند از 
اشیا و وسایل، خانه را پر کنند و بعد احساس کمی جا می کردند 
و جای بزرگتر می خواستند، به همین شکل این سیر تشکیل خانه 
به مغازه سمساری در بسیاری از لایه های اجتماعی طی سال های 

گذشته رشد کرد.
این جامعه شناس گفت: از آنجاکه در جامعه هر قشری سعی می 
کند به نوعی رفتارهای یک قشر بالاتر از خود )یا قشری را که بالاتر 
از خود تلقی می کند( را تقلید کند این پدیده به همین شکل همه 
اقشار و لایه های اجتماعی را در تغییر دادن به امکانات زیستی و 
جمع آوری اشیا و امکانات برای نشان دادن بهزیستی خود به عنوان 
یک واقعیت و ارزش وارد هستی اجتماعی و مناسبات خانوادگی کرد.

وی افزود: در این فرآیند ازآنجاکه به دست آوردن این امکانات 
از طریق حقوق بگیری و انجام یک کار موظف و مشخص دست 

نایافتنی بود مشاغل دوم و سوم هم وارد شد.

علیزاده گفت: برای تقلید رفتار یک قشر بالاتر از خود چون امکانات 
و حقوق موجود از یک شغل مشخص امکان پذیر نیست لذا پدیده 
های رشوه گرفتن، اختلاس و سایر عوامل آسیب شناختی در سازمان 
های اداری رشد کرد و می بینیم که با این پدیده و فساد اداری 

چقدر مواجهیم.
این کارشناس امور اجتماعی بیان کرد: در جامعه ما بعد از مدتی 
بویژه پس از جنگ تحمیلی »فضیلت کار« جای خود را به »فضیلت 
ثروت و ابزارهای زیستی« داد؛ پس ارزش انسان ها به جای اینکه از 
اخلاق، علم و دانش و فداکاری نشات گیرد براساس ابزارهایی که 
پیرامونشان است شکل گرفت و به همین دلیل جامعه به سمت 
مصرف زدگی و مصرف گرایی شدید پیش رفت به طوری که در تمام 
استانداردهای جهانی ما چندین برابر استانداردهای دنیا مصرف داریم.

این جامعه شناس، گروههای مرجع در شکل گیری  گفته  به 
این نوع رفتارها نقش بسیار مهمی دارند؛ این گروهها وقتی خود 
واعظان غیرمتعظ )عالمان بی عمل( شوند دیگران تبعیت نمی کنند، 
رفتارشان را با آنها مورد سنجش قرار می دهند و به این سمت نیز 
سوق می یابند که در نهایت مجموعه جامعه به سمت مصرف گرایی 

و مصرف زدگی حرکت کند.
وی در تشریح هویت این گروههای مرجع اضافه کرد: گروههای 
مرجع مثلا مسئولان در همه رده ها را شامل می شوند که البته 

سلبریتی ها )افراد مشهور( هم نقش دارند.
این جامعه شناس گفت: به طور نمونه وقتی یک فوتبالیست در یک 
برج بزرگ زندگی می کند در سایرین هم این فکر ایجاد می شود که 

چرا ما نباید داشته باشیم؟
* همه دنبال شاسی بلند

علیزاده بیان کرد: امروزه ارزش انسان ها در شرایط فعلی براساس 
میزان ثروت، محل جغرافیایی زیستی و نوع ماشین و این ابزارها 
بتوانند وجاهت، منزلت  افراد برای آنکه  سنجیده می شود؛ پس 
و پایگاه جدید اجتماعی تعریف کنند سعی دارند به هر نحو این 
ابزارهای تشخص بخش )به زعم آنان( را برای خودشان فراهم کنند.

وی افزود: یکی از این موارد عطش پول درآوردن است که خیلی 
سریع و در زمان کوتاه ازطریق راههای میان بُر مثل اختلاس، رشوه 

و کلاهبرداری به پول برسند.
این استاد دانشگاه علامه طباطبایی درباره علت های شکل گیری 
چنین پدیده هایی گفت: پس از جنگ احتیاج به بازسازی ویرانی ها 
بود، شرکت های زیادی ایجاد شدند که این بازسازی را انجام دهند و 
شهرها دوباره سازی شود که بده بستان های بین سازمان های دولتی 

و پیمانکاری از آن زمان کلید خورد.
وی افزود: در این شرایط برخی افراد در نهادها به جای اینکه نظارت 
کنند شریک شدند و درصد می گرفتند؛ از اینجا فساد و این پدیده 
کلید خورد و زمینه های بروز ثروت اندوزی و گرایش به ثروت افزون 

شد و به مرور زمان به صورت یک ویروس اجتماعی درآمد.
علیزاده با طرح عبارت دیگری از این موضوع تصریح کرد: در این 
زمینه فساد اداری حتی به مرحله ای رسیده ایم که متاسفانه موضوع 
در برخی نهادها از رشوه گیری فراتر رفته و به »زورگیری« رسیده 
است زیرا حتی اگر همه کارها را قانونی انجام داده باشید برای اینکه 
پرونده شما تایید شود، چیزی می گیرند و نام آن دیگر زورگیری 

است.
وی تصریح کرد: برای مقایسه وضعیت کنونی با زمان قبل از جنگ 
فقط کافی است نگاهی به محل سکونت و دارایی های مدیران 

بیاندازیم و مقایسه کنیم.
* تعریفمان از رفاه

این جامعه شناس در پاسخ به خبرنگار ایرنا مبنی بر اینکه تعریف 
های ما از رفاه و نقش آموزش و فرهنگ سازی در این زمینه چقدر 
می تواند برای مقابله با این نوع آسیب های اجتماعی موثر باشد گفت: 
رفاه امری نسبی است؛ امکان دارد یک نفر خودش را با فرد دیگری 
مقایسه و احساس فقیر بودن کند و همان فرد توسط انسان های یک 

لایه دیگر انسانی رفاه زده تلقی شود.
وی افزود: وقتی جامعه به سمت ابزارگرایی رفته و معیارهایش برای 
تحقق آرامش و آسایش را در فراهم کردن ابزارها دیده سعی می 

کند آن را فراهم کند و مسابقه ای در این زمینه شکل گرفته است.
به گفته وی در جامعه شناسی با اصل رفتارجمعی یا »مغناطیسم 
گروه« مواجهیم که وقتی گروه به سمت این ابزارها می رود تعریفی 
هم که همه دارند همان می شود؛ اینک براساس آن تعریف همه 
دنبال خودرو شاسی بلند و خانه آنچنانی یا اینچنین امکاناتی هستند.

* جریان از کجا آورده ایم
این استاد دانشگاه علامه طباطبایی در مورد راهکاری حل چنین 
مشکلاتی نیز برخورد بدون اغماض با فساد و رانت را تنها راه دانست 
و گفت: هیچ راهی ندارد غیر از آنکه ابتدا جریان »از کجا آورده ای« 

را کلید بزنیم و در این زمینه با هیچکس اغماض نداشته باشیم.
وی اضافه کرد: باید مشخص شود مدیران دارایی هایشان را از چه 
راهی به دست آورده اند، مالیات آن را داده اند یا خیر؛ اگر در کسب 
دارایی نبوغ و تلاش آنها کارکرد داشته که هیچ اما اگر از رانت استفاده 

شده باید مالیات گرفته، رد مال شود و اموال برگردد.
استاد دانشگاه علامه طباطبایی در پاسخ به اینکه فرهنگ سازی 
در این زمینه چه جایگاهی دارد گفت: در شرایط کنونی برخورد 
مقدم است، فرهنگ سازی هم باید در دستور کار باشد اما فرهنگ 
سازی و تغییر یک رفتار اجتماعی دیر جواب می دهد، لذا برخورد 
باید سریع شروع شود. وی پیشنهاد داد که از دانشگاههای بی طرف 
هیات هایی تشکیل و بررسی ثروت های مدیران شروع شود تا به زعم 
او »بحرانی« که اینک جامعه را در این بخش دربرگرفته تعدیل شود.

*مافیای مدیریت
علیزاده در ادامه با بیان اینکه پس از آن »مافیای مدیریت ارشد 
کشور را باید از بین برد«، توضیح داد: در چند دهه گذشته تنها 
800 مدیر درقالب 200 خانواده هستند که مدیریت ها در آنها می 
چرخد و امور را در اختیار دارند؛ بهتر است مجالی داده شود افراد 
بهتر مدیریت ها را در دست بگیرند و خویشاوندسالاری از بین برود.

از  اجتماعی  علوم  نظرهای کارشناسان حوزه  نقطه  به  توجه  با 
ابعاد مختلف مردم شناسی، جامعه شناسی اقتصاد و نیز مددکاری 
اجتماعی به نظر می رسد در شرایط کنونی راهی نیست جز ایجاد 
ابزارهای نظارتی دقیق و ضمانت های اجرا به منظور جلوگیری از بروز 
فساد و مقابله با رانت خواران از یکسو و نیز شروع اقدامات فرهنگ 
ساز و رفتارسازی باهدف آموزش رویکردهای سازنده از سوی دیگر 

که جامعه را از این پدیده طعمکاری رفته رفته دور کند.

واکاوی علل خودخواهی و طمعکاری در جامعه 

چرا چنین شدیم 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1-رأی شماره 139760330002012411 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002000276 خانم خیریه قانون 
شناس  فرزند کریم بگ در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 98/4 متر مربع پلاک 

شماره  57 فرعی از 1567 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از زهرا مهدوی. )م الف 2850(
  2- رأی شماره 139760330002012204 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002008895 آقای عین اله 
حمیدی  فرزند اسدالله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 55/14 متر مربع پلاک 

شماره 1فرعی از 2100 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از توران میرئی. )م الف 2851(
3- رأی شماره 139760330002012900 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002005375 آقای علی خدابنده لو  
فرزند گلابعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100 متر مربع پلاک شماره 162 

فرعی از 1858 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رضا سیاوش. )م الف 2852(
4-رأی شماره 139760330002004390 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002003141 آقای علی اکبر قره 
گوزلو  فرزند علی عباس در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 
199/50 متر مربع پلاک شماره فرعی از 1753 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم خریداری طی سند رسمی/سند مالکیت 

مشاعی. )م الف 2853(
5-رأی شماره 139760330002004395 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002003142 آقای احمد قره گوزلو 

فرزند علی عباس در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 
199/50متر مربع پلاک شماره  فرعی از 1753 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم خریداری طی سند رسمی / سند مالکیت 

مشاعی. )م الف 2854(
6-رأی شماره 139760330002012672 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002153 آقای محمد رشیدی 
فرزند محسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 متر مربع پلاک شماره  122 
مقدار 72 متر از پلاک 2160/122 اصلی و مقدار 48 متر از پلاک 2160/123 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از خدایار نوبخت. )م الف 2855(
7-رأی شماره 139760330002011829 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002007096 آقای جواد رحمانی  
فرزند عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 119 متر مربع پلاک شماره  فرعی 
از 1787 و 1788 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رضا قلی رئیس عبدالهی توسط ورثه. 

)م الف 2856(
8-رأی شماره 139760330002012209 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002004096 آقای موسی علی 
محمدی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 78متر مربع پلاک شماره  فرعی 

از 2323 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدرضا هندییانی . )م الف 2857(
9-رأی شماره 139760330002012690 مربوط به پرونده کلاسه 1396114430002001554 آقای محمد پیر نظر 
فرزند احمد در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 متر مربع پلاک شماره  فرعی از 

باقیمانده 2319 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی /سند رسمی / سند مالکیت مشاعی برابر سند 36202-
55/8/22. )م الف 2858(

10-رأی شماره 139760330002012893 مربوط به پرونده کلاسه 1395114430002000599  آقای رسول صالحی 
نجف آبادی فرزند محمد در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 78متر مربع پلاک شماره  
فرعی از 1752 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از  سید محمدرضا ناظمی  و منصور ه  ناظمی. 

)م الف 2859(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: شنبه    97/06/24
تاریخ انتشار نوبت دوم: یک شنبه 97/07/08
مرتضی نورانی آرانی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 
استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1ـ رأی شماره 139760330001007774 مربوط به پرونده کلاسه 1394114430001000352 خانم کبری حسنی فرزند خداداد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
100 مترمربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11135/1197 اصلی و 11190اصلی واقع در بخش یک ثبت قم ) قسمت ثبت شده : مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از میرزا عبداله 
توسلی صادره در دفتر 197 صفحه 108نسبت  به 66 متر مربع قسمت جاری :مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلامحسین حلاجیان نسبت به 34  متر مربع  . )م الف 2903(

2ـ رأی شماره 139760330001003485 مربوط به پرونده کلاسه 1396114430001001140 آقای ابوالفضل اسداللهی طهرانی  فرزند محمد رضا در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 125 مترمربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11003اصلی واقع در بخش یک ثبت قم خریداری سند رسمی . )م الف 2904(

3ـ رأی شماره 139760330001009321 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430001001415 آقای حسن حاجی حسینی فرزند اسماعیل ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت 51/60 مترمربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9441 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم خریداری سند رسمی . )م الف2905(

4ـ رأی شماره 139760330001001750 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430001003222 آقای ارسلان محمد علی زاده فرزند موسی الرضا در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ  90/70 مترمربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11556/31 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم خریداری سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

636 صفحه 589 نسبت به 39 مترمربع و مبایعه نامه عادی خریداری از ابوالحسن محمد علی زاده صادره در دفتر 636 صفحه 583 نسبت به 6 متر مربع . )م الف2906(
5ـ رأی شماره 139760330001000719 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430001003221 آقای مسلم محمد علی زاده فرزند موسی الرضا در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 90/70 مترمربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11556/31اصلی واقع در بخش یک ثبت قم خریداری سند مالکیت مشاعی مشاعی صادره در 

دفتر 636 صفحه 586 نسبت به 39 متر مربع و مبایعه نامه خریداری از ابوالحسن محمد علی زاده صادره در دفتر 636 صفحه 583 نسبت به 6 متر مربع. )م الف 2907(
6 ـ رأی شماره 139760330001005279 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430001000157 خانم سکینه حاجی مظفری فرزند مختار  ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت 63/93 مترمربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1 فرعی از 10320 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از  غلامحسین نعمت الهی قمی 

.  )م الف2908(

7ـ رأی شماره 139760330001008618 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430001000690 شرکت تعاونی مسکن انبوه سازان پیام قم  به شناسه ملی 10590039691 در 
ششدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث بناشده به مساحت 2478/06مترمربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی  10985الی  10983اصلی )10985اصلی ( و 10985/238 اصلی واقع 
درقم  بخش 1حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری سند مالکیت مشاعی صادره در دفترالکترونیکی 139620330001016937 از پلاک 10985/238 اصلی نسبت به 527/95 متر 

مربع و مبایعه نامه عادی خریداری از علی فهیمی دفتر 458 صفحات 512 و 515 و 518 و521 از پلاک 10983 الی 10985 اصلی نسبت به 1950/11 متر مربع . )م الف 2909(
8ـ رأی شماره 139760330001009025  مربوط به پرونده کلاسه 1396114430001001610 آقای غلامحسین محبی نیا فرزندعلی اعظم درششدانگ یک باب ساختمان به 

مساحت 62/ 88مترمربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11521  اصلی واقع در بخش یک ثبت قم  خریداری سند رسمی  . )م الف 2910(
9ـ رأی شماره 139760330001008534 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430001000061 آقای نعمان صحرانورد فرزند بسام در  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 

143مترمربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10825 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم خریداری سند مالکیت مشاعی دفتر420 . )م الف 2911(
10ـ رأی شماره 139760330001004750 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001006637 آقای محمد جعفری فرزند حسین  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
55/05مترمربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی شماره 649و648 فرعی از 11512 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از عبدالعلی مرادی صادره 

در دفتر 276 صفحه 336 . )م الف 2912(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند 

لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: شنبه    97/06/24
تاریخ انتشارنوبت دوم:  یکشنبه    97/07/08
محمد رضا ادیبان ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یك قم
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رقابت 2 تیم قمی برای قهرمانی لیگ برتر 
تیراندازی ایر ان

دو تیم به نمایندگی از هیأت تیراندازی استان قم در فصل جدید مسابقات لیگ برتر 
تیراندازی مردان و زنان باشگاه های كشور به میدان می روند.

 امسال دوازدهمین دوره مسابقات لیگ های تیراندازی با سلاح های بادی كشور از هفته 
نخست آبان ماه به میزبانی سالن 80 خط مجموعه ورزشی آزادی تهران برگزار می شود 

و دو تیم از هیأت تیراندازی قم در آن به میدان خواهند رفت.
امسال در مسابقات لیگ سلاح های بادی مردان باشگاه های كشور تیم هیأت تیراندازی 
استان قم حضور دارد تیمی كه دومین سال متوالی حضور در لیگ برتر را تجربه می كند 
و از یازدهم آبان ماه با استعدادهای بومی این رشته وارد رقابت با حریفان خود در فصل 
1397 می شود. برنامه سه هفته از رقابت های لیگ برتر تیراندازی مردان ایران اعلام شده 
و بر اساس آن روز یازدهم آبان ماه باشگاه فرهنگی ورزشی مقاومت میزبان رقابت های 
هفته نخست است، ضمن اینکه مسابقات هفته دوم روز دوم آذر ماه به میزبانی تیم 
ساچمه بیژن به انجام می رسد و در هفته سوم روز سی ام آذر ماه تیم هیأت تیراندازی قم 
میزبان است. این در حالی است كه تیم های باشگاه فرهنگی ورزشی مقاومت، ساچمه 
بیژن، هیأت قم، دانشگاه علوم انتظامی امین، نیروی زمینی ارتش و باشگاه حفاری برای 
كسب مقام قهرمانی فصل 1397 لیگ برتر تیراندازی مردان باشگاه های كشور به رقابت 

می پردازند.
همچنین امسال رقابت های قهرمانی لیگ دسته اول تیراندازی مردان ایران با حضور 
تیم های هوا فضا، هیأت همدان، هیأت گرمسار، تارگت، هیأت اردبیل، هیأت البرز، پاس، 
زائر، آنشان و باشگاه فولاد مباركه سپاهان به انجام می رسد تا دو تیم از این لیگ به 
مسابقات دوره بعد لیگ برتر تیراندازی مردان باشگاه های ایران صعود كنند. در فصل 
1397 لیگ های تیراندازی باشگاه های كشور تیم هیأت قم در لیگ برتر زنان نیز حضور 
دارد، تیمی كه با هیأت همدان، هیأت قزوین باشگاه فرهنگی ورزشی نیروی زمینی 
ارتش و باشگاه مقاومت متشکل از استعدادها و تیراندازان بومی قم به رقابت خواهد 
پرداخت. رقابت های لیگ برتر تیراندازی زنان ایران نیز از چهارم آبان ماه آغاز می شود 
و تیم هیأت قزوین میزبان مرحله نخست است، ضمن اینکه در لیگ دسته اول زنان 
ایران 9 تیم به دنبال دست یابی به مجوز صعود به رقابت های لیگ برتر باشگاه های ایران 

در سال آینده هستند.

دبیرهیأتكاراتهاستانقمخبرداد

كاراته كاهای قم در راه سفر به سرزمین آفتاب تابان
دبیر هیأت كاراته استان قم گفت: كاراته كاهای سبك های آزاد قم در مسابقات قهرمانی 
كشور و انتخابی تیم ملی برای دست یابی به سهمیه بین المللی با حریفان خود رقابت 

می كنند.
سعید برخوردار اظهار كرد: قم یکی از استان های با سابقه و موفق در كاراته ایران به 
شمار می رود و نگاهی به افتخارات كاراته ایران در میادین بین المللی، آسیایی، جهانی، 
جام جهانی و بازی های آسیایی در سال های بعد از پیروزی انقلاب موید این مهم است.

وی ادامه داد: كمتر پیش آمده كه جای كاراته قم در تیم های مختلف ملی خالی 
باشد، در واقع قم همواره یکی از تیم های مدعی قهرمانی در میادین مهم داخلی بوده 
و با عضویت ستاره های این رشته در تیم های ملی، عناوین و افتخارات متعددی از 
مسابقات برون مرزی در كارنامه دارد. دبیر هیأت كاراته استان قم افزود: در كنار بخش 
كنترلی كاراته، سبک های آزاد این رشته نیز جایگاه ویژه ای در افتخارات كسب شده 
دارند، سبک هایی كه با توجه به برخورداری از مربیان با دانش و مجرّب، استعدادهای 
زیادی در آن فعالیت می كنند و كاراته قم را به یکی از هیات های شاخص از نظر كسب 
مقام و ورزشکار سازمان یافته معرفی كرده اند. وی خاطرنشان كرد: سبک های آزاد نیز 
در طول سال اعزام های مختلفی به رقابت های داخلی و برون مرزی دارند و از جمله 
مسابقاتی كه اكنون پیش روی كاراته كاهای ما قرار دارد، می توان به پیکارهای سبک های 
آزاد كاراته قهرمانی كشور اشاره كرد كه بیستم مهر ماه به انجام می رسد. برخوردار با 
اشاره به برگزاری این پیکارها در سالن آیت الله طالقانی شهر ری، ابراز كرد: این مسابقات 
انتخابی تیم ملی برای شناخت برترین ها به منظور حضور تیم سبک های آزاد ایران در 
مسابقات بین المللی ژاپن به شمار می رود تا تیم ملی آذر ماه امسال در این پیکارها حضور 
یابد. وی در پایان اظهار كرد: مسابقات قهرمانی كشور و انتخابی تیم ملی بزرگسالان 
سبک های آزاد ایران در سه وزن كومیته انفرادی شامل اوزان منهای 65، 75 و به اضافه 
75 كیلوگرم برگزار می شود تا در نهایت دو كاراته كای برتر هر وزن در اردوی تیم ملی 

ماندگار شوند.

مسابقاتورزشیقهرمانیكشورصورتگرفت

كسب مدال های رنگارنگ توسط ورزشكاران 
هیأت بیماران خاص قم 

ورزشکاران هیأت ورزش های بیماران خاص و پیوند اعضاء استان قم موفق به كسب 
مدال های رنگارنگ از مسابقات ورزشی قهرمانی كشور شدند.

یکی از اعزام های هیأت ورزش های بیماران خاص و پیوند اعضاء استان قم به تهران 
برای شركت در مسابقات شنا پیوند اعضاء قهرمانی كشور انجام شد كه با كسب یک 

عنوان نایب قهرمانی و نشان نقره برای این تیم همراه بود.
شناگران پیوند اعضاء شركت كنندگان از استان های مختلف برای كسب عناوین 
برتر مواد و گروه های سنی این دوره در استخر مجموعه ورزشی آزادی به آب زدند تا 
بهترین های كشور در سال 1397 مشخص شوند، در شرایطی كه علی آزاددانا مدال آور 
تیم قم در این مسابقات لقب گرفت. در این مسابقات ۲0 شناگر پیوند عضو از هفت 
استان در پنج ماده مختلف با یکدیگر به رقابت پرداختند كه در رشته 50 متر آزاد گروه 
سنی 30 تا 39 سال محسن مهری تهران قهرمان شد، علی آزاد دانا از هیأت بیماران 
خاص و پیوند اعضاء قم به مقام نایب قهرمانی رسید و رتبه سوم را اسماعیل هنرمندفرد 
از خراسان جنوبی كسب كرد. در سومین دوره مسابقات دوومیدانی قهرمانی پیوند اعضاء 
زنان و مردان كشور نیز كه با حضور 100 ورزشکار از ۲1 استان به میزبانی مجموعه 
ورزشی آفتاب انقلاب تهران به انجام رسید، مدعیان كسب عناوین برتر به مدت دو روز با 
یکدیگر رقابت كردند و ثریا پارس لاری در بخش بانوان به همراه محمد اشراقی در قسمت 
بانوان برای تیم قم چندین عنوان ارزشمند به ارمغان آوردند. در رشته پرتاب وزنه بانوان 
و در رده سنی 40 تا 49 سال ثریا پارس لاری از تیم هیأت قم قهرمان شد، در پرتاب 
دیسک زنان بار دیگر ثریا پارس لاری از قم روی سکوی قهرمانی ایستاد و در رشته پرتاب 
وزنه نیز پارس لاری سومین مدال طلای خود را به دست آورد. در مسابقات مردان و در 
گروه سنی 19 تا ۲9 سال این پیکارها محمد اشراقی از تیم هیأت بیماران خاص و پیوند 
اعضاء قم رتبه نخست و عنوان قهرمانی رشته پرتاب دیسک را كسب كرد، ضمن اینکه 
همین ورزشکار در پرتاب توپ بعد از نماینده خوزستان به مقام نایب قهرمانی و نشان نقره 

رسید تا پنج مدال این مسابقات نصیب قم شود.

مربیتیمكاتایقمخبرداد؛

صعود ۳ تیم از قم به مرحله دوم لیگ كاتای 
نونهالان كشور

مربی تیم كاتای استان قم از صعود 3 تیم از قم به مرحله دوم لیگ كاتای نونهالان  
كشور خبر داد.

علی سلطانی در گفتگویی اظهار داشت: هفته سوم لیگ رده های پایه كاتای كشور در 
روز جمعه 6 مهرماه در سالن شهید كبکانیان تهران برگزار شد كه در پایان این مسابقات 
در رده نونهالان 3 تیم قمی كارن یک، كارن دو و شهید زین الدین خوش درخشیدند و 

موفق به صعود از گروه های خود شدند.
وی افزود: در گروه یک تیم كارن یک قم مدافع عنوان قهرمانی متشکل از محمدمعین 
غلامی، رضا تلخابی، متین محمدی یکتا مقابل تیم های هیئت كاراته مركزی و آكادمی 
كاراته شیراز با نتایج مشابه 6 بر 5 پیروز شد و در مجموع با 6 برد و 18 امتیاز تیمی، 

بدون باخت مقتدرانه به عنوان تیم اول از این گروه به دور بعد صعود كرد.
مربی تیم كاتای استان قم گفت: در گروه ۲ این رقابت ها دیگر تیم موفق لیگ نونهالان 
تیم شهید زین الدین قم با تركیب محمد جواد هدیه لو، سجاد دهقانی و سینا دهقانی 
كه عنوان سوم لیگ خردسالان سال گذشته را یدک می كشد، ابتدا مقابل تیم قدرتمند 
میرعماد ساری با نتیجه 6  بر 5 پیروز شد و تیم های آكادمی بارانی و هیئت كاراته بانه 
را با نتایج مشابه 11 بر صفر از پیش رو برداشت و با 7 پیروزی و یک شکست به عنوان 

تیم اول گروه دوم به مرحله بعد صعود كرد.
سلطانی بیان داشت: در گروه سوم این رده تیم مدعی كارن ۲ قم قهرمان لیگ 
خردسالان سال گذشته با تركیب محمد طاها حسینی، محمدمهدی سورانی و احسان 
فلاح، ابتدا باشگاه شهید كبکانیان را 8 بر 3 از پیش رو برداشت و در بازی دوم با نتیجه 
5 بر 6 مغلوب تیم آكادمی آرنیکا شد و در ادامه تیم شوتوكان JKS فارس را با نتیجه 
6 بر 5 برد و در مجموع با 6 برد و ۲ باخت و 18 امتیاز تیمی به عنوان تیم دوم گروه 

سه به مرحله بعد صعود كرد.
وی عنوان كرد: رقابت های لیگ رده های سنی پایه در چهار گروه و به صورت دوره ای 
برگزار می گردد و در پایان مرحله اول سه تیم از هر گروه به مرحله بعد صعود كردند. 
در رده خردسالان تیم كارن قم با تركیب امیر عباس نعیمی، كمال بختیاریان و محمد 
سجاد بهتری پیش از این به عنوان تیم اول گروه یک مقتدرانه به مرحله بعد صعود 

كرده بود.
مربی تیم كاتای استان قم تصریح كرد: كاراته كاهای باشگاه شهید زین الدین به 
سرمربیگری حسن سلطانی و مربیگری محمد مهدی سلطانی و علی سلطانی و تیم های 
كارن به سرمربیگری محمد سلطانی و مربیگری كریم افشار و علی صالح تمرینات خود 
را پیگیری می كنند و سرپرستی این تیم ها به عهده محمد امین سلطانی، علیرضا خدری 

و مسعود ظهرابی است.

خادم: امیدی به حمایت از جایی نداریم

جریاناتی موافق حضور کشتی در مسابقات جهانی نیستند

  رئیس فدراسیون كشتی گفت: جریان هایی موافق حضور تیم های ایرانی در 
مسابقات جهانی نیستند كه با شرایط مالی و چند برابر شدن هزینه ها، شرایطی 
پیش آمد كه این جریانات به آن علاقه مند بودند؛ بنابراین امیدی هم به حمایت از 

جایی نداریم. 
رسول خادم درباره نحوه انتخاب تیم های ملی كشتی برای حضور در مسابقات 
جهانی امسال و تغییراتی كه در این مسیر صورت گرفته است، گفت: مطابق فرایند 
انتخابی تیم های ملی در سال فنی جاری نسبت به سال های قبل ضوابط متفاوتی 
داشتیم. از سال ۲013 فرایند انتخابی در دستور كار فدراسیون قرار گفت موضوعی 
كه در سال های پیش از آن به صورت سلیقه ای عمل می شد. بعد از سال ۲013 به 
این نتیجه رسیدیم كه انتخاب نفر اول كفایت نمی كند چرا كه در سال های قبل هم 
نفراتی داشته ایم كه در رقابت داخلی اول می شدند، اما در سطح بین المللی كیفیت 

لازم را نداشتند.
وی ادامه داد: به همین دلیل امسال از بین نفرات برتر هر وزن كه كارنامه و عملکرد 
خارجی بهتری دارند و به كلاس جهانی نزدیک تر هستند و احساس می كنیم می توانند 
عملکرد بهتری در مسابقات جهانی داشته باشند، اعزام خواهند شد. گرچه نفر برتر 
نسبت به بقیه اولویت دارد، اما اگر نتواند شایستگی خود را در میادین بین المللی نشان 
دهد فرصت در اختیار نفرات بعدی قرار خواهد گرفت. در برخی اوزان كشتی گیران 
برتر عملکرد مناسبی نداشتند اما نفر سوم عملکرد بهتری در مقابله با حریفات خارجی 
داشته است كه كادر فنی می تواند این فرد را چون در مسیر بهتری حركت كرده است 

برای حضور در مسابقات جهانی به شورای فنی پیشنهاد دهد.
رئیس فدراسیون كشتی تصریح كرد: در برخی اوزان شرایط به گونه ای است كه 

حتی تا نفر سوم كشتی گیری كه در حد كلاس جهانی باشد نداریم كه كادر فنی 
می تواند با تشخیص خود، از نفراتی كه در اوزان دیگر حضور دارند استفاده كنند تا 

حضور موفق و موثرتری در مسابقات جهانی داشته باشیم.
*استقبالازكشتیكلاسیکبانوانبسیارخوببوده

خادم درباره انتقاداتی كه درباره فرصت دادن به برخی كشتی گیران مانند عبدولی با 
وجود عدم نظم پذیری صورت می گیرد، گفت: نمی خواهم مصداقی صحبت كنم، اما 
عبدولی در مسابقات انتخابی شركت كرد كه به دلیل بی نظمی با محرومیت مواجه 
شد كه بعد از سپری كردن بخشی از این محرومیت با توجه به ابراز ندامت، بخشیده 
شد. در این وزن كشتی گیران جوان خوبی داریم، اما متاسفانه در سال های اخیر در 
رقابت های بین المللی كارنامه خوبی نداشتند از طرفی با توجه به كارنامه و سابقه 
روشن عبدولی، كادر فنی و شورای فنی تصمیم به برگزاری انتخابی درون اردویی 
گرفت. در این وزن شرایط متفاوتی داریم بعضاً كشتی گیرانی را داریم كه نمی توانند 
در دنیا با حریفان درجه یک مبارزه كنند كه طبیعتاً كار فنی روی نفرات دوم و سوم 

متمركز خواهد شد.
وی در خصوص برگزاری لیگ كشتی كلاسیک بانوان كه با استقبال خوبی مواجه 
شد، عنوان كرد: این رشته تقریباً شبیه كشتی آزاد مردان است كه البته با پوشش 
متفاوت تری برگزار می شود. استقبال از این رشته بسیار خوب بوده است و چندی 
پیش هم اولین مسابقات بین المللی كشتی كلاسیک بانوان را در لبنان برگزار كردیم 
البته چون اولین دوره بود شاید سطح كیفی بالایی نداشت، اما كشورهایی شركت 
كردند كه تا به حال در كشتی زنان حضور نداشتند كه شاید دلیل آن هم به دلیل 

شیوه پوشش بود كه با این رشته این فرصت به آنها داده شد.

رئیس فدراسیون كشتی افزود: این نشان می دهد كه در بخش بانوان از نظر فیزیکی 
و علاقه مندی پتانسیل خوبی داریم، از سویی دیگر با توجه به تبلیغات منفی كه در 
سطح جهان درباره ورزش بانوان در ایران صورت می گیرد باید به گونه ای رفتار كنیم 
كه نشان دهیم با حضور ورزشکاران زن هیچ مشکلی نداریم. این شیوه به تصویب 
اتحادیه جهانی رسیده است و گام اول در تورنمنت لبنان برداشته شد كه اگر موررد 
حمایت قرار گیرد بعد از كشتی بانوان كه در حال حاضر در دنیا مرسوم است می تواند 

به عنوان شیوه دوم بانوان مطرح شود.
*اعزامتیمهایمابهمسابقاتجهانیبامشکلاتجدیمواجهشده

رسول خادم كه با برنامه تهران ورزشی رادیو تهران گفت وگو می كرد در خصوص 
پرداخت سریع پاداش كشتی گیران در فاصله كمی بعد از اتمام مسابقات آنها گفت: 
خانواده كشتی از طبقه ضعیف جامعه هستند كه داشتن ها و نداشتن ها را در كنار 
مردم احساس می كند. این پاداش ها كه عدد و رقم زیادی هم نیست در تأمین 
هزینه های خانواده های كشتی گیرانی كه با كارگری در عین دانش آموزی تلاش 
می كنند تأثیر زیادی دارد و حداقل چیزی است كه با وجود محدودیت منابع مالی 
می توانیم اهداء كنیم كه خیلی هم از نظر روانی تأثیر مثبت دارد. برای المپیک ۲0۲4 
همین نوجوانان و جوانانی كه امسال قهرمان جهان شدند امید ما خواهند بود. پاداشی 

هم كه اهداء می شود از طرف مردم است و ما فقط نقش برگزار كننده را داریم.
وی درباره مشکلاتی كه در ماه های اخیر با توجه به افزایش نرخ ارز در اعزام تیم های 
كشتی به وجود آمده است، گفت: بودجه اعزام ها را براساس نرخ قبلی ارز بستیم، اما 
با شرایطی كه در ماه های اخیر به وجود آمد برای اعزام تیم های آزاد و فرنگی جوانان 
به مسابقات جهانی مجبور شدیم 7 رویداد بین المللی و تداركاتی را حذف كنیم و با 
تهیه یوروی 16 هزار تومانی از صرافی ها تیم ها را اعزام كردیم؛ یعنی چیزی معادل 
4 مسابقه جهانی برای ما هزینه داشت به همین دلیل اعزام تیم های ما در مسابقات 

جهانی با مشکلات جدی مواجه شده است.
*میگویندورزشجزءاولویتهایدولتنیست

رئیس فدراسیون كشتی تصریح كرد: جریان هایی موافق حضور تیم های ایرانی 
در مسابقات جهانی نیستند كه با شرایط مالی و چند برابر شدن هزینه ها شرایطی 
پیش آمد كه جریان هایی به آن علاقه مند بودند بنابراین امیدی هم به حمایت از 
جایی نداریم. وقتی وزارت ورزش پیگیری می كند می گویند ورزش جزء اولویت های 
دولت نیست مگر ورزش چند بخش دارد؟ در پیگیری های بعدی وزارت ورزش اعلام 
می شود ارز ثانویه به فدراسیون ها تعلق خواهد گرفت؛ 15 روز است بانک مركزی هنوز 

پاسخی به هیچکدام از فدراسیون های ورزشی برای ارز ثانویه نداده است.
*مردمهمانقدركهگرفتاردغدغههایمعیشتیهستندنیازمندامیدو

نشاطاجتماعینیزهستند
خادم با بیان اینکه مردم ما همانقدر كه گرفتار دغدغه های معیشتی و غصه نان 
هستند نیازمند امید و نشاط اجتماعی نیز هستند، تصریح كرد: امروز تنها چند رشته 
ورزشی هستند كه می توانند با افتخار آفرینی در جامعه ایجاد غرور، امید و نشاط 
اجتماعی كنند، موضوع مهمی است كه باید جزء اولویت های دولت باشد. مگر دیگر 
چطور می توان مردم را به زندگی امیدوار كرد، تنها چند رشته ورزشی هستند كه 
توانایی ایستادن روی سکوهای قهرمانی جهان را دارند. اگر هم این رشته ها با این 
بی توجهی ها زمین گیر شوند تنها راه نشاط و امید اجتماعی جامعه را كور خواهیم 
كرد. نکته جالب اینجاست كه مردم با وجود تمام مشکلات معیشتی نتایج ورزشکاران 
را دنبال می كنند چون تنها دلخوشی آنهاست. عدم اعزام تیم های ورزشی ما شاید 

اغراض برخی جریانات را پوشش دهد، اما دلخوشی و امید را از مردم می گیرد.

برانکو:

 فلسفه ام را مقابل السد تغییر نمی دهم 
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: با وجود تمام مشکلاتی كه برای دیدار با السد داریم، هرگز فلسفه فوتبالی خود را تغییر نخواهیم داد و برای پیروزی به مصاف این تیم می رویم. 

برانکو ایوانکوویچ دیروز صیح  پیش از تمرین پرسپولیس در جمع خبرنگاران گفت: همه هیجان بازی بزرگ با السد در نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا را داریم. تنها تیمی هستیم كه در ۲ سال 
اخیر به این مرحله رسیده ایم. 

وی ادامه داد: این موضوع نشان می دهد روند رو به رشد ما ادامه دارد اما مانند پارسال مشکلات زیادی در این مرحله داریم. برای دیدار سه شنبه كمال كامیابی نیا، محمد انصاری و حسین ماهینی 
را قطعا نخواهیم داشت و در كنار این بازیکنان سید جلال حسینی هم كسالت دارد. 

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: در كنار تمام مشکلات از اینکه در این مرحله قرار داریم بسیار خوشحالم و امیدوارم بتوانیم السد را هم با موفقیت پشت سر بگذاریم. 
وی تصریح كرد: با توجه به مصدومیت و محرومیت هایی كه داریم قطعا یکی از بازیکنان جوان ما باید در دیدار رفت مقابل السد به صورت ثابت در تركیب قرار گیرد. این جوانان با لیاقت به 

پرسپولیس آمده اند و حداكثر اعتماد را به آنها دارم.
برانکو در خصوص اینکه سرمربی السد اعلام كرده به دنبال برد پرگل در دیدار رفت است اظهار داشت: هرگز فلسفه خود به فوتبال را تغییر ندادیم. مطمئن باشید با خوشبینی تمام به مصاف السد 

می رویم و اعتماد كامل را به بازیکنانم دارم. 
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: هواداران دوست دارند در آسیا اول شویم اما واقعیت این است كه با لیاقت در این مرحله قرار داریم و همه تلاش خود را برای قهرمانی خواهیم كرد. 

وی در خصوص اینکه گرشاسبی اعلام كرده خارجی های پرسپولیس پنج ماه است پول نگرفته اند و می توانند قرارداد خود را لغو كنند اما تا كنون این كار را نکردند اظهار داشت: حرف گرشاسبی 
درست است. هنوز بدهی های فصل گذشته را نگرفته ایم و از این فصل هم هیچ پولی دریافت نکرده ایم. بازیکنان برای كار كردن انگیزه زیادی به ما می دهند. 

برانکو در پاسخ به این سئوال كه تا چه زمانی حاضر است با این شرایط كار كند؟ گفت: نمی دانم. 

گزارش:رضاجعفری
تیم فوتسال سوهان محمدسیما قم با قبول سومین باخت متوالی لیگ 
برتر فوتسال باشگاه های كشور به مکان هفتم جدول رده بندی سقوط 

كرد.
 به گزارش خبرگزاری فارس از قم، رشته  پرطرفدار و پرمخاطبی كه 
هر ساله به زور قرص و آمپول به عنوان یک مسکّن در بالاترین سطح 
رقابت های باشگاهی فوتسال ایران نفس می كشد، اكنون به نفس نفس 
افتاده و همانند جسمی شده كه تمام اعضای آن سالم است اما قلب آن 
خوب كار نمی كند، مسوولان شهرش فقط با آن عکس یادگاری می گیرند 
و سال های زیادی است كه حسرت قهرمانی لیگ برتر فوتسال ایران را به 

دل مردم قم گذاشته است.
20سالانتظارقمیهابرایقهرمانی

در  قم  محمدسیما  سوهان  فوتسال  تیم  مثال  احوال  و  اوضاع  این 
بیستمین دوره مسابقات لیگ برتر فوتسال باشگاه های كشور است، تیمی 
كه بعد از فصل پر فراز و نشیب فوتسال قم در سال 1396، با كوله باری 
از مشکلات به ویژه در مسائل مالی گام به این فصل بازی های لیگ برتر 

گذاشته است.
با این شرایط، نتایجی كه در هفته های اخیر توسط این تیم كسب 
می شود و همچنین شرایط مالی نماینده فوتسال قم، قطعا باید قهرمان 
برتر  لیگ   1397 فصل  لیگ  در  قم  استان  فوتسال  نماینده  شدن 

باشگاه های ایران را همانند 19 دوره قبل این مسابقات یک رویا دانست.
سوهانسیمایکیازاستانداردترینتیمهای20سالاخیر

تیم سوهان محمدسیما قم امسال از نظر مهره و بازیکن، تقریبا یکی 
از استانداردترین تیم های ۲0 سال اخیر فوتسال قم در لیگ برتر ایران 
است اما تیمی است كه گویا از یک بیماری رنج می برد و نمی تواند در 

حد و اندازه های خود با حریفان لیگ برتری روبه رو شده و نتیجه بگیرد.
اوضاع و احوال این روزهای تیم فوتسال سوهان محمدسیما قم به خوبی 
نشان می دهد كه این تیم مشکلاتی دارد كه ظاهرا در تیم ریشه دوانده و 
اجازه نمی دهد كه نماینده پرمهره و پرقدرت فوتسال قم در مسابقات لیگ 
برتر مقابل حریفان خود نتایج خوبی به دست بیاورد، موضوعی كه حسین 
صبوری بازیکن خوشنام سال های قبل فوتسال قم و سرمربی جوان تیم 
سوهان باید حداقل برای حفظ اعتبار و آبروی خود به فکر رفع آن باشد.

 نتایجضعیفسوهانواحتمالوجودیکضعفبزرگ
نگاهی به نتایج اخیر تیم فوتسال سوهان محمدسیما قم به خوبی 

نمایانگر وجود یک ضعف بزرگ در این تیم است، اگر اینگونه نباشد 
پس مسوولان این تیم باید توضیح دیگری راجع به سه شکست متوالی 
نماینده قم در خانه حریفان و بازی های نه چندان خوب در خانه ارائه 

دهند.
آخرین مسابقه ای كه قمی ها شاهد نمایش قدرت تیم فوتسال سوهان 
محمدسیما قم در بیستمین دوره لیگ برتر فوتسال ایران بودند، دیدار 
خانگی هفته ششم برابر تیم آذرخش بندرعباس است كه البته با كمی 
ارفاق، نماینده قم با برپایی جشنواره گل، هواداران و طرفداران خود را 
راضی به خانه فرستاد، هر چند پنج گل سوهانی ها در یک نیمه زده شد 

و این تیم در نیمه دوم حرفی برای گفتن نداشت. 
مشکلاتمالیواحتمال2دستگیدرتیم

اما مروری بر پنج بازی اخیر تیم فوتسال سوهان محمدسیما قم در لیگ 
بیستم، نشان دهنده افت شدید این تیم است، تیمی كه فراز و نشیب 
بسیاری داشته و گویا مسائل مالی به عنوان بزرگترین چالش فصل اخیر، 
در این تیم تاثیر منفی زیادی گذاشته، و الّا نماینده قم مشکل دیگری 

نباید داشته باشد.

هر چند جمع شدن تعداد زیادی بازیکن با تجربه و شناخته شده در تیم 
سوهان محمدسیما، شاید مشکل اكثر تیم های بزرگ فوتبال و فوتسال 
ایران یعنی دو دستگی را هم در این تیم ایجاد كرده باشد اما این تنها یک 
حدث و گمان است و قمی ها امیدوارند كه این مهم حقیقت نداشته باشد. 
و حاشیهساز افراد مالی، مشکلات توانمند، مدیر نداشتن

بازیکنسالاری
اساسا فوتسال قم در هر دوره از ۲0 سال حضور خود در بالاترین 
سطح رقابت های باشگاهی فوتسال ایران با برخی مشکلات مشابه مواجه 
بوده، معضلاتی نظیر نداشتن مدیر توانمند، مشکلات مالی، وجود افراد 
حاشیه ساز در اطراف تیم یا بازیکن سالاری، كه تمامی آنها منجر به این 
شده دو دهه متوالی قمی ها در حسرت قهرمانی لیگ برتر فوتسال بمانند.

قم به همان اندازه كه قادر است دو تیم در لیگ برتر فوتسال باشگاه های 
ایران داشته باشد به همان اندازه نیز از بابت نداشتن مدیر فوتسالی و 
حامی مالی ضعیف است، به همین دلیل در فصل 1396 لیگ برتر شاهد 
ناكامی یکی از دو نماینده قم و سقوط آن به لیگ پائین تر بودیم، ضمن 
اینکه دیگر نماینده قم نیز به سختی با مشکلات مالی كنار آمد و در لیگ 

برتر باشگاه های كشور ماندگار شد. 
كارخانهبازیکنسازیفوتسالاسیرمشکلاتمالی

به شمار  فوتسال پرطرفدارترین رشته ورزشی تیمی در استان قم 
می رود و قم در دو دهه اخیر بازیکنان بسیار زیادی را به سطح اول 
فوتسال و رده های مختلف ملی معرفی كرده به طوری كه اكنون كاپیتان 
تیم ملی ایران و بهترین بازیکن سه سال فوتسال آسیا به نام علی اصغر 
حسن زاده، فوتسالیستی از استان قم است، در واقع قم را می توان كارخانه 
بازیکن سازی در فوتسال توصیف كرد اما وجود مشکلاتی كه به آن اشاره 
شد همواره بزرگترین مانع برای قهرمانی نماینده های قم در لیگ برتر 
فوتسال ایران بوده است. بعد از اتفاقاتی كه سال گذشته برای فوتسال 
قم در لیگ برتر رخ داد، انتظار می رفت تمام قمی ها اعم از مسوولان 
آن، متخصصین این رشته و كسانی كه قلب شان برای فوتسال می تپد 
با همدلی و وحدت، تیمی قدرتمند را روانه بیستمین دوره لیگ برتر 
فوتسال ایران كنند اما اینگونه به نظر نمی رسد. بر خلاف دوره های قبل 
لیگ برتر كه نماینده قم در فاصله یک هفته تا 10 روز مانده به شروع 
لیگ برتر استارت می زد، امسال به ظاهر شرایط بهتر به نظر می رسد، 
وقتی جشن پیراهن تیم فوتسال سوهان محمدسیما قم برگزار شد و همه 
با گل و شیرینی وعده قهرمانی می دادند، شاید كمتر كسی تصور می كرد 

اوضاع و احوال این تیم به هم بریزد. 
جشنپیراهنووعدههایعملنشده/قهرمانیپیشکش!!

تمام آنهایی كه آمدند و شیرینی و شام جشن پیراهن تیم فوتسال 
برخی  از  را  وعده هایی  و  قول ها  خوردند،  را  قم  محمدسیما  سوهان 
مسوولان شنیدند اما اكنون تنها خاطره ای از آن قول و قرارها باقی مانده 
و نماینده فوتسال قم اگر از مشکلات دورنی برخوردار نباشد، حداقل به 

خاطر مسائل مالی در شرایط بدی قرار دارد.
فوتسال قم كه از مسوولان استان خود تنها خاطره عکس های یادگاری 
آنها را در ذهن دارد، این هفته ها 7 تا 7 تا از حریفان خود گل می خورد و 
آرام آرام با جدایی از بالای جدول و مایوس كردن طرفداران خود و هزاران 

قمی علاقمند به فوتسال، به سمت پائین جدول گام برمی دارد.
تمام شواهد گویای این است كه تیم سوهان محمدسیما قم علاوه بر 
مشکلات مالی، درگیر برخی مسائل دیگر و حاشیه های درونی است كه 
كم كم اثرات منفی خود را نشان می دهد، فقط امیدوار بود كه این تیم 
در نقل و انتقالات نیم فصل از هم پاشیده نشود و قمی ها بار دیگر شاهد 

حضور موفق این تیم در لیگ برتر باشند، قهرمانی پیشکش !!!

هتریک فوتسال قم در 7 تایی شدن 

قهرمانی پیشكش !!!

حضوردرتراكتورسازییاتیمملی؟

بازتاب گسترده ویدئوی خبرساز 
»فن خال« برای سفر به ایران

 

بازتاب  ایران  به  سفرش  درباره  خال«  فن  »لوئیز  خبرساز  ویدئوی 
گسترده ای در رسانه های آلمانی و هلندی داشته است.

سه روز پیش بود كه از فن خال ویدئویی منتشر شد كه حسابی خبرساز 
شده است. فن خال در این ویدئو از سفرش به ایران خبر داد و پیام هایی 

برای مردم ایران داشت.
باوجود اینکه این مربی اعلام بازنشستگی كرده بود، بلافاصله بعد از انتشار 
این ویدئو وی به نیمکت تیم تراكتورسازی نسبت داده شد و اینکه قرار 

است به زودی هدایت این تیم را بر عهده بگیرد.
صحبتهای فن خال كه زمانی سرمربی تیم بایرن مونیخ آلمان هم بوده 

است، بازتاب گسترده ای در سایت های آلمانی و هلندی داشته است.
سایت»Tonline« آلمان در این ارتباط نوشت: »فن خال پیشنهادی را 
از ایران دریافت كرده است و به این كشور می رود. در واقع او می خواست 
بازنشسته شود اما احتمالا دنبال گرفتن وظیفه جدیدی است ... در خبرها 
از تراكتورسازی كه در حال حاضر ثروتمندترین باشگاه ایران است به عنوان 
مقصد فن خال یاد می شود. گزارش های دیگر هم حاكی از حضور فن خال 
روی نیمکت تیم ملی ایران به جای كارلوس كی روش است كه قراردادش 

ماه فوریه تمام می شود.«
همچنین سایت »sportnieuws« هلند هم در این ارتباط نوشت: »فن 
خال در بسیاری از تیم های اروپایی كار كرده است ولی اكنون »سفر 
خاصی« را انجام می دهد. رسانه های ایران گزارش داده اند كه این مربی 
با باشگاه تراكتورسازی مذاكره داشته است. مالک تراكتورسازی یک مرد 
ثروتمند است و می خواهد یک نام بزرگ برای گروهش داشته باشد. علاوه 
بر تراكتورسازی، از تیم ملی فوتبال ایران و حضور به جای كارلوس كی 

روش هم به عنوان دیگر گزینه فن خال در ایران یاد می شود.«

رئیسبنیادحفظآثارونشرارزشهایدفاعمقدس:

برای حضور بانوان در ورزشگاه باید زیرساختهای آن فراهم شود 
رئیس بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس گفت: مشکلات ورزش كشور با حضور بانوان در ورزشگاه ها حل نمی شود و برای حضور آنها باید علاوه بر رعایت شأن و منزلت بانوان، زیرساخت 

های لازم نیز مورد توجه قرار گیرد. 
»بهمن كارگر« این سخنان را در جریان بازدید از خبرگزاری جمهوری اسلامی )ایرنا( و در گفت وگو با خبرنگار ورزشی ایرنا بیان كرد.

وی در خصوص وضعیت فرهنگی ورزشگاه های فوتبال اظهار داشت: بی تردید با اخلاق ترین مردم دنیا در ورزش ایرانی ها هستند و ورزشکاران و هواداران ما همیشه رعایت مسایل اخلاقی را 
كرده اند. 

وی ادامه داد: نباید به خاطر عده بسیار كمی همه را زیر سوال برد. بزرگ نمایی در چنین مسایلی اتفاق خوبی نیست. البته در كنار این مسایل از ورزش دوستان مسلمان انتظار می رود تا كوچکترین 
مشکلات را هم برطرف سازند. 

رئیس بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس در خصوص حضور خانواده ها در ورزشگاه ها گفت: در این رابطه اطلاعات زیادی ندارم، اما برای حضور خانواده ها به خصوص بانوان باید ابتدا 
به دنبال حفظ شأن آنها باشیم كه به نظر من در حال حاضر به هیچ وجه رعایت نمی شود. 

وی تصریح كرد: در حال حاضر مشکل ورزش ما حضور بانوان در ورزشگاه ها نیست و نمی دانم دلیل این همه تاكید چیست. مگر امروز تمام مشکلات ورزش كشور حل شده كه روی این موضوع 
متمركز شده اند.

كارگر در خصوص اینکه آیا حضور خانواده ها باعث كاهش ناهنجاری در ورزشگاه ها می شود، یادآور شد: به هیچ عنوان این اتفاق رخ نخواهد داد، بلکه در دنیا ثابت شده كه ناهنجاری بیشتر شده 
است. 

وی تاكید كرد: برای حضور بانوان در ورزشگاه ها باید زیر ساخت و مسایل شرعی فراهم شود. یکی از مسایل جدی ما در این رابطه رعایت مسایل شرعی است و باید این موضوع مورد تایید مراجع 
بزرگ ما قرار گیرد. 

رئیس بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس اضافه كرد: در حال حاضر قوانین این موضوع را ممنوع كرده و همانطور كه گفتم مشکل ورزش ما با حضور بانوان بر طرف نخواهد شد. در 
ورزشگاهی كه پدران گوش فرزندان خود را می گیرند تا فحاشی ها را نشنوند چگونه می خواهیم خانواده های خود را به آنجا ببریم. اطمینان دارم كسانی كه امروز به این مساله تاكید می كنند 

خودشان حاضر نیستند به همراه خانواده خود به ورزشگاه بروند. 
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علمی و سلامت 

یک نوشیدنی عجیب برای ورزشکاران

ده فایده ی آب خیارشور
ممکن است احمقانه به نظر برسد که کسی آب خیار شور را بنوشد اما دلایلی منطقی و علمی 

وجود دارد که نشان می دهد آب خیار شور مفید است.
ورزشکاران سال هاست که به صورت تجربی متوجه خواص این نوشیدنی شده اند. متخصصان 
همه ی دلایل مغذی بودن این نوشیدنی را کشف نکرده اند؛ اما می دانند که آب خیارشور گرفتگی 
را تسکین می دهد. در واقع ورزشکاران به درستی متوجه شده اند. به نظر می رسد که آب 
خیارشور گرفتگی ماهیچه های بدن را بهبود می بخشد و البته خواص دیگری هم دارد. در این 

مقاله ده فایده ی آب خیار شور یا ترشی را بیان می کنیم
تسکین گرفتگی و خستگی ماهیچه های بدن با آب خیار شور: نتایج پژوهشی که 
در »مجله ی پزشکی و علم در ورزش« منتشر شده نشان داد فردی که در اثر ورزش، بدنش 
دچار کم آبی شده است با نوشیدن آب خیار شور سریع تر ماهیچه هایش را از حالت گرفتگی 

خارج می کند.
حدود یک سوم فنجان آب خیار شور این مشکل را به راحتی حل می کند. آب خیارشور 

سریع تر از نوشیدن همان مقدار آب، گرفتگی ماهیچه ها را از بین می برد. 
سرکه ی موجود در آب خیارشور نیز به بهبود سریع تر درد کمک می کند. سرکه احتمالًا علائم 

اعصاب را که از ماهیچه های گرفته و خسته به مغز می رسد متوقف می کند.
آب خیار شور، بدن را شاداب نگه می دارد: برای بیشتر مردم، نوشیدن آب برای آب رسانی 
پس از یک دوره کار سخت کاربرد دارد. پس از حدود یک ساعت کار یا ورزش نه چندان سخت، 
آب احتمالًا همه ی آن چیزی است که نیاز دارید. اما اگر مدت طولانی تری کار و ورزش کنید 

یا ورزش سختی داشته باشید، به خصوص در هوای گرم، داستان چیز دیگری خواهد بود.
نوشیدن نوشیدنی محتوی سدیم، پتاسیم می تواند به آب رسانی سریع تر بدن کمک کند. 
سدیم، الکترولیتی است که آن را از طریق عرق از دست می دهیم. پتاسیم نیز الکترولیت دیگری 
است که از همین طریق از بدن دفع می شود. پس بدن بعد از فعالیت سخت به هر دو نیاز دارد. 
آب خیار شور حاوی مقادیر زیادی سدیم و مقداری نیز پتاسیم دارد. پس از عرق یا فعالیت بدنی 
طولانی، سرکشیدن مقداری آب خیارشور می تواند سریع تر به بدن برای بازگشتن به حالت اولیه 
و طبیعی سطح الکترولیت ها کمک کند. البته توصیه می کنیم پیش از مصرف آب خیارشور با 

پزشک متخصص تغذیه یا پزشک خودتان مشورت کنید.
نوشیدنی بدون چربی و یاریگر شما: اگر مایل به کاهش وزن هستید؛ قطعاً نمی خواهید از 
نوشیدنی های پرکالری ورزشی استفاده کنید. فکر بسیار خوبی است که پس از یک جلسه ورزش 
و از دست دادن الکترولیت ها، یا در هوای گرم، جایگزین مناسبی برای نوشیدنی های معمول 
ورزشی پیدا کنید. اگر ماهیچه هایتان گرفته و خسته شده است، باید سریع تر آن را از این حالت 
خارج کنید. آب خیارشور نجاتتان می دهد.  آب خیارشور هیچ چربی ندارد، اما می تواند کالری 
داشته باشد. در هر فنجان آب خیارشور احتمالًا از یک تا صد کالری وجود دارد. میزان کالری 

موجود در آب خیارشور بستگی به محتوای آن دارد.
صرفه جویی در هزینه ها با نوشیدن آب خیارشور: اگر معمولًا خیارشور مصرف می کنید، 
نیازی نیست که نوشیدنی های ورزشی بخرید و آن ها را تهیه کنید. حتی اگر خیارشور هم 
نمی خورید؛ می توانید باز هم روی آب خیارشور به عنوان نوشیدنی به صرفه به جای سایر 
نوشیدنی های ورزشی حساب کنید. اگر خیارشور را به صورت خانگی تهیه نمی کنید، توصیه 

می کنیم پیش از خرید، برچسب روی بطری را بخوانید.
آب خیارشور حاوی آنتی اکسیدان ها: آب خیارشور حاوی مقدار قابل ملاحظه ای ویتامین 
سی و ای است؛ یعنی دو آنتی اکسیدان کلیدی. آنتی اکسیدان ها از بدن در برابر مولکول های 
مخرب به نام رادیکال های آزاد حفاظت می کند. اگر کسی در برابر رادیکال های آزاد قرار بگیرد؛ 
لازم است مقادیر زیادی آنتی اکسیدان در رژیم غذایی اش جای داشته باشد تا از بدن وی 
محافظت کند. همچنین ویتامین سی و ای، در کنار سایر کارهایی که در بدن انجام می دهند، 

به عملکرد سیستم ایمنی بدن کمک می کنند.
آب خیارشور، کاهش وزن را حمایت می کند: نتایج یک پژوهش نشان داد آب خیارشور 
حاوی مقداری سرکه است. مصرف میزان اندکی سرکه در هر روز به کاهش وزن ما یاری 
می رسانند. بعد از گذشت دوازده هفته، افراد مورد آزمون که یکی دو اونس یا یک اونس سرکه به 
طور روزانه مصرف کرده اند، کاهش وزن بیشتری نسبت به افرادی داشته اند که سرکه نخورده اند.

آب خیارشور سطح قند خون را کنترل می کند: پژوهشی که در مجله ی مطالعات دیابت 
منتشر شد، اثرات مصرف یک فنجان قهوه خوری آب خیارشور را پیش از غذا مطالعه کرده است. 
سرکه ی موجود در آب خیارشور سطح قند خون افراد مبتلا به دیابت نوع دو را تنظیم می کند. 
دیابت نوع دو مربوط به اضافه وزن و چاقی است. اگر سطح قند خون به خوبی تنظیم شده 
باشد، سلامتی ما تضمین شده است. بسیاری از افراد مبتلا به دیابت نوع دو بوده و از این مسئله 
بی خبر هستند. اما سطح قند خون تنظیم نشده می تواند باعث مشکلات و بیماری های جدی 

مانند نابینایی، آسیب به قلب و کلیه شود.
آب خیارشور باعث سلامتی روده ها می شود: سرکه ی موجود در آب خیارشور می تواند 
به سلامت روده ها کمک کند. سرکه، خوراکی تخمیری است. خوراکی های تخمیر شده برای 
سیستم گوارشی بدن ما مفید هستند. غذاهای تخمیری، رشد و سلامت تعادل باکتری های 

مفید سیستم گوارشی را بهبود می بخشند.
کرفس برای سلامتی مفید است: اگر درون شور یا ترشی، کرفس هم بگذارید، بر فواید آن 
افزوده اید. کرفس حاوی کورستین است که خاصیت کاهندگی کلسترول خون را دارد. نتایج یک 
پژوهش نشان می دهد که کرفس، کلسترول خون همسترها را کاهش داده که اثرات مشابهی در 
بدن انسان دارد. پژوهشگران این مطالعه اذعان کرده اند کرفس، کاربردهای بسیاری در پزشکی 

سنتی داشته است که شامل درمان:
* سوءهاضمه * گرفتگی شکم * گاز * و سایر مشکلات هاضمه می شود.

آب خیار شور  بوی بد دهان را از بین می برد: باکتری های موجود در دهان ممکن است 
باعث ایجاد بوی بد دهان شوند. کرفس و سرکه هر دو خاصیت آنتی باکتریال دارند. ترکیب 

این ویژگی ها به از بین بردن بوی بد دهان و ایجاد بوی خوش و عادی دهان کمک می کند.
نتیجه گیری: به جای آنکه آب خیارشور یا ترشی را دور بریزید از آن به عنوان یک نوشیدنی 
استفاده کنید. ممکن است حتی از مزه ی شوری آن لذت ببرید. البته حس هر مزه ای پس از یک 
ساعت فعالیت، متفاوت خواهد بود؛ به این معنی که ممکن است در حالت عادی آن را نپسندید 
اما پس از ورزش، نوشیدن مقداری آب شوری حس خوبی به شما خواهد داد. حتی اگر مزه ی 
آن را نمی پسندیدید اما شاید مطالعه ی خواصش برای بدن شما را ترغیب کند که علی رغم میل 

به آن، فنجانی از آن را بنوشید.

آیا ماست یونانی برای شما مفید است؟
ماست یونانی سرشار از پروتئین است، از این رو، ممکن است به افراد در احساس سیری برای 
مدت زمان طولانی تر کمک کند. ماست یونانی با ماست های دیگر متفاوت است زیرا فرآیندی 
را برای حذف بخش مایع شیر )Whey( پشت سر می گذارد. این مایع حاوی لاکتوز، قند 
طبیعی موجود در شیر، است. ماست یونانی یک محصول لبنی محبوب است، اما آیا برای شما 
نیز مفید است؟ تهیه ماست شامل تخمیر شیر با باکتری های مفید می شود. ماست یونانی از 
قند کمتر نسبت به ماست معمولی برخوردار است. با حذف بخش مایع شیر، ماستی غلیظ تر و 
خامه ای تر با مزه ای ترش تولید می شود. برخی تولیدکنندگان با افزودن عوامل غلیظ کننده 
به ماست معمولی، آن را به عنوان ماست سبک یونانی روانه بازار می کنند که فواید مشابه با 
ماست یونانی را ارائه نمی کنند. همچنین، نمونه های کم چرب یا بدون چربی ماست یونانی 
فواید سلامت مشابه با ماست یونانی سنتی را ارائه نمی کنند. مصرف ماست یونانی ممکن است 
به لطف مواد مغذی موجود در آن به تقویت سلامت انسان کمک کند. از جمله این مواد مغذی 

می توان به موارد زیر اشاره کرد:
B12 کلسیم - پروتئین - پروبیوتیک ها - ید - ویتامین -

از فواید سلامت بالقوه ماست یونانی می توان به موارد زیر اشاره کرد:
بهبود سلامت استخوان: مصرف ماست یونانی ممکن است سلامت استخوان ها را بهبود 

ببخشد زیرا سرشار از کلسیم و پروتئین است.
کلسیم سلامت استخوان ها را تقویت می کند و می تواند خطر پوکی استخوان، یک بیماری 
انحطاطی استخوان، را کاهش دهد. مصرف پروتئین کافی نیز برای سلامت استخوان ها ضروری 

است.
کاهش اشتها و گرسنگی: ماست یونانی سرشار از پروتئین است، از این رو، ممکن است 
به افراد در احساس سیری برای مدت زمان طولانی تر کمک کند. نتایج یک پژوهش نشان داد 
که افراد ممکن است پس از یک وعده غذایی با محتوای پروتئین زیاد، غذای کمتری در ادامه 
روز مصرف کنند. پژوهشی دیگر نیز نشان داد که افزایش پروتئین غذایی به مصرف کالری کلی 

کمتر در افراد منجر شده که کاهش وزن بیشتر را به همراه داشت.
تقویت سوخت و ساز: نتایج یک پژوهش نشان داد مصرف یک رژیم غذایی با محتوای 
پروتئین زیاد ممکن است میزان کالری سوزی روزانه را افزایش دهد. از این رو، بهتر است 
مقداری پروتئین به هر یک از وعده های غذایی روزانه اضافه شود. جدا از محتوای پروتئین خود، 
ماست یونانی احتمالا به تنهایی موجب کالری سوزی بیشتر نمی شود. اما مصرف آن به عنوان 
بخشی از یک رژیم غذایی متعادل که شامل پروتئین کافی، کربوهیدارت های فیبری، و چربی 

های سالم می شود، ممکن است به کاهش وزن و تقویت سوخت و ساز کمک کند.
بهبود سلامت روده: ماست یونانی حاوی پروبیوتیک ها است. این باکتری های خوب و مفید 

ممکن است تعادل باکتریایی سالم را در روده تقویت کنند.
اما پژوهشی جدید این فواید را زیر پرسش برده است. این امکان وجود دارد که همه به 
روشی مشابه به پروبیوتیک ها واکنش نشان ندهند. مطالعه ای در سال 2018 نشان داده است 
که روده برخی افراد در برابر فواید پروبیوتیک ها مقاوم است، در شرایطی که دیگران پذیرش 

بیشتری دارند.
تقویت سلامت روانی: نتایج یک پژوهش نشان داد که مصرف ماست پروبیوتیک برای 
سلامت روانی افراد مفید است. مطالعه ای در سال 2016 نشان داد، افرادی که روزانه 100 
گرم ماست پروبیوتیک یا مکمل پروبیوتیک مصرف می کنند، استرس، افسردگی، و اضطراب 
کمتری را نسبت به افرادی که این کار را انجام نمی دهند، تجربه می کنند. این اثر احتمالا به 
واسطه ارتباط بین روده و مغز و توانایی روده در تولید انتقال دهنده های عصبی مانند سروتونین 

و دوپامین شکل می گیرد.
ساخت توده عضلانی: غذاهای سرشار از پروتئین، مانند ماست یونانی، ممکن است به 
ساخت توده عضلانی کمک کنند. نتایج یک پژوهش نشان داد که یک رژیم غذایی با محتوای 
پروتئین زیاد ممکن است توده عضلانی را در افرادی که تمرینات قدرتی انجام می دهند، 

افزایش دهد.
کاهش فشار خون: ماست یونانی یک نوع شیر تخمیر شده پروبیوتیک است که ممکن است 
فشار خون را کاهش دهد. یک تجزیه و تحلیل بزرگ در سال 2013 که 14 مطالعه و بیش از 
700 شرکت کننده را شامل می شد، نشان داد که شیر تخمیر شده با پروبیوتیک ها به کاهش 
فشار خون کمک می کند. با این وجود، نتایج مطالعات در این زمینه یکدست نیستند. به عنوان 
مثال، مطالعه ای دیگر در سال 2015 با حضور 156 شرکت کننده دارای اضافه وزن نشان داد 

که مصرف ماست پروبیوتیک بر فشار خون یا دیگر خطرات قلبی عروقی اثری ندارد.
کاهش خطر دیابت نوع 2: ماست یونانی ممکن است خطر دیابت نوع 2، شرایطی که بر 
چگونگی پردازش قند خون بدن تاثیر می گذارد، را کاهش دهد. بنابر نتایج یک مطالعه در سال 

2014، پژوهشگران مصرف ماست بیشتر را با کاهش خطر دیابت نوع 2 پیوند دادند.
چگونه از ماست یونانی استفاده کنیم؟ روش های مختلفی برای لذت بردن از ماست 

یونانی وجود دارند که از آن جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد:
به عنوان یک صبحانه یا دسر همراه با موز و بلوبری
به عنوان یک افزودنی به چیلی به جای خامه ترش

به عنوان یک افزودنی به سوپ به جای خامه
به عنوان جایگزینی برای کره و مصرف به همراه نان یا کراکر

به عنوان یک افزودنی به سس پاستا برای بافت خامه ای بیشتر

چرا چربی شکمتان آب نمی شود
چه چیزی می تواند خسته کننده تر از چربی شکمی باشد که هر کاری می کنید آب 
نمی شود؟ ورزش می کنید و درست غذا می خورید اما دور کمرتان انگار قرار نیست کمتر 
شود و همچنان می توانید مقداری چربی اطراف شکمتان پیدا کنید. برای خیلی از افراد 
مخصوصاً خانم ها بعد از یائسگی، چربی شکم به سختی آب می شود. اگر بالای 50 سال 
دارید ممکن است آب کردن چربی شکم برایتان بزرگ ترین چالش باشد چون تغییرات 
هورمونی که در بدنتان روی داده، چربی شکم را سرسخت کرده است و اما شایع ترین 

دلایلی که مانع از دست دادن چربی شکم می شوند:
کربوهیدرات های تصفیه شده زیاد مصرف می کنید

خیلی ها همچنان فکر می کنند تمام چربی های خوراکی عامل شل بودن شکمشان و 
بالا بودن درصد چربی بدنشان است. اما انواع خاصی از چربی ها مانند چربی های تک 
غیراشباع موجود در روغن زیتون و آووکادو در واقع به بدن کمک می کنند لایه ی چربی 
که روی عضلات شکم را پوشانده از بین برود. چربی شکمی بیشتر به دلیل مصرف 
قندها و کربوهیدرات های تصفیه شده به وجود می آید زیرا این غذاها موجب افزایش 
قند خون و انسولین می شوند. وقتی انسولین زیاد در خون موجود باشد، ذخیره ی 
چربی را بالا می برد، مخصوصاً در اطراف شکم. مطالعات نشان داده بدن، چربی های 
تک غیراشباع را برای سوخت ترجیح می دهد. ضمناً چربی های تک غیراشباع نوعی 

از چربی ها هستند که دوست قلب بوده و تأثیر مطلوبی بر سطح لیپید خون دارند.
به اندازه ی کافی نمی خوابید

کمبود خواب از دو جنبه به ضرر شماست: اول اینکه باعث افزایش هورمون گرلین یا 
هورمون اشتها می شود و دوم اینکه کمبود خواب، کورتیزول را بالا می برد. در بلندمدت، 
کورتیزول بالا می تواند چگونگی توزیع چربی در بدنتان را تغییر دهد؛ یعنی به جای اینکه 
چربی ها را در باسن و ران ها انباشته کنید، در شکم و اطراف آن ذخیره خواهید کرد. اما 
می توانید با برنامه ریزی مناسب برای خواب و استراحتتان بر این مشکل غلبه کنید. الگوهای 

خوابتان را اصلاح کنید تا ترشح هورمون ملاتونین )هورمون خواب( در بدنتان تنظیم شود.
استرستان را کنترل نمی کنید

فقط کمبود خواب نیست که کورتیزول تان را بالا می برد بلکه استرس های روحی یا 
جسمی مداوم نیز در بلندمدت باعث افزایش کورتیزول می شوند. شما نمی توانید هم 
استرس مزمن داشته باشید و هم انتظار داشته باشید هیچ تأثیری روی هورمون هایتان 
نگذارد. حتی ورزش بیش از اندازه هم می تواند بدن را آن قدر مختل کند که کورتیزول 
بالا برود و آب کردن چربی شکم سخت تر بشود. ورزش بیش از حد سنگین همراه با 
محدودیت مصرف کالری بدون تردید بدن را در شرایطی پُر از استرس قرار می دهد که 
موجب به هم خوردن تنظیم کورتیزول می شود. از تکنیک های مؤثر برای کاهش استرس 
استفاده کنید مانند تنفس عمیق، یوگا، فعالیت های خلاقانه و گشت و گذار در طبیعت.

داروهای خاصی مصرف می کنید
برخی از داروها به ویژه پردنیزون و سایر استروئیدهایی که برای درمان التهاب تجویز 
می شوند، آب کردن چربی شکم را سخت می کنند. داروهای ضدافسردگی، داروهای 
مخصوصاً  خون  فشار  داروهای  حتی  و  سایکوتیک  آنتی  داروهای  و  دیابت  صرع، 

مهارکننده های بتا نیز عوارضی مشابه دارند.
ورزش هایی که انجام می دهید مناسب شما نیستند

ورزش کمک می کند چربی ها از بین بروند اما آیا درست ورزش می کنید؟ برخلاف 
چیزی که در بسیاری از مطالب می خوانید، کرانچ یا هر نوع تمرینی که روی شکم 
تمرکز دارد، تأثیری روی صاف کردن شکم ندارد. شما نیاز دارید تمام گروه های عضلانی 
بزرگ در پایین تنه را فعال کنید که شامل تمرین هایی مانند اسکوات، ددلیفت و دراز 
و نشست می شود تا بتوانید چربی سوزی را بالا برده و محیط هورمونی مناسب برای 

چربی سوزی را فراهم کنید.
زیاد نوشابه می نوشید

دیگر همه می دانند نوشابه چاق کننده است اما نوشابه های بدون قند چطور؟ مطالعات 
نشان می دهد بین مصرف نوشابه های رژیمی و افزایش چربی شکم ارتباط مستقیم 

وجود دارد. پس فریب برچسب های »رژیمی« و »بدون قند« را نخورید.
در طول روز زیاد می نشینید

اگر اهل ورزش منظم هستید پس نسبت به بقیه یک قدم جلوترید اما باید بدانید 
ورزش شما نمی تواند جبران شش ساعت یکجانشینی تان را بکند. زیاد نشستن نه تنها 
وزن را بالا می برد بلکه چربی شکم را هم افزایش می دهد و تحقیقات هم نشان داده 
چربی اضافی اطراف اندام هایی مانند کبد تجمع می کنند. حتی اگر منظم و با برنامه 
ورزش می کنید هم باید در طول روز بدن را در حرکت و فعالیت نگه دارید، حتی برای 

چند دقیقه هم که شده!

یکی از نگرانی هایی که در سال های اخیر برای والدین و 
مربیان بهداشت مدارس ایجاد شده، گزارش ابتلا به شپش 
وجود  گزارش  معمولًا  است.  دبستانی  دانش آموزان  در 
بچه های  یا  دبستانی  دانش آموزان  شپش در موی سر 
مهدکودکی در یک ماه اول سال تحصیلی اعلام می شود.

در گذشته گمان می شد تنها سطح بهداشت پایین باعث 
ابتلا به شپش می شود، اما در سال های اخیر مشخص 
شده ابتلا به شپش در مدارس مناطق مرفه شهری نیز 
به چشم می خورد. نتایج تحقیقات مسئولان بهداشتی 
مدارس در این زمینه نشان می دهند افزایش سفرهای 
تابستانی در یکی دو هفته آخر تابستان، احتمال ابتلا 
به شپش سر را در کودکان افزایش می دهد. بر اساس 
گزارش های اعلام شده از سوی مربیان بهداشت مدارس 
مختلف در سراسر کشور، مشخص شده ابتلا به شپش 
بیشتر در دانش آموزان دختر مشاهده می شود که به نظر 
می رسد دلیل آن بلند و پرپشت تر بودن موهای دختران 
نسبت به پسران است. از طرفی مدارس پسرانه معمولًا 
سال  شروع  از  قبل  مو  کردن  کوتاه  بر  مبنی  قوانینی 
تحصیلی دارند که همین اقدام احتمال مبتلا شدن آن ها 

را به شپش سر کاهش می دهد.
بهتر است بدانید شپش نوعی انگل محسوب می شود 
که از خون انسان تغذیه می کند. از مهم ترین نشانه های 
وجود شپش در موها که از گذشته به آن اشاره می شده، 
خارش در اثر لانه کردن شپش در لابه لای موها و پوست 
سر، این است که این انگل بزاقی در دهان خود دارد که از 
ترکیبات ضدانعقادی تشکیل شده و از لخته شدن خون 
جلوگیری می کند. تماس این بزاق با پوست کف سر باعث 
ایجاد خارش شدید می شود. هرچند شپش نمی تواند بپرد 
یا حرکات لغزشی داشته باشد، با تخم گذاری در لابه لای 
به  نام  سفیدی  و  ریز  تخم های  چسبیدن  باعث  موها 
»رشک« به موها می شود. معمولًا برای درمان موهایی که 
مبتلا به شپش شده اند، باید علاوه بر این انگل، تخم های 

آن نیز به صورت کامل از موها جدا شوند.
چگونه ابتلا به شپش را تشخیص دهیم؟

به شپش،  ابتلا  بدانید  باشد که  برایتان جالب  شاید 
حتی در کشورهای بسیار پیشرفته ای مانند آمریکا، کانادا، 
انگلستان و فرانسه نیز گزارش شده و مسئولان بهداشتی 
آگاه سازی  برای  مختلفی  سازوکارهای  کشورها  این 
والدین و مربیان بهداشت مدارس در این زمینه در نظر 
گرفته اند. به این منظور، توصیه می شود در همان هفته 
ابتدایی شروع مدارس، مربیان بهداشت جلسه ای با اولیای 
دانش آموزان داشته باشند و درباره راه های انتقال شپش، 

راه های درمان و شیوه تشخیص این انگل برایشان صحبت 
کنند. 

برخی والدین شدیداً در برابر اعلام ابتلای فرزندشان 
بسیار  واکنش های  و  می کنند  موضع گیری  شپش  به 
شدیدی نشان می دهند. این والدین ها باید بدانند ابتلا به 
شپش جزو بیماری های رایج میان کودکان، آن هم در 
سراسر جهان است و این انگل به سادگی قابل از بین 
بردن و درمان است. از طرف دیگر، ابتلا به شپش باعث 
انتقال بیماری های خطرناک پوستی یا عفونی به کودک 
نمی شود و نباید او را در این مورد بیش از اندازه ترساند. 
البته برای همکاری کودک برای درمان او، باید هشدارها 
و آموزش هایی در این مورد به او داد، اما او را از بیماری 
نترساند. به منظور تشخیص شپش سر در مدارس باید 
مربیان بهداشتی هر مدرسه در هفته اول سال تحصیلی، 
تمام دانش آموزان را به صورت مورد به مورد بررسی کنند 
و اگر متوجه ابتلا به شپش در دانش آموزی شدند، هرگز 
بازگو  را  موضوع  این  کلاس  دانش آموزان  سایر  جلوی 
نکنند تا باعث تضعیف روحیه او نشوند. سپس باید بعد از 
خروج از کلاس، بلافاصله با والدین کودک تماس بگیرند و 

راه های درمان شپش سر را به او آموزش دهند.
تا  بهتر است کودک  از تشخیص قطعی شپش  بعد 
حاصل شدن بهبود نسبی به مدرسه نرود تا باعث انتقال 
شپش به سایر همکلاسی های خود نشود. بعد از بهبود 
یا  بهداشت  مربی  از  می توانند  والدین  کودک،  یافتن 
متخصص پوست بخواهند تا فرزندشان را دوباره بررسی 
کنند و مطمئن شوند این انگل و تخم آن به صورت کامل 

از موهای او پاک شده است.
از علائم ابتلا به شپش سر می توان به این مورد مهم و 
اصلی اشاره کرد؛ خارش شدید و مداوم پوست سر، گردن 

و پشت گوش.
در تشخیص اشتباه نکنید

در  مدارس  بهداشتی  مربیان  حتی  یا  والدین  گاهی 
تشخیص شپش سر اشتباه می کنند. از این رو، توصیه 
می شود برای تشخیص قطعی شپش سر حتماً به موارد 

زیر توجه کنید.
قرار  موها  لابه لای  که  سفیدی  پوسته  هرگونه   -1
می گیرد، الزاماً نشان دهنده تخم شپش یا همان رشک 
نیست. ممکن است کودک شما مبتلا به شوره سر یا 
خشکی شدید پوست سر باشد که این پوسته ها روی موی 

او قرار بگیرند و شما را به اشتباه بیندازند.
موی  لابه لای  سفیدی های  که  دارید  شک  اگر   -2
دانش آموز شما تخم شپش است یا شوره و پوسته ریزی 

کف سر، می توانید به سادگی و با کمک دو انگشت خود 
این موضوع را تشخیص دهید. تخم شپش به سختی به 
ساقه های موی سر می چسبد و شما نمی توانید با کمک 
انگشتان خود آن ها را کاملًا سبک از موها جدا کنید اما 
شوره یا پوسته های کف سر، بسیار سبک و راحت از موها 

جدا می شوند.
3- اگر بین وجود شپش یا شوره در سر کودک خود 
شک داشتید، از او بپرسید که آیا کف سرش بیش از 
اندازه خارش دارد یا نه؟ معمولًا شوره یا پوسته ریزی کف 
سر با التهاب یا خارش همراه نیست، اما ابتلا به شپش سر 

حتماً خارش های موضعی برای فرد مبتلا ایجاد می کند.
4- ممکن است فرزندتان مبتلا به اگزما یا خشکی بیش 
از اندازه پوست کف سر باشد. در این صورت، امکان دارد 
پوسته ریزی کف سر او با خارش ناشی از خشکی پوست 
با وجود شپش  را  این پوسته ریزی  همراه شود و شما 
اشتباه بگیرید. از این رو، توصیه می شود تشخیص نهایی 
وجود شپش یا نبود آن را به مربی بهداشت مدارس یا 

متخصص پوست واگذار کنید.
دانش آموز مبتلا به شپش چه مدت باید از مدرسه 

دور باشد؟
همان طور که گفته شد، پس از تشخیص قطعی شپش 
سر به هیچ عنوان نباید دانش آموز را ترساند، اما باید سایر 
دانش آموزان آن کلاس یا حداقل دوستان نزدیک او را 
به صورت کامل تری بررسی کرد. بهتر است در بررسی های 
غربالگری در مدارس، مخصوصاً در کلاس هایی که یکی- 
دو مورد ابتلا به شپش در آن ها وجود داشته، حتماً علاوه 
بر موهای کف سر، قسمت هایی مانند پشت گوش ها یا 
موهای گردن دانش آموزان را هم بررسی کنید تا ببینید 
آیا تخم شپش در این قسمت های سر آن ها وجود دارد 

یا نه؟
در زمان های گذشته، توصیه می شده که دانش آموزان 
به  عنوان  هیچ  تحت  کاملًا  درمان  تا  به شپش  مبتلا 
مدرسه نروند، اما این روزها و با آگاه تر شدن والدین و 
روند  شروع  با  دانش آموز  می شود  توصیه  دانش آموزان 
درمان که معمولًا شستشوی موضعی است، تحت نظارت 
پزشک و هماهنگی مربیان بهداشت به مدرسه برود. البته 
باید به دانش آموز آموزش داده شود تا بهبود کامل به هیچ 
عنوان وسایل شخصی خود را با دیگران به اشتراک نگذارد 
یا از وسایل شخصی همکلاسی های خود استفاده نکند. از 
آنجایی که درمان شپش ممکن است بین 10 روز تا 2 
هفته طول بکشد، آموزش انفرادی دانش آموز توسط مربی 

بهداشت مدرسه در این مدت اهمیت بسیار زیادی دارد.
راه های پیشگیری از ابتلا به شپش

1- اگر به مکان هایی سفر می کنید که مشکوک به وجود 
شپش هستند، بهتر است از ملحفه ها و روبالشی های 
شخصی استفاده کنید و دور استفاده از وسایل خواب 

عمومی را خط بکشید.
2- حتماً هر روز موهای خود را بشویید و شانه کنید.

3- به صورت روزانه برس و شانه خود را بشویید.
4- به فرزندانتان آموزش دهید به هیچ عنوان از روسری، 
کلاه، مقنعه یا حتی شال گردن دیگران استفاده نکنند و 

این وسایل خود را به دیگران قرض ندهند.
5- به فرزندان خود بیاموزید در مدرسه هیچ کدام از 
لباس های پارچه ای یا کرک دار خود را داخل جامیزی و 
کنار وسایل همکلاسی های خود نگذارند. بهتر است بچه ها 
وسایل شخصی شان را تا کنند و در کیف خود قرار دهند.

6- اگر به مسافرت می روید یا فرزندتان سال تحصیلی را 
آغاز کرده، به صورت روزانه یا یک روز در میان موها را از 

نظر وجود شپش یا تخم شپش بررسی کنید.

دغدغه مشترک اولیا و مربیان در آغاز ماه مدرسه

پرونده سازی برای شپش

 

ایمپلنت های الکترونیکی پزشکی معمولا با باتری هایی که دارای عمر محدودی 
هستند و فضای بسیار زیادی را می گیرند، عمل می کنند اما اکنون پژوهشگران در 
حال تلاشند تا با استفاده از گلوکز بدن یک دستگاه پیل سوختی مناسب برای 

ایمپلنت های پزشکی توسعه دهند.
پژوهشگران "دانشگاه ایالتی واشنگتن" )Washington State University( در 
مطالعه اخیرشان گامی مهم در جهت ایجاد این دستگاه برداشته اند. آنها یک پیل 
سوختی کوچک را توسعه داده داند که این پیل گلوکز بدن را برداشت می کند و 

سپس آن را به یک قدرت الکتریکی تبدیل میکند.
پیل سوختی )Fuel cell( یک مبدل انرژی شیمیایی به انرژی الکتریکی است. 
این تبدیل مستقیم بوده و از بازده بالایی برخوردار است. معروف ترین نوع پیل 
سوختی در حال حاضر پیل سوختی هیدروژنی است. انواع دیگر پیل سوختی مانند 
پیل سوختی متانول نیز کاربردهای خاصی دارند. در مورد پیل سوختی هیدروژنی 
می توان گفت که در این تبدیل از عمل عکس الکترولیز آب استفاده می شود، به 
عبارت دیگر از واکنش بین هیدروژن و اکسیژن،  آب،  حرارت و الکتریسیته تولید 
می شود. هر سلول در پیل های سوختی از سه جزء آنُد،  کاتُد و الکترولیت و غشا 

تشکیل شده است.
پیل سوختی مذکور از مواد سمی استفاده نمی کند و پایدار است، بنابراین می توان 

از آن برای برنامه های کاربردی درازمدت در درون بدن استفاده کرد.
پژوهشگران بر این باورند که فناوری آنها منجر به توسعه گلوکومترهای مداوم 

برای بیماری های دیابتی، مانیتورهای قلبی و سایر دستگاه هایی که نیاز به داشتن 
باتری ندارند میشود. گلوکومتر یا گلوکوز متر  )glucometers(  یک ابزار پزشکی 
است که برای تعیین تخمینی غلظت گلوکز در خون به کار می رود. این ابزار یکی 

از اجزا اصلی مانیتورنیگ قند در خانه برای بیماران دیابتی یا هیپوگلیسمی است.
توسعه پیل سوختی در حال حاضر به اتمام نرسیده است و کار برای بهبود کارایی 
آن در حال انجام است. پژوهشگران این پیل را با یک سنسور الکترونیک مخصوص 

که تنها با چند میکرووات برق کار میکند، توسعه داده اند.

با  صوت  مافوق  موشک  ساخت  مشغول  روسیه 
سرعت 6 ماخ است. این موشک می تواند از فاصله 

200 مایلی به هدف خود برخورد کند.روسیه به زودی 
یک موشک مافوق صوت را تولید می کند که می توان 
از فاصله 200 مایلی مستقیم به هدف خود برخورد 
کند. موشک 37M-R می تواند با سرعت 6 ماخ)بیش 
از 45 هزار مایل برثانیه( پرواز کند. این موشک در 
حقیقت نسخه ارتقا یافته ای از یک اسلحه است که 

نخستین بار در سال 1۹85 میلادی رونمایی شد.
به هرحال موشک جدید را می توان از جت های 
SU-57 پرتاب کرد. این جت ها مجهز به سیستمی 
هستند که می توانند جنگنده های دیگر در آسمان را 

هدف قرار دهند. این موشک هوا به هوا می تواند علاوه 
بر جنگنده های دشمن، هواپیماهای مجهز به سیستم 
های کنترل و هشدار را هدف گیرد. یکی از مقامات 
که    57-SU کرده جت تایید  روسیه  دفاع  وزارت 
هنوز در مرحله تولید است، برای شلیک این موشک 
 57-Sukhoi به کار می رود.  حداکثر سرعت جت
1615 مایل بر ساعت است و می تواند برF-22 رقیب 
آمریکایی و Chengdu J-20رقیب چینی خود غلبه 
کند. این جت با بودجه 120 میلیون پوند ساخته 

می شود.

 آگهی ابلاغ اجرائیه
 کلاسه: 139704030011001663/1

بدین وسیله به آقای حسن رضا حیدری، نام پدر : عبدالواحد از قم بدهکار سند ازدواج 
شماره 12۹7 مورخ 1385/06/23 دفتر ازدواج 30 قم ابلاغ می گردد که خانم فاطمه 
قدیانی فرزند: درویشعلی ، باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان 110 عدد 
سکه طلای تمام بهار آزادی مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه  
13۹704030011001663/1 )با شماره بایگانی ۹701758( در شعبه اجرای ثبت قم  
در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار 
نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه 
اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است ظرف 
10 روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت به پرداخت بدهی 
خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط 
در همین نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت بازداشت اموال ( منتشر 

نخواهد شد . )16540( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  - مهدی روزخوش

-----------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه 

کلاسه: 139704030011001662/1
بدین وسیله به آقای سیدمصطفی محمدی ، نام پدر : سید احمد تاریخ تولد : 
1354/06/30 شماره ملی 05340۹5704 شماره شناسنامه ۹ ، از قم بدهکار سند 
ازدواج شماره 4246 مورخ 1378/11/18 دفتر ازدواج 8 قم ابلاغ می گردد که خانم 
اعظم حاجی بابائی نام پدر: نظرعلی ، باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان 
350 عدد سکه طلای تمام بهار آزادی مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت 
کلاسه  13۹704030011001662/1 )با شماره بایگانی ۹701757( در شعبه اجرای 
ثبت قم در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و 
بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 
آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است 

ظرف 10 روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت به پرداخت 
بدهی خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد شد. این آگهی 
فقط در همین نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت بازداشت اموال ( 

منتشر نخواهد شد . )16542( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

-----------------------------------------------
آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

و مشاعی
اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات  هیات حل اختلاف مستقر در 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
رای اصلاحی 

تاریخ 13۹7/07/04 جلسه هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف با حضور امضاء 
کنندگان زیر تشکیل در خصوص پرونده کلاسه 13۹111443000100۹7۹6 مربوط 
به آقای مرتضی اسدی موضوع رای شماره 13۹760330002006300 - 13۹7/3/21 
اعلام می گردد پلاک بصورت 2451/1 آمده و صحیح آن 2541/1 صحیح می باشد 
بدیهی است بقیه مندرجات رای به قوت خود باقی می باشد و رای اولیه اصلاحی توامان 

قابلیت اجرا دارد . 
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

استفاده از گلوکز بدن برای ساخت پیل سوختی

روسیه در حال ساخت موشک مافوق صوت

ارتباط کمردرد با جهش های ژنتیکی
پژوهشگران آمریکایی ادعا می کنند که شاید جهش در سه نوع ژن خاص، با 

دردهای کمر در ارتباط باشد.
شاید بتوان ریشه کمردرد را در DNA جستجو کرد.

پژوهشگران، سه نوع جهش را یافته اند که ممکن است با کمردرد در ارتباط باشند. 
براساس این یافته ها، جهش در سه ژن " GSDMC/CCDC26 " ،"SOX5" و " 

DCC" می تواند بر استخوان های کمر اثر بگذارد.
دانشمندان " وزارت امور کهنه سربازان آمریکا" )VA( در سیاتل، ژن های بیش 
از 150 هزار نفر را تحلیل کردهاند. جهش در این سه نوع ژن، به دردهای ناشی 

از آرتروز و سیاتیک مرتبط هستند و از این میان، ارتباط ژن SOX5 بیشتر است.
پیشتر ثابت شده بود که جهش در ژن SOX5، با دردهای زانو، مفصل ران و 

دست و همچنین نقص های غضروف و اسکلت موش ها مرتبط است.
این گروه پژوهشی به سرپرستی دکتر "پرادیپ سوری" )Pradeep Suri(، جهش 
هر سه ژن را در بیش از 280 هزار نفر بررسی کردند که 50 هزار نفر از آنها، به کمر 
درد مبتلا بودند. این پژوهش، ارتباط میان ژن SOX5 و کمردرد را تایید می کند. 
به علاوه، ژن " GSDMC/CCDC26"، نقش مهمی در دیسک های لغزشی مانند 

سیاتیک دارد. ژن DCC نیز معمولا بیش از کمردرد با افسردگی در ارتباط است.
پژوهشگران باور دارند شاید ارتباطی میان شرایط سلامت روحی و دردهای ستون 
فقرات وجود داشته باشد. اکنون مشخص شده که ژن DCC، نقش مهمی در فرآیند 
درد در نخاع حیوانات دارد. دکتر سوری گفت: نتایج پژوهش ما نشان می دهند که 
عوامل بسیاری می توانند بر خطر درد مزمن کمر موثر باشند. رابطه درد مزمن کمر، 
با تغییر خلق و خو و نقش سیستم عصبی مرکزی در انتقال درد حاد و مزمن، 
کاملا مشخص است اما دو نوع ژنی که ما شناسایی کرده ایم، باعث ایجاد مشکل در 
ساختارهایی مانند ستون فقرات می شوند. به رغم بررسی های بسیار، پژوهشگران 
تاکید می کنند که برای تشخیص چگونگی تاثیر ژنها بر کمردرد، باید آزمایش هایی 
 PLOS " در مقیاس بزرگتر صورت گیرند. یافته های این پژوهش، در مجله علمی

Genetics" به چاپ رسیده است.

یک ساعت هوشمند "هیبریدی" معرفی شد
شرکت ال. جی احتمالا سوم اکتبر همراه با معرفی پرچمدار جدید خود، از ساعت 
هوشمند جدید خود موسوم به "G7" نیز با یک ظاهر ترکیبی جدید رونمایی 

خواهد کرد.
 شرکت فناوری ال جی )LG( روز سوم اکتبر به همراه معرفی پرچم دار جدید خود 
به نام V40 احتمالا از ساعت هوشمند جدید خود موسوم بهLG Watch G7 نیز با 

یک طراحی ترکیبی جدید رونمایی خواهد کرد.
ماه ها بود که گزارش ها می گفتند ال جی در حال کار بر روی یک ساعت هوشمند 

است که ترکیبی از دیجیتال و ساعت های معمولی است.
اکنون به نظر ال جی هفته آینده این ساعت هوشمند جدید را همراه با پرچمدار 

جدید خود معرفی خواهد کرد.
گفته می شود که این ساعت هوشمند دارای یک صفحه نمایش 1.2 اینچی، 
حافظه اجرایی )RAM( 768 مگابایتی و حافظه 4 گیگابایتی است، اما GPS یا 
عملکرد NFC ندارد. قبلا تصور می شد این ساعت،  Watch Timepiece نامیده 

شود.
در عین حال، V40 دارای پنج دوربین )سه تا در پشت و دو تا در جلو( و احتمالا 

صفحه نمایش 6.4 اینچی است.
ما در مورد جزئیات این گوشی و ساعت هوشمند جدید ال جی در رویداد 3 اکتبر 

اطلاعات بیشتری کسب خواهیم کرد.
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درگفت و گوی تفصیلی با یک قاضی مطرح شد

مجازات جایگزین زندان بازگشت مجرمان را صفر می کند

گفت و گو: لیلا اسماعیل نژاد

یک قاضی صادر کننده آرای مجازات های جایگزین 
جرایم،  برخی  برای  که  وقتی  از  است  معتقد  حبس 
مجازات های جایگزین صادر کرده است، نرخ بازگشت 
به جرم در مورد این افراد بسیار پایین و حتی در حد 

صفر بوده است.
مجازات های جایگزین حبس و محکوم کردن مجرمان 
به خدمات عام المنفعه مهمترین دستاورد قانون جدید 

مجازات اسلامی مصوب سال 1392 است.
بر اساس ماده 66 قانون مجازات اسلامی »مرتکبان 
جرائم عمدی که حداکثر مجازات قانونی آنها 91 روز تا 
6 ماه حبس است، به جای حبس، به مجازات جایگزین 
حبس محکوم می شوند.« البته استفاده از این مقررات 
کیفری  سابقه  که  است  محکومانی  و  مجرمان  برای 
از 5 سال  بیشتر  از سابقه کیفری شان  یا  نداشته اند 

نگذشته باشد. 
آیین نامه اجرایی ماده 79 قانون مجازات اسلامی در 
شهریور 1393 به تصویب هیات وزیران رسید و بر اساس 
ماده 2 آن، خدمات عمومی رایگان در 6 دسته امور 
آموزشی، بهداشتی، فنی حرفه ای، خدماتی، کارگری و 
کشاورزی تقسیم بندی شد که هر کدام از این دسته ها 

چندین مورد را شامل می شوند.
آزادی مشروط دست قضات را در برخی جرایم کم 
اهمیت و جرایمی که مخل امنیت کشور نیست، باز 
می کند تا این دسته از متهمان به جای رفتن به زندان 
الکترونیکی  بند  دست  یا  رایگان  عمومی  خدمات  از 
استفاده کنند. تا پیش از این، فقط بر اساس ماده 17 
قاضی   )1370 سابق)مصوب  اسلامی  مجازات  قانون 
می توانست متهم را به عنوان مجازات بازدارنده به جزای 
نقدی، تعطیل محل کسب، لغو پروانه و محرومیت از 
حقوق اجتماعی و اقامت در نقطه یا نقاط معین و منع از 
اقامت در نقطه یا نقاط معین و مانند آنها محکوم کند، 
اما این ماده هرگز نتوانست به یک رویه قضایی واحد 
منجر شود و فقط در موارد خاصی، قضات در احکامی 
نوجوانان بزهکار را به کاشت درخت یا فراگیری قرآن 

محکوم می کردند.
اما با اجرای جدی تر قانون جدید، فضای جدیدی برای 
صدور احکام جایگزین حبس و کاهش جمعیت زندانیان 

کیفری پیش روی قضات قرار گرفت.
نکته جالب اینجاست که در این میان قضات جوانتر 
ذوقی  با خوش  و  پذیرفتند  را  موضوع  این  تر  راحت 
خاصی که دارند حکم های قابل توجهی برای مجازات 
های جایگزین صادر می کنند؛ حکم هایی چون دادن 
شاخه گل به همسر، خواندن کتاب همسرداری، کاشت 

نهال.
قاضی محسن مرادی، رئیس شعبه اول دادگاه کیفری 
2 شهرستان سلماس )آذربایجان غربی( یکی از قضاتی 
است که تا جایی که قانون به او اجازه داده، احکام را بر 
پایه مجازات های جایگزین حبس صادر کرده، به همین 
دلیل چندین بار قاضی برتر در این زمینه انتخاب شده 
است. به گفته خودش هیچگاه قلمش برای صدور رأی 
مجازات جایگزین حبس حتی برای نخستین بار نلرزید.

به همین دلیل گفت وگویی با این قاضی انجام داده ایم 
که با هم می خوانیم:

* کاهش نرخ تکرار جرم با صدور آرای جایگزین
در  آیا  مجازات حبس  جایگزین  احکام  صدور 

کاهش بزه اثربخشی داشته است؟
بله، اثربخشی و کاهش نرخ تکرار جرم به جهت عدم 
ورود مجرمان به زندان امری بدیهی و مبرهن است، 
از وقتی که برای برخی جرایم، مجازات های جایگزین 
حبس صادر شده است، نرخ بازگشت به انجام آن جرم 
بسیار پایین و حتی در حد صفر بوده است و کاهش وقوع 
جرم در نهایت موجب کاهش آسیب های اجتماعی می 
شود. افرادی که با صدور حکم مجازات های جایگزین به 
جامعه فرستاده می شوند، دوباره مرتکب جرم نمی شوند 
و بنابراین مجازات هایی این چنینی اثربخشی دارد. البته 
دراین میان عموما رضایت شاکی/بزه دیده نیز مدنظر قرار 
داده و در نتیجه »عدالت ترمیمی« مورد توجه واقع می 
شود. در واقع، اجتماعی بودن، مشارکتی بودن و ترمیمی 
بودن از خصوصیات بارز مجازات های جایگزین حبس 
ارائه خدمات  برای  را  قانونگذار رضایت محکوم  است. 
عمومی رایگان از سوی دادگاه الزام آور دانسته و اصولا 
متهمان برای ارائه خدمات عمومی راضی هستند چون 
می دانند با رفتن به زندان برچسب منفی می خورند و 
ترجیح می دهند به جای آن، فعالیت اجتماعی داشته 

باشند.
* همکاری نهادها بسیار خوب است

همکاری نهادها در اجرای مجازات های جایگزین 
چگونه است؟

در جایی که من کار می کنم، همکاری نهادها بسیار 
خوب است. نهادهای پذیرنده نه تنها همکاری می کنند، 
بلکه گاهی حتی پیگیر هم می شوند. دادستان و قضات 

اجرای احکام بسیار زحمت می کشند و پیگیر هستند.
چرا برخی قضات هنوز مجازات جایگزین حبس 

را نپذیرفتند؟
نوع بینش و تفکر حاکم بر دستگاه قضایی، آمارگرایی 
و نبود بسترهای لازم در این خصوص و همچنین خود 
قضاتی که این آرا را صادر می کنند، در صدور کمتر آرای 

مجازات های جایگزین تاثیرگذار است.

از آنجا که قضات با صدور چنین آرایی اصولا برچسب 
تساهل و تسامح نسبت به مجرمان می خورند، از این رو 

قضات تمایل چندانی به این امر نشان نمی دهند.
علت دیگر، وقت گیر بودن است؛ با وجود حجم بالای 
پرونده ها در دست قاضی برای رسیدگی، فرصت کافی 
برای صدور آرای مجازات های جایگزین حبس وجود 
ندارد. به همین علت صدور رأی مجازات های جایگزین 

نیازمند وقت بیشتری است.

تا چه حد  در صدور حکم مجازات جایگزین، 
تخصص متهم در نظر گرفته می شود؟

نیز  و  مهارت  و  شخصیت  با  متناسب  باید  قاضی 
تخصص متهم به صدرو مجازات جایگزین مبادرت کند. 
مثلا در خصوص یک شخص حقوقدانی که مرتکب جرم 
شده بود او را به آموزش و پرورش به عنوان نهادپذیرنده 
فرستاده تا راجع به انواع آسیب های اجتماعی به دانش 
آموزان آموزش دهد یا مشاوره حقوقی رایگان در آنجا 
رائه کند. برای پزشک هم رأی ارائه خدمات پزشکی و 
بهداشتی رایگان صادر می شود. گاهی هم با توجه به 
نوع اتهام، حکم صادر می شود مثلا برای اتهام تصرف 
عدوانی اراضی ملی جایگزین هایی مانند درختکاری و 
نظایر آن صادر و سعی می شود از هر کسی با توجه به 

نوع تخصصش استفاده شود.
را  جایگزین  رأی  نخستین  کامل  رضایت  با   *

صادر کردم
محوریت  با  که  حکمی  نخستین  هنگام  در 

مجازات جایگزین صادر شد، مردد نبودید؟ 
دیدگاه بنده باز اجتماعی و اصلاح مجرم بود. نخست 
باید دیدگاه و بینش افراد تغییر کند وقتی دیدگاه تغییر 
رویکرد  کند.  می  فرق  هم  روش  خود  به  خود  کند 
قضات باید عوض شود. وقتی قاضی اجرای احکام بودم، 
از نزدیک شاهد آثار منفی زندان نسبت به زندانیان و 

خانواده های آنان بودم.
مجرم کافی است یک بار به زندان برود، چون برچسب 
او  می خورد. بازگشت مجدد و دوباره به زندان برای 
چندان مهم نمی شود؛ هیمنه و ابهت زندان برای او از 
بین می رود بنابراین بهتر است از مجازات غیرکیفری به 

جای مجازات استفاده کرد.
با رضایت کامل نخستین رأی را امضا کردم؛ صدور 
رأی مجازات های جایگزین همچنین موجب خوش 
بینی مردم به دستگاه قضایی شده است طوری که وکلا 
و متهمان بسیاری مایلند از نزدیک این فضا را ببینند و 

بازخورد خوبی بین مردم داشته است.
تحق نیافتن اهداف و ناکارآمدی سیاست های قضایی 
حبس محور، تنوع در راهکارها و گونه های مختلف و 
اثربخش در مجازات های جایگزین، کاهش و کنترل 
جمعیت کیفری؛ مسولیت پذیر کردن مجرمان، ایجاد 
شرایط پدیرش مجرم از سوی اجتماع، حفظ موقعیت 
اجتماعی و خانوادگی، حفظ کرامت انسانی او، پیشگیری 
از حرفه ای شدن بزهکاری و نظایر آن از اهداف کاربست 

مجازات های جایگزین است.
* اثربخشی مجازات در زندان و شلاق خلاصه 

نمی شود
مهمترین احکام صادره جایگزین چه بوده است؟

اثربخشی فقط در مجازات زندان و شلاق نیست؛ گاهی 
شرکت در دوره های آموزشی، مذهبی، ورزشی و مانند 
آن هم می تواند به مثابه مجازات اثربخشی داشته باشد.

توصیه به همکاران قضایی و لزوم فرهنگ سازی 
مجازات های جایگزین

شاید بگویند هنوز ذهنیت مردم از مجازات، فرستادن 
متهم به زندان است در حالی که در سلماس شهرستانی 
که بنده مشغول به کار هستم، این نکته پذیرفته شده 
است. توضیح موضوع اثربخشی مجازات های جایگزین 
حبس برای بزه دیده، قابل برگشت بودن آن در صورت 
تخطی از انجام مجازات های جایگزین و ترس مجرم از 

زندان می تواند در این خصوص راهگشا باشد.

اجتماعی

دبیر انجمن نمایش قم:

تئاتر قم دین خود را به دفاع مقدس ادا نکرده است
دبیر انجمن نمایش قم گفت: اگر چه در هشت سال دفاع مقدس هنرمندان استان در جبهه 
ها برای رزمندگان تئاتر اجرا کرده و نقش پررنگی داشته اند ولی پس از جنگ تحمیلی تئاتر 

قم دین خود را به شهدا ادا نکرده است.
ناصر نوبخت ، دفاع مقدس را مملو از سوژه های اثرگذار و جذاب برای تولید آثار هنری 
دانست و اظهار داشت: گروه ها و هنرمندان زیادی در قالب گروه های هنری و رزمنده در 
جبهه های حق علیه باطل حضور داشته که یک نمونه آن حضور گروه تئاتر سپاه قم با بیش 

از 15 عضو در مناطق عملیاتی و اجرای تئاتر بوده است.
وی ادامه داد: با انقلاب اسلامی نمایش های مختلف با مضامین دینی، مذهبی و انقلابی در 
قم تولید و به روی صحنه رفت و با آغاز جنگ تحمیلی تئاتر های مختلفی با مفاهیم دفاع 
مقدس، شهادت، ایثار و دفاع از ارزش ها در این استان تولید و برخی از این آثار در جبهه های 

جنگ برای رزمندگان به نمایش گذاشته شد.
دبیر انجمن نمایش با بیان اینکه تئاتر قم پنج شهید در دفاع مقدس تقدیم اسلام و انقلاب 
کرده است ادامه داد: اولین نمایش تئاتر در دفاع مقدس توسط هنرمندان این استان در هفته 

های اولیه جنگ تحمیلی در منطقه عملیاتی غرب کشور به روی صحنه رفت.
نوبخت ادامه داد: »لبیک«، »ایثار«،»فریاد تا پیروزی«،»بت شکن« و »هاتف« از جمله 
نمایش هایی است که در دوران هشت سال جنگ تحمیلی توسط هنرمندان استان با 
مضامین عالی دفاع مقدس تولید و برخی از این آثار در جبهه و برای رزمندگان به نمایش 

درآمده است.
وی با تاکید بر اینکه تئاتر قم باید حافظ ارزش ها و آرمان های شهدا باشد افزود: هنرمندان 
پاسداران تاریخ و شرافت هستند و هنرمندان این استان به واسطه جایگاه والای قم در انقلاب 
اسلامی و دفاع مقدس وظیفه ای سنگین تر از مناطق دیگر کشور برای پاسداری از ارزش 

های شهدا به عهده دارند.
دبیر انجمن نمایش، دفاع مقدس در گفت و گو با ایرنا  را از جمله اثرگذارترین، آرمان خواه 
ترین و احساسی ترین ژانرهای نمایشی دانست و ادامه داد: بسیاری از موضوعات و سوژه 
های پیرامون دفاع مقدس مانند شهدا، اسرا، خانواده شهدا، جانبازان و عملیات ها، دست 
نخورده باقی مانده و با گذشت حدود 30 سال از پایان جنگ تحمیلی آثار اندکی در این 
زمینه تولید شده است. نوبخت تاکید کرد: وظیفه تئاتر قم به تصویر کشیدن مجاهدت ها، 
رشادت ها و ایثارگری رزمندگان در دوران دفاع مقدس و شهدای مدافع حرم به ویژه برای 

کودکان و نوجوانان است.
وی ادامه داد: اگر چه در سال های اخیر آثار فاخری در حوزه دفاع مقدس توسط هنرمندان 
قم تولید و با استقبال قشرهای مختلف مردم مواجه شده است ولی همچنان نیازمند توجه 

بیشتر به نمایشنامه نویسی و تئاتر در حوزه دفاع مقدس هستیم.
وجود 500 هنرمند تئاتر، 20 استاد هنر تئاتر و 70 لیسانس تئاتر در حوزه های مختلف 
کارگردانی، نمایشنامه نویسی، طراحی لباس، طراحی صحنه و گریم از جمله ظرفیت های 
تئاتر استان قم است. تئاتر قم در زمینه های مذهبی- آئینی، کودک و نوجوان و دفاع مقدس 
ید طولایی داشته و اساتید و پیشکسوتان زیادی در این شهر تلاش فراوان برای تئاتر استان 

و کشور را متحمل شده اند.
قم دارای بیش از هشت گروه تئاتر فعال از جمله گروه تئاتر آئین، امروز، ایده، عرشیان، 

طراوت، سایه روشن، خانه پرواز و گروه تئاتر گاراژ تیاتر می باشد.

طی تفاهم نامه ای با شرکت آب و فاضلاب استان قم؛

بسیج در جبهه فرهنگ سازی مصرف بهینه آب 
گام می گذارد

بسیج که همواره در جبهه های مختلف اعم از دفاعی، اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی پیشگام 
بوده است این بار نیز قدم در راه فرهنگ سازی مصرف بهینه آب گذاشت.

به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، همزمان با هفته دفاع مقدس 
تفاهم نامه همکاری بین شرکت آب و فاضلاب استان قم با سازمان بسیج مهندسین صنعتی 
استان با رویکرد مدیریت مصرف آب در غرفه اقتصادی مقاومتی نمایشگاه »یاد یاران« به 
امضا رسید. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با بیان اینکه این تفاهم نامه به منظور 
اجرای برنامه های مشترک فرهنگی و ترویجی در زمینه فرهنگ سازی مصرف بهینه آب در 
مساجد استان به امضا رسید، گفت: هدف از انعقاد این تفاهم نامه ارتقاء آگاهی عمومی نسبت 
به وضعیت منابع آب کشور و استان قم و فرهنگ سازی و ارائه الگوی مصرف صحیح و بهینه  
آب است. وی با تاکید بر استفاده از ظرفیت بسیار عظیم بسیج را در راستای ترویج فرهنگ 
درست مصرف و اقتصادی مقاومتی گفت: بر اساس این تفاهم نامه آموزش های تخصصی در 
حوزه آب و نحوه مصرف و همچنین استفاده از تجهیزات کاهنده مصرف به نیروهای منتخب 
بسیج داده می شود تا این بسیجیان با حضور در مساجد اقشار مختلف جامعه را با الگوهای 

صحیح مصرف آشنا کنند.
دکتر علی جان صادق پور اصلاح الگوی مصرف را یکی از ضروریات اصلی امروز جامعه 
دانست و با بیان اینکه امروز با کمبود آب در کشور و استان مواجه هستیم، ابراز داشت: 
امیدواریم با این اجرای مفاد این تفاهم نامه قدم های مثبتی در راه اصلاح الگوی مصرف 

برداشته شود و قشر وسیعی از جمعیت استان تحت پوشش آموزش ها قرار گیرند.
حسین نیکوکلام مسئول بسیج مهندسین صنعتی سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( نیز 
ابتدای  از  با اشاره به بحران آب در کشور، فرهنگ سازی را سرلوحه فعالیت های بسیج 
شکل گیری دانست و گفت: امیدواریم با همکاری شرکت آب و فاضلاب استان بتوانیم نسبت 
فرهنگ سازی مصرف بهینه آب و مدیریت مصرف فعالیت های مشترکی را در استان آغاز 

کنیم.

مدیر ایمنی بهداشت، محیط زیست و انرژی شرکت شهرک های صنعتی :

شهرک های صنعتی تا سال 1400 ممیزی 
ایمنی می شوند

مدیر ایمنی بهداشت، محیط زیست و انرژی سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
با بیان این که در سال جاری 7500 شهرک صنعتی تحت پوشش طرح ممیزی ایمنی 
قرار می گیرند، گفت: تا سال 1400 کل شهرک ها و نواحی صنعتی از نظر ایمنی ممیزی 

خواهند شد.
همایون توفیقی روز شنبه در حاشیه برگزاری مانور آتشنشانی در شهرک شکوهیه قم اظهار 
داشت: پیشگیری یکی از اولویت های مهم حوزه ایمنی شرکت شهرک های صنعتی کشور 
است.  وی با اشاره به شناسایی فعالان این عرصه در واحدهای مختلف کوچک صنعتی افزود: 
در این راستا و به منظور پیشگیری از حریق در سال 95، پنج هزار و 700 و در سال 96 نیز 

هفت هزار واحد صنعتی ممیزی شد.
وی تصریح کرد: در حال حاضر به منظور توسعه تجهیزات اطفاء حریق در کل کشور، 212 

ایستگاه آتش نشانی و بیش از 272 ماشین آتش نشانی فعال است. 
توفیقی با بیان این که در مجموع بالغ بر 73 درصد واحدهای صنعتی تحت پوشش شبکه 
ایمنی قرار دارند، افزود: 85 درصد کارکنان شهرک های صنعتی کشور از خدمات ایمنی و 
آتشنشانی بهره مند هستند. وی همچنین با گرامیداشت هفتم مهرماه، روز آتش نشانی و 
ایمنی، خاطرنشان کرد: در سال های گذشته مانور آتش نشانی در این روز به صورت متمرکز 
و با حضور مسئولان و فعالان ایمنی و بهداشت در یکی از شهرک های اجرا می شد، ولی 
امسال استان های کشور برای برگزاری این مانوار به هشت گروه فارس، خوزستان، آدربایجان 
غربی، قم، زنجان، سیستان و بلوچستان، آذربایجان شرقی و خراسان رضوی تقسیم بندی شد 
و این مراسم در قم که استان های مرکزی و اصفهان نیز زیر مجموعه آن هستند ترتیب یافت.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم :

انبار احتکار 2765 حلقه لاستیک در قم کشف شد
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: انبار احتکار 2 هزار و 765 حلقه لاستیک خارجی 

به ارزش 12 میلیارد ریال در این استان کشف شد.
سرهنگ صیاد درویشی روز شنبه در گفت و گویی اظهار داشت: با توجه به التهابات اخیر 
در بازار و احتکار کالاهای اساسی و مورد نیاز مردم توسط افراد سودجو و منفعت طلب و در 
پی اخبار واصله، تیم ویژه ای از اداره عملیات ویژه اداره مبارزه با جرائم اقتصادی و اداره مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز در پلیس آگاهی استان قم تشکیل و محل نگهداری تعداد زیادی لاستیک 
خارجی در یکی از انبارهای غیر مجاز کشف شد. وی ادامه داد: ماموران ضمن هماهنگی با 
واحد بازرسی اتاق اصناف و سازمان تعزیرات حکومتی به همراه نمایندگان سازمان های یاد 
شده، انبار احتکار 2 هزار و 765 حلقه لاستیک خارجی ویژه خودروهای سواری به ارزش 12 
میلیارد ریال را کشف کردند. وی گفت: در بررسی مدارک ارائه شده با توجه به این که هیچ 
نوع عرضه ای در سطح فروشندگان لاستیک خودرو وجود نداشته، در نهایت متهم به همراه 
پرونده تحویل مراجع قضایی استان شد تا با دستور مقام ذیصلاح، لاستیک های مکشوفه در 

کوتاه ترین زمان ممکن وارد چرخه بازار شود.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد

دستگیری 23 سارق و 9 مجرم تحت تعقیب
فرمانده انتظامی شهرستان قم از دستگیری 23 سارق و 9 مجرم تحت تعقیب با اجرای 

طرح قدر 2 در این شهر خبر داد. 
سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهار داشت: در راستای ارتقای امنیت اجتماعی محله محور 
و استقرار نظم و امنیت در نقاط آسیب پذیر قم و مقابله با تبهکاران، مزاحمین نوامیس و اراذل 
و اوباش، برخورد با سارقان، جمع آوری معتادان متجاهر و خرده فروشان مواد مخدر، طرح 
قدر 2 با حضور جانشین فرماندهی انتظامی استان در حوزه استحفاظی کلانتری های 19 و 
14 و با مشارکت ماموران این کلانتری ها و سایر پلیس های تخصصی مانند پلیس آگاهی، 

پلیس امنیت عمومی، پلیس مبارزه با مواد مخدر و یگان امداد اجرا شد.
وی هدف از برگزاری طرح مذکور را کاهش جرایم و پیشگیری از هرگونه ناهنجاری دانست 

و بر استمرار آن تاکید کرد.
وی نتایج اجرای این طرح را شامل کشف 15 دستگاه خودرو و موتورسیکلت سرقتی، کشف 
مقادیری مواد مخدر، سلاح سرد، دستگیری 41 خرده فروش و معتاد متجاهر، دستگیری 
23 سارق، دستگیری 18 اراذل و اوباش، دستگیری 9 مجرم فراری و تحت تعقیب، اتباع غیر 

مجاز و انهدام 2 باند خرده فروش مواد مخدر برشمرد.

معاون وزیر صنعت درقم:

اختیار کنترل معاملات مواد اولیه به استان ها 
واگذار می شود

معاون وزیر صنعت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شرکت شهرک های صنعتی 
ایران با اشاره به مشکل واحدهای تولیدی برای تامین مواد اولیه پلیمری و شیمیایی گفت: 
اختیار کنترل معاملات مواد اولیه پتروشیمی دربازار بورس اوراق بهادار تهران به استان ها 

واگذار می شود.
صادق نجفی درحاشیه بازدید از چند واحد تولیدی شهرک صنعتی شکوهیه قم و 
همچنین حضور در مانور اطفاء حریق و امداد و نجات در گفت و گو با خبرنگاران، اظهار 
داشت: درحال حاضر تامین مواد اولیه و کمبود اعتبار و تسهیلات دو مشکل اساسی صنایع 
کوچک و متوسط کشور است. وی با بیان اینکه خوشبختانه مواد پتروشیمی و سایر مواد 
مورد نیاز این واحدها به صورت رقابتی در بازار معامله های بورس اوراق بهادار تهران در حال 
عرضه است، افزود: در تلاش هستیم، سطح رقابت در این بازار را کنترل و اختیار آن را به 
استان ها بدهیم، و به طور حتم نیز این کار را انجام خواهیم داد. وی همچنین با اشاره به 
برنامه های دولت برای حل مشکل های اعتباری واحدهای صنایع کوچک گفت: به تازگی 
آئین نامه پرداخت 340هزار میلیارد ریال تسهیلات تبصره 18 به صنایع کوچک ابلاغ شد، 
و 13هزار میلیارد ریال نیز به عنوان مشوق تبصره 46 برای صادرات، برپایی نمایشگاه و 
اعزام هیات ها و  حضور در نمایشگاه ها در نظر گرفته شده است. وی با اشاره به پیش بینی 
تسهیلاتی برای شهرک های صنعتی مستقر در جوار روستاها از انعقاد تفاهم نامه بین 
شرکت شهرک های صنعتی با بانک صنعت و معدن خبر داد و افزود: بر اساس این قرارداد 
، 2هزار میلیارد ریال تسهیلات با نرخ سود 10 تا 13درصد به صورت سرمایه در گردش 
توسط بانک عامل یاد شده به صنایع کوچک و متوسط اختصاص پیدا می کند. معاون وزیر 
صنعت با بیان اینکه متوسط سهم هر واحد صنعتی نیازمند به حمایت، به تناسب نیازهای 
آن از یک تا پنج میلیارد ریال و در صورت شدت نیاز تا 10میلیارد ریال خواهد بود، افزود: 
پرداخت این تسهیلات از هفته گذشته آغاز شده و علاوه بر آن با همکاری مشترک سازمان 
صنایع کوچک و کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی نیز بسته های حمایتی 
در خصوص ارزش افزوده و مالیات و همچنین تامین اجتماعی در حال تهیه و تصویب است. 
وی همچنین پرداخت تسهیلات ارزان قیمت به صنایع کوچک و همچنین در اولویت قرار 
گرفتن صنایع مذکور برای بهره مندی از جوایز و مشوق های صادراتی را به عنوان دیگر 
اقدام های حمایتی از صنایع کوچک دانست و افزود: سازمان صنایع کوچک کشور نیز در 
راستای حمایت از واحدهای تولیدی کوچک و متوسط مقرر کرده که به هر یک از این 
واحدها که بابت  جرائم خود بدهی دارند، تا سقف 80درصد بخشودگی داده شود، و برای 
پرداخت بدهی نیز 60ماه مهلت تعیین شده است. نجفی با تاکید بر سیاست وزارت صنعت 
مبنی بر توسعه صنایع جدید در اقصی نقاط کشور گفت: به منظور جذب سرمایه گذار، 
برای واحدهای استارتاپ و دارای کسب و کار نوپا و جوان و همچنین سایر واحدها از 5 
تا 50 درصد تسهیلات تشویقی در نظر گرفته شده است. معاون وزیر صنعت در بخش 
دیگری از سخنان خود فعالیت های صورت گرفته در حوزه صنایع کوچک درقم را خوب 
ارزیابی کرد و افزود: از بیش از 1300 واحد صنعتی به بهره برداری رسیده در این استان 
بالغ بر 90درصد متعلق به صنایع کوچک است، و بی نظیرترین کارها را انجام می دهند و 

به کشورهای اروپایی و آسیایی نیز صادرات می کنند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم  مطرح کرد

وجود 180 واحد صنعتی مرتبط با حوزه پتروشیمی 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با اشاره به تشکیل کارگروه زیر مجموعه 
کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان برای پیگیری مشکل مواد اولیه واحدها و همچنین 
اهمیت واگذاری اختیار کنترل معاملات مواد اولیه در بورس به استان ها اظهار داشت: اگر 

این امر تحقق پیدا کند مشکلات واحدها در تامین مواد اولیه بهبود خواهد یافت.
مهرداد غضنفری درحاشیه بازدید مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شرکت شهرک 
های صنعتی ایران از چند واحد تولیدی شهرک صنعتی شکوهیه قم افزود: در صورتی 
که مواد اولیه از بورس تهیه و در تولید به کار گرفته نشود، این اقدام منجر به ضربه ای به 
تولید و ایجاد تشویش در بازار خواهد شد، از این رو سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
چند واحد تولیدی که مواد اولیه خود را از بورس تهیه، ولی وارد فرایند تولید نکردند را 
شناسایی کرده، و سهمیه آنها قطع، و پرونده مربوطه نیز به اداره کل تعزیرات حکومتی 
ارسال شده است. وی در عین حال با اذعان به اینکه این موضوع با مسائل قهری به صورت 
بنیادین حل نخواهد شد، گفت: کنترل معاملات مواد اولیه در استان باعث مشخص شدن 
دقیق واحدهای فعال و ارایه سهمیه به آنهاست. غضنفری همچنین با اشاره به وجود 180 
واحد صنعتی مرتبط با حوزه پتروشیمی و نقش موثر آنها در اقتصاد استان افزود: تعدادی 
از این واحدها از مدار تولید خارج شدند، که به محض آمدن ابلاغیه وزارت صنعت در 
خصوص معاملات بورس، تصمیم های لازم در مورد آنها اتخاذ خواهد شد. امیر طیبی نژاد 
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم نیز تاکید کرد: تقویت و توسعه مبحث 
ایمنی، بهداشت و محیط زیست شهرک های صنعتی یکی از اولویت ها و سیاست های 
کاری شرکت شهرک های صنعتی است. امیرطیبی نژاد با اشاره به مجاهدت های آتش 
نشان های شهرک های صنعتی و روز آتش نشان ادامه داد:توسعه ایمنی واحدهای صنعتی 
و شهرک های صنعتی استان مسئله ای بوده که مقدم بر هر امر دیگری است، اما متاسفانه 
نوعا مجاهدت های این قشر فداکار فراموش می شود. وی تصریح کرد: با وجود برخی 
تحریم ها و شرایط ویژه کشور شرکت شهرک های صنعتی استان قم تلاش می کند و تمام 
سعی خود را به کار برده تا با ارائه تسهیلات و رسیدگی به وضعیت صاحبان صنایع و تعامل 

با واحدهای صنعتی و تولیدی پویایی اقتصادی استان را حفظ کند

رییس اداره حقوقی راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد

تعطیلی سه شرکت حمل مسافر درقم 
رییس اداره حقوقی راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم از تعطیلی سه شرکت 

حمل مسافر درقم خبرداد .
حسین اعتمادی  اظهارداشت درراستای صیانت از حقوق مسافران ، کمیسیون ماده 12 

استان قم ، به تعطیلی  سه شرکت حمل مسافر درقم رای داد .
وی افزود : سه شرکت متخلف اززمان اعلام رای کمیسیون ماده 12 به مدت یک ماه 
تعطیل و سامانه جامع آنها توسط این اداره کل غیر فعال شده است .وی اضافه کرد : هم 
چنین جهت اطلاع مسافران و دیگر مراجعان شرکتهای حمل مسافر درپایانه مسافری 
قم ، نسبت به نصب بنر با عنوان تعطیلی یک ماهه سه شرکت مذکور اقدام گردید .وی 
درادامه به تخلفات صورت گرفته توسط سه شرکت حمل مسافر فوق الاشاره پرداخت و 
توضیح داد : عمده تخلفات صورت گرفته که موجب اتخاذ تصمیم به تعطیلی این شرکتها 
در کمیسیون ماده 12 گردید شامل : عدم تکریم ارباب رجوع ، تاخیر بیش از یکساعت 
دراعزام اتوبوس حامل مسافر، عدم تطبیق نرخ دریافتی با صورت وضعیت ..... بوده است 
.دبیرکمیسیون ماده 12 استان قم ضمن تاکید برآنکه تصمیم به تعطیلی سه شرکت حمل 
مسافر یادشده درپی تذکرات جدی ومکرراعضا این کمیسیون  صورت گرفته است یاد آور 
شد : طی سالجاری درمجموع به تخلفات 45 شرکت حمل ونقل ) کالاو مسافر ( درقم 
رسیدگی شده که از این تعداد 32 مورد متعلق به شرکتهای حمل مسافر و 13 مورد دیگر 
مربوط به شرکتهای حمل کالا بوده است . وی درادامه به احکام صادره کمیسیون ماده 
12 استان درخصوص رسیدگی به موارد تخلفی 45 شرکت موصوف پرداخت وعنوان کرد 
: ازمجموع 32پرونده تخلفات رسیدگی شده درخصوص شرکتهای حمل مسافر ، 9 مورد 
تبرئه ، 19 مورد به جرایم نقدی ، 3 مورد به تعطیلی و تعلیق یکماهه محکوم و یک مورد 
نیز به تذکر و توبیخ کتبی اکتفا گردید .  اعتمادی درخصوص تعدادو موضوع پرونده های 
رسیدگی شده در کمیسیون ماده 11 ) رسیدگی به تخلفات رانندگان حمل ونقل عمومی 
جاده ای ( نیز اظهار داشت : طی سالجاری ،در مجموع به 32 موردتخلفات رانندگان 
دربخش حمل ونقل جاده ای رسیدگی شد که تمامی آنها مربوط به رانندگان ناوگان 
عمومی حمل مسافر بوده است . وی درخصوص احکام صادره موارد تخلفی رانندگان نیز 
عنوان کرد : با عنایت به توضیحات ارائه شده از سوی رانندگان درکمیسیون ماده 11 استان 
قم وتطابق با موارد استعلامی تخلفات ، نسبت به تذکر کتبی جهت 28 نفر ازرانندگان اقدام 

و 4 نفر دیگر نیز از موارد اتهامی مبرا شناخته شدند .

شهردار اصفهان مطرح کرد

آسایش و آرامش شهروندان در سایه
 تلاش آتش نشانان

شهردار اصفهان گفت: در سایه تلاش آتش نشانان شهروندان شهر از زندگی ایمنی 
برخوردار هستند. 

قدرت الله نوروزی در برنامه "رادیویی سلام اصفهان" ضمن تبریك هفتم مهرماه روز آتش 
نشانی و ایمنی، با بیان اینکه این قشر از فداکارترین و شجاع ترین مردم این شهر هستند، 
اظهار کرد: از آقای محمدرضا صفدریان قهرمان یخ نوردی جهان تا اسماعیل سلیمانی پور 
آتش نشان فداکاری که در ایام مرخصی خود و در سفر، وظیفه شناسی خود را فراموش 
نمی کند و کودك پنج ساله ای را ایثارگرانه از خطر پرت شدن به پرتگاه نجات می دهد 
و خود مصدوم می شود، در آتش نشانی اصفهان حضور دارند و اصفهان به داشتن چنین 

آتش نشانانی افتخار می کند.
شهردار اصفهان ضمن گرامیداشت یاد و خاطره همه شهدای آتش نشان و شهدای حادثه 

پلاسکو، افزود: حکایت این افراد، حکایت سرشار از حماسه، افتخار و دلیری است.
وی با اشاره به برپایی نمایشگاه تکنولوژی، فناوری های نوین و استارتاپ ها در اصفهان 
افزود: در این نمایشگاه حدود 50 استارتاپ از اصفهان و مابقی از نقاط دیگر کشور و 
همچنین 30 شرکت دانش بنیان حضور داشته و توانستند از این فرصت به دست آمده 

استفاده و خدمات و توانمندی های خود را به نمایش بگذارند. 
وی اضافه کرد: برگزاری این گونه نمایشگاه ها می تواند به خوبی در میان جوانان و 
دانشگاهیان ایجاد انگیزه کرده، باعث کارآفرینی و تولید ثروت و در نهایت سبب ایجاد 

اشتغال شود و امیدوارم این نمایشگاه ها ادامه پیدا کند.
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ثمراتی که آینده آشکارتر می کند

توفیقات دیپلماتیک در نیویورک
ششمین حضور روحانی در مجمع عمومی از دید نمایندگان مجلس سفری پرثمر 
بود. این در حالی است که آمریکا تلاشی بی سابقه را برای انزوا و اعمال فشار بر ایران 

در سازمان ملل به کار بست. 
»حسن روحانی« رئیس جمهوری ایران پس از سفر سه روزه به نیویورک و 
سخنرانی در مجمع عمومی سازمان ملل متحد، دیدار با سران کشورها، حضور در چند 
نشست و مصاحبه با رسانه ها ظهر دیروز پنجم مهرماه به تهران بازگشت. در ارتباط با 
سفر روحانی به نیویورک سه تن از نمایندگان مجلس شورای اسلامی در مصاحبه با 
پژوهشگر ایرنا، ضمن تحسین دیپلماسی کشور، این سفر را کاملًا موفقیت آمیز خوانده 

و از نتایج آن حمایت کردند.

* این سفر یک پیروزی دیپلماتیک بود
»حشمت الله فلاحت پیشه« رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
ملس شورای اسلامی در خصوص نتایج حضور روحانی در مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد گفت: اعتقاد بنده این است که این یک پیروزی دیپلماتیک بود. واقعیت آن است 
که سازمان ملل متحد محل مباحث دیپلماتیک است و نه محل تهدید یا عربده کشی. 
هیئت دیپلماتیک ایران، همانطور که انتظار می رفت منطقی و دیپلماتیک عمل کرد. 
آمریکا در جلسه شورای امنیت اشتباهی جدی کرد و به نظر بنده برای این اشتباه باید 

خانم »نیکی هیلی«، نماینده آمریکا در سازمان ملل محاکمه شود. 
این نماینده مجلس اظهار داشت: آمریکایی ها تصور می کردند که می توانند با 
فرصت ریاست خود در جلسه شورای امنیت، این شورا را تحت تاثیر قرار دهند و 
از همین رو تصمیم داشتند که موضوع کشور »ایران« را به عنوان محور دستور کار 
جلسه قرار دهند. اما آمریکا در این جلسه تنها ماند و موضع گیری های قابل تقدیر 
آقای مورالس رییس جمهور بولیوی و آقای ماکرون رییس جمهور فرانسه و همچنین 
نمایندگان چین و روسیه در حمایت از برجام و توافق با ایران باعث شد تا آمریکا در این 
جلسه منزوی شود. این کشورها نشان دادند که جهان در داشتن روابط دیپلماتیک با 

ایران جدی است و مردم جهان از جنگ و جدال خسته شده اند. 
نماینده آباد غرب در مجلس شورای اسلامی افزود: باید به یاد داشت که نمی توانیم 
بخاطر مسایل زودگذر، دیپلماسی را کنار بگذاریم. شورای امنیت سازمان ملل حق 
اعمال زور علیه کشورها را دارد و آمریکایی ها همواره به دنبال استفاده از شورای امنیت 
برای اعمال زور بر ایران بوده اند. پیش از این نیز آمریکا با فشار بر شورای امنیت سازمان 
ملل توانسته بود تا 6 قطعنامه را علیه ایران تصویب کند و این بار نیز قصد داشت با 
رخنه و نفوذ در این شورا، بار دیگر چالشی را پیش روی مسیر کشور جمهوری اسلامی 
ایران ایجاد سازد اما این بار آمریکایی ها متوجه شدند که چقدر تنها هستند و فضای 

شورای امنیت به صورت کامل پیش روی آمریکا بسته شد. 
فلاحت پیشه گفت: بنده به آقای روحانی و تیم دیپلماتیک ایران یعنی آقایان 
ظریف و خوشرو خسته نباشید عرض می کنم. آن ها توانستند در این جلسات مانع 
اعمال فشار آمریکایی ها شوند. ما از این جلسات باید درس بگیریم و بدانیم هرچه با 
جامعه بین المللی همکاری بیشتری داشته باشیم، سود برده ایم. باید بدانیم که دنیا 
آمریکا نیست. همچنین آمریکا نیز در ترامپ خلاصه نمی شود. اگر گزارش های امروز 
رسانه های آمریکایی و اروپایی را بررسی کنیم می بینیم که تمام این رسانه ها، ایران 
را پیروز جلسات سازمان ملل می دانند. ما هر چه بیشتر تلاش کنیم، بیشتر خواهیم 

توانست آمریکا را در مجامع دیپلماتیک جهان شکست دهیم.
رییس کمیسیون امنیت ملی تصریح کرد: متاسفانه عده ای در داخل تلاش داشتند 
تا با ایجاد فضای احساسی، مانع از سفر هیئت دیپلماتیک ایران به نیویورک شوند اما 
خوشبختانه موفق نشدند. وی یادآوری کرد که ما برای نتیجه بهتر و بیشتر در این 
رقابت دیپلماتیک، باید دو نکته را حتماً در نظر بگیریم؛ اول آن که باید با هوشمندی 
و درایت و بررسی جوانب مختلف، وارد کنوانسیون های بین المللی شویم که می تواند 
منافع کشور ما را تامین کند. همچنین در مناسبات دیپلماتیک خود با دیگر کشورها، 
باید این واقعیت را پذیرفت که این دایره بایستی تحدید گردد تا بتوانیم چابک تر و 
هوشمندانه تر، روابط دیپلماتیک خود با کشورهای جهان را گسترش داده و مدیریت 

کنیم.

* همراهی جهان با ایران، دستاورد سفر روحانی بود
»هادی شوشتری«، عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسلامی نیز ضمن تشکر از رییس جمهور و وزیر امور خارجه، گفت: بنده پیش از سفر 
رییس جمهوری و هیئت همراه، معتقد بودم که رییس جمهوری بایستی از این فرصت 
استفاده کند. ارزیابی بنده آن است که سخنرانی رییس جمهوری در مجمع عمومی 
سازمان ملل، منطقی و متین بود و در نبرد نرم افزاری، ایشان بر آمریکا پیروز شده و 
توانست مخاطبان خود را در سطح جهانی اقناع کند. در عین حال این اولین بار بود که 
سخنرانی یک رییس جمهوری آمریکایی با تمسخر گسترده رهبران جهان روبرو شد. 

همچنین رییس جمهوری ایران توانست افکار عمومی ایران را نیز با خود همراه کند.
نماینده مردم قوچان در مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: باید به یاد داشت که 
توافق برجام، یک توافق دو جانبه نیست. این یک توافق چند جانبه است که اضلاع 
مختلفی دارد. شواهد فعلی نشان می دهد که اروپایی ها قصد دارند سیاستی مستقل و 
متفاوت از آمریکایی ها را در پیش بگیرند که باید صبر کرد و منتظر نتایج این رویکرد 

اروپایی ها ماند. 

* دستاوردهای سفر روحانی با گذشت زمان مشخص می شود
»قاسم میرزایی نیکو«، عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی تاکید کرد که 
این سفر در مجموع سفر خوبی بود و دستاوردهایی هم داشت که با گذشت زمان 
مشخص خواهد شد. وی بیان داشت: در جلسه شورای امنیت دیدیم که دولت 
آمریکا تنها ماند و همه کشورها، برجام را مورد تایید قرار دادند. در عین حال شورای 
امنیت سازمان ملل، واقعه تروریستی اهواز را محکوم کرد و اروپایی ها نیز بیانیه ای 
را در حمایت عملی از برجام صادر کردند. سخنرانی آقای روحانی بسیار خوب و 
متفاوت از تمام سخنرانی های ایشان بود. ایشان نشان داد که ایران جنگ طلب 
نبوده و دنبال تشکیل یک امپراطوری نیست. در عین حال نشان داد ایران پای هر 
تعهد و توافقی که مبنای حقوقی و قانونی داشته باشد، ایستاده است و مواردی را 
که به آن متعهد شده است را رعایت خواهد کرد. ایشان صلابت خاص ایرانی و 

اسلامی را نشان داد.
نماینده فیروزکوه و دماوند در مجلس شورای اسلامی، گفت که ما باید روابط 
دیپلماتیک با اروپایی ها را تنظیم و ابتکار عمل را در دست بگیریم. می توان برخی 
اختلافات جزئی با اروپا را به سادگی و با هماهنگی میان دستگاه ها حل کرد و زمانی 
که رهبران کشورهای اروپایی از ما در قبال یک مسئله ساده خواهش می کنند، می 
توانیم با تدبیر، مشکلات را حل کنیم. وی افزود: به یاد داشته باشیم که هر مذاکره ای 
باید برد- برد باشد. در عین حال باید صبر کرد و دید که اروپایی ها در تعهدات خود تا 

چه اندازه صادق و متعهد هستند.

مومنی: دولت دفاع مقدس چپگراتر از آمریکا و انگلستان نبود نکتـه

ماجرای تصمیم سهمیه بندی  کالاهای اساسی در دوران جنگ با کوپن 

گزارشی از پیشرفت نتانیاهو در اتهام زنی به ایران

از مضحکه ترامپ تا »تورقوزآباد« نتانیاهو

دولت دفاع مقدس بااستفاده از تجربیات جهانی اقدام به 
سهمیه بندی کالاهای اساسی کرد که البته این طرح در ابتدا با 
مخالفت بنی صدر مواجه شد؛ تصمیم صحیحی که اگر اجرایی 
نمی شد، هزاران مورد مرگ ومیر و بروز اپیدمی در طولانی ترین 

و نابرابرترین جنگ 400سال اخیر ایران رخ می داد. 
فرشاد مومنی، ضمن ادامه بررسی کارنامه اقتصادی دفاع 
مقدس، نقاط قوت نحوه اداره امور و مدیریت اقتصادی در 
آن دوران تشریح شد و نکاتی برای عبور از بحران های کنونی 

اقتصاد ایران مورد بررسی قرار گرفت.

* جامی که زهرآگین نبود
مومنی تحمیل آتش بس و تعبیر آن به خوراندن جام زهر 
به امام خمینی را برچسب ناجوانمردانه ای دانست که به دولت 
جنگ زده می شود و اساس ماجرا را نقاط عطفی خواند که 
از سال 1365 به بعد با آن روبه رو هستیم. وی اولین شوک 
معکوس نفتی در سال 1365 را یکی از این نقاط عطف خواند 
و بیان کرد: در اوج جنگ به طور طبیعی ما باید ساختار اداره 
کشور را بازآرایی می کردیم تا بتوانیم بدون بحران از این شرایط 

عبور کنیم. 
توان  از  ارزیابی دشمن  نقطه عطف دوم،  نظر مومنی  از 
اقتصادی ما بود، به طوری که رژیم صدام و متحدان استراتژیک 
آن به این جمع بندی رسیدند که بنیه تولید ایران در این دوران 
تقویت شده است. تا زمانی که این بنیه تولیدی قدرتمند وجود 
دارد، جنگ را طبق خواسته قدرت های بزرگ کنار نخواهند 
گذاشت و بنابراین، از سال 1365 استراتژی صدام بر انهدام 

ظرفیت های تولیدی کشور متمرکز شد.
به سازمان ملل  برنامه  به گزارش سازمان  استناد  با  وی 
برای خسارت های جنگ اظهار کرد: خسارت های ظرفیت های 
برابر  پایان جنگ، چندین  تا  از سال 1365  تولیدی کشور 
خسارت هایی است که از شروع جنگ تا 1365 متحمل شده 
بودند و هر کدام از این ها می توانست موجب از هم پاشیده 
و  فداکاری  جوانمردی،  درایت،  اما  شود.  امور  شیرازه  شدن 
دانایی های انباشته تحت راهبری مرحوم آقای عالی نسب باعث 
شد آن شرایط را بدون بحران سپری کنیم و اکنون باید از 
خودمان بپرسیم چه سطحی از دانایی و خرد در اداره اقتصاد 
کشور وجود داشته که با قدرت خرید دلار سال 1365 با اینکه 
درآمد نفتی کشور به زیر 10 میلیارد دلار سقوط کرده بود و 
بخش بزرگی هم صرف امور نظامی می شده، ما توانستیم این 

سال را بدون بحران سپری کنیم.

پذیرش  دلیل  نظامی،  امور  مدیریت  در  اختلال   *
آتش بس

مومنی ایجاد هرگونه اختلال توسط دولت برای پذیرش 
جمهوری  سیاسی  »اقتصاد  کتاب  به  استناد  با  را  قطعنامه 
اسلامی« رد کرد و با اشاره به مصاحبه رئیس وقت سازمان 
برنامه بیان کرد: ایشان آنجا با جزئیات توضیح می دهند که 
هیچ نوع کوتاهی از جنبه لجستیک دولت در مورد جنگ 
پیش نیامده بود و همچنان مهم ترین مسئله  دولت، پشتیبانی 
از جنگ بود. تعبیری که آقای زنجانی در این کتاب مطرح 
کرده و جزئیاتش را هم توضیح داده کاستی ها، اختلا ل ها و 
ناکارآمدی هایی است که در مدیریت امور نظامی کشور پدیدار 
شده بود. ایشان می گوید که این ها بر فراز بودجه سالانه از 
طریق گرفتن اجازه های ویژه از امام خمینی )ره( و با دادن 
ریال  و  ارز  بزرگ  مقادیر  مطالبه  بزرگ،  خیلی  وعده های 
می کردند. ایشان آنجا نشان می دهد آنچه امام را به جمع بندی 

رساند، نه نامه رئیس سازمان برنامه، بلکه نامه فرمانده سپاه بود.

* وقتی رابطه ها کنار برود، یک کابینه ناهمگن هم 
کارا خواهد بود

مومنی در پاسخ به خبرنگار ایرنا درباره کابینه ناهمگن 
دولت دفاع مقدس، به چند نکته تاریخی اشاره کرد و در این 
ارتباط گفت: آقای مهندس موسوی هیچ کدام از وزرایی که 
شهید رجایی و شهید باهنر انتخاب کرده بودند را خودشان 
تغییر ندادند و آن هایی که تغییر کردند، عموماً از بیرون بود؛ 
یعنی یا ناشی از مجلس یا رئیس جمهور وقت یا سران قوا یا 
امام خمینی بودند. مومنی نکته بعدی را قید خیلی بزرگ 
پیش روی نخست وزیر دانست و بیان کرد: به هر حال ایشان 
وقتی می خواستند کابینه را شکل دهند، از نظر قانونی باید 
وی  می داشتند.  هم  را  وقت  محترم  رئیس جمهور  موافقت 
نکته دیگر را فضای آن زمان دانست و با بیان نقل قولی از 
نخست وزیر وقت ادامه داد: آقای مهندس موسوی همیشه به 
من می فرمودند حکومت اسلامی حکومت ضابطه هاست، نه 
حکومت رابطه ها و فصل الخطاب بین ما رابطه نیست. بنابراین 
اگر ضابطه ها رعایت نشود، حتی اگر از نزدیک ترین هم فکران 
باشد با او برخورد می کنم و اگر از غیر هم فکر باشد هم برخورد 
می کنم.وی با تأیید این نوع تعامل حتی از طرف غیر هم فکران 
مهندس موسوی به خاطرات آقای ناطق نوری استناد کرد که 
بر این موضوع صحه می گذاشتند. وی در ادامه از مرحوم عسگر 
اولادی یاد کرد و اظهار داشت: ایشان همیشه تا پایان عمرشان 
روی دیانت، پاکدامنی و مدیریت سطح بالای آقای مهندس 
موسوی صحه می گذاشتند و من چون سابقه دوستی نزدیک 
با آقای عسگر اولادی داشتم، به دفعات از ایشان شنیدم که 
می گفتند: تمام آن تأییدهایی که امام در زمینه مراتب دیانت 
و شایستگی های ایشان می کنند را ما داریم به چشم می بینیم. 
آقای عسگر اولادی هم از اینکه با ضابطه مدیریت می شود، 

خیلی راضی بود.
مومنی برخورد جناحی در کنار رفتن آقای عسگر اولادی 
از وزارت بازرگانی را شیطنت آمیز خواند و علت واقعی آن را 
تقاضای امام خمینی از ایشان دانست و این که اساس ماجرا به 
بحرانی که در سازمان غله پیش آمد و امام را به شدت مضطرب 

و نگران کرده بود، برمی گشت. 
وی با مقایسه تغییر افراد در دوران جنگ و دوره کنونی 
این قدر که الان سر و  بیان کرد: عزل و نصب ها هم هرگز 
صدا می کند سرو صدا نمی کرد. چون آن موقع هیچ کس فکر 

نمی کرد که از یک کانون رانت جدا شده است.

* آمریکا و انگلستان هم به اندازه دولت دفاع مقدس 
چپ گرا هستند

مومنی اطلاق عناوینی مانند »چپ گرا« یا »سوسیالیست« 
به دولت دفاع مقدس را از نظر منطقی و مبنای نظری فاقد 
اعتبار دانست و نقش ستاد بسیج اقتصادی در توزیع کالاهای 

اساسی را که مصوب مجلس بود، دارای مبنای علمی خواند.
وی با اشاره به تجربه جان کنت گالبرایت که در دوره جنگ 
جهانی دوم مسئول توزیع کالاهای اساسی در آمریکا بود بیان 
کرد: نقش ستاد بسیج اقتصادی درواقع کنترل قیمت بود و 
گالبرایت در کتابی تحت عنوان »کنترل قیمت« به این موضوع 
پرداخته است. مومنی در ادامه بیان کرد برای اینکه نیازهای 
حیاتی مردم در شرایط جنگی دستاویز دلال ها و سوداگرها 
نشود، این موضوع حتی برای اقتصاد آمریکا که از معرکه نبرد 
در جنگ جهانی دوم به کلی دور بود هم موضوعیت داشته 
است. همچنین تجربه اقتصاد جنگ در فرانسه و انگلستان 
نشان می دهد تا حدود 10 سال بعد از جنگ هم به سیستم 

سهمیه بندی شده نیازهای اساسی وفادار ماندند.
اندازه که  به همان  کرد:  بیان  نتیجه گیری  مقام  در  وی 
می توان اقتصاد آمریکا و انگلستان را کمونیست تلقی کرد، 
دانست.  چپ  و  کمونیست  هم  را  جنگ  زمان  دولت  باید 
مومنی اقتصاد سیاسی ایران را یک اقتصاد رانتی دانست که 
در جریان سازی های آن، مفت خورها و رباخوارها دست بسیار 
بالایی دارند، به طوری که با کوچک ترین جسارتی به منافع شان 
را  سیستم  ارکان  دارند،  اختیار  در  که  رسانه ای  مافیای  با 

می لرزانند.

* دولت دفاع مقدس از تجارب موفق جهانی درس 
گرفته بود

و  کوپنیستی  واژه های  اطلاق  چرایی  بیان  در  مومنی 

کمونیستی به دولت مهندس موسوی بیان کرد: جرم دولت 
لاشخورها،  روی  بر  را  راه  که  بود  این  موسوی  مهندس 
بنیان گذاران  بود. جدی ترین  بسته  رباخوارها  و  مفت خورها 
نظام سرمایه داری در دنیا این کار را انجام دادند و اگر ما این 
کار را نمی کردیم، قحطی  و اپیدمی  در کشور رخ می داد. اما 
دانش این مسئله در کشور وجود نداشت. استاد فقید مرحوم 
آقای عالی نسب این دانش و تجربه را داشتند و به محض شروع 
جنگ این تجربه را با آیت الله شهید دکتر بهشتی در میان 
گذاشتند. آقای بهشتی متقاعد شدند و این ایده را برای اولین 
بار در کانون توحید مطرح کردند. اولین کسی که اعتراض کرد 
بنی صدر بود که با بیان راست افراطی خاص خود گفت که آقای 
بهشتی تصمیم دارند فقر را همگانی کنند. این در حالی است 
که با تکیه بر کتاب ممتاز جان کنت گالبرایت قابل ملاحظه 
است که این اقدام پایه منطقی- استدلالی مستحکمی دارد و 
دستاوردهایش هم در همه کشورهایی که اجرا شده، ازجمله 
ایران کاملًا روشن است. پس از آن، آقای عالی نسب و آقای 
بهشتی، شهید رجایی را هم متقاعد کردند و به خاطر اعتمادی 
که کل ساختار قدرت در ایران به این سه نفر داشت، جنبه 

عملیاتی پیدا کرد.

* بحران های کنونی حتی در دوران جنگ هم وجود 
نداشت

مومنی با اشاره به مسائل روز اقتصاد ایران بیان کرد: امروز 
بخش بزرگی از گرفتاری هایی که هم دولت و هم تولیدکننده ها 
و هم خانوارها را تحت فشار قرار داده است، باز شدن میدان 
برای عدم شفافیت و بازی های سوداگرانه با نرخ ارز است. لازم 
است همه مسئولان کشور به خصوص سران سه قوه بر این 
موضوع تأمل کنند که در حالی که امکانات ارزی کشور در دوره 
جنگ حدود یک پنجم امکانات موجود و گرفتاری های ارزطلب 
کشور بیش از پنج برابر شرایط کنونی بود، چرا در دوره جنگ 

با هیچ کدام از بحران هایی کنونی روبرو نبودیم؟
وی در ادامه افزود: برای فهم این مسئله بسنده کردن به 
به هیچ وجه  اما  است،  لازم  اینکه  با  ارز  مدیریت  شیوه  فهم 
کفایت نمی کند و شرط کفایت این است که مدیریت اقتصادی 
کشور بفهمد تصمیم گیری صحیح راجع  به ارز بدون پیوند آن 
به اصلاحات متناسب در سیاست های پولی، مالی، تجاری و 
صنعتی راهگشا نخواهد بود و لازمه برقراری چنین پیوندی، 

داشتن برنامه است.

* شکست ناپذیری دولت ها با استفاده از میراث دولت 
دفاع مقدس

انفعالی و  اقدامات غیربرنامه ای  بر  مومنی اصرار دولت ها 
اقتصادی را ضدتوسعه ای، فاقد توجیه  با مشکلات  موضعی 
عقلایی و محکوم به شکست دانست. کما اینکه بارها این دولت، 

دولت قبلی و دولت های قبل تر شکست خوردند.
وی بزرگ ترین درس از مدیریت اقتصادی دولت در دوره 
جنگ را نگاه نظام  وار بر اساس شفافیت، مشارکت و صداقت 
دانست و بیان کرد: دولت دفاع مقدس با استفاده از یک برنامه 
اندیشیده و مشارکت جویانه، گروه های اقتصادی را به سیستم 
بازگرداند و این بزرگ ترین هدیه یا میراثی است که اگر دولت 
فعلی و دولت های بعدی گوش هایی برای شنیدن و چشم هایی 
برای دیدن این واقعیت های درخشان داشته باشند، می توانند 

از آن استفاده کنند.
گفت وگو از سید عمادالدین محمودی و مریم 
السادات علم الهدی

طرح ادعاها و اتهامات بی اساس از سوی رئیس جمهوری آمریکا و نخست وزیر 
صهیونیست ها در مجمع عمومی سازمان ملل به گونه ای بوده که تمسخر و شگفتی 
را با هم برانگیخته و جایگاه مجمع عمومی به عنوان بزرگترین و مهمترین محفل 
گردهمایی سران کشورها را به محلی برای اجرای شوهای تبلیغاتی مضحک و بی 

مبنا تقلیل داده است.
هفتاد و سومین نشست سالانه مجمع عمومی سازمان ملل، به لطف سخنرانی 
پرکذب و اتهام »دونالد ترامپ« رئیس جمهوری آمریکا و »بنیامین نتانیاهو« نخست 

وزیر اسراییل، یکی از عجیب و بدیع ترین دوره های خود را سپری کرد. 
چند روز بیشتر از خنده حضار به سخنان رئیس جمهوری آمریکا در مورد خدمات 
بی مثال و قیاس ناپذیر دولتش به آمریکا و اتهاماتش به دیگر کشورها نگذشته بود که 
روز پنجشنبه نخست وزیر رژییم اشغالگر قدس با نمایش دادن تصویر یک قالیشویی 
در روستای »تورقوزآباد« تهران و معرفی آن به عنوان »انبار اتمی سری« ایران، تریبون 

مجمع عمومی را به جایگاهی برای اجرای نمایشی مضحک برای حضار بدل کرد. 
اگرچه اتهام زنی های نتانیاهو علیه ایران روندی تکاملی را می پیماید و کیفیت آن 
از نمایش نقاشی بمب ساعتی به عکس و نقشه در نشست امسال مجمع عمومی ارتقا 
پیدا کرده، ولی ماهیت یکسان و بی مبنای این اتهامات و شباهت آن با ادعاهای رییس 

جمهوری آمریکا علیه کشورمان، اذهان را به اهداف پشت پرده آن جلب می کند. 
* نگاه جامعه جهانی به ادعاهای نتانیاهو و ترامپ 

ترامپ و نتانیاهو در حالی از فرصت هفتاد و سومین نشست مجمع عمومی برای 
طرح اتهامات بی اساس خود علیه ایران بهره برده اند که جامعه جهانی بر خلاف انتظار 

و توقع آنان، این ادعا و نمایش های تبلیغاتی را جدی نگرفت.
ریاست ترامپ بر شورای امنیت سازمان ملل، اگرچه با تبلیغات گسترده رسانه های 
آمریکایی همراه بود ولی سخنرانی او در سازمان ملل به مضحکه ای برای حضار بدل 

شد و اتهاماتش مورد بی توجهی نمایندگان کشورهای عضو قرار گرفت. 
همچنین هجمه های رییس جمهوری آمریکا به برجام و اتهاماتش به ایران در 
خصوص برنامه هسته ای در جلسه شورای امنیت نه تنها با استقبال و همنوایی 

دیگر اعضا مواجه نشد، بلکه نظرهای مخالف نمایندگان اعضای دائم و موقت شورای 
امنیت را برانگیخت. از جمله وزیر امور خارجه روسیه اجرا نشدن برجام را باعث ایجاد 
مشکلاتی در امنیت خاورمیانه دانست و نخست وزیر انگلیس بر پایبندی ایران به 

تعهداتش صحه گذاشت. 
به این ترتیب، معرکه ای که ترامپ می خواست از آن برای منزوی و محکوم کردن 
ایران بهره ببرد، به عرصه محکومیت و انزوای آمریکا بدل شد که به صورت یکجانبه از 

توافق بین المللی و چندجانبه با ایران خارج شده است. 
اقدام نتانیاهو در طرح بی اساس و بی مبناترین اتهامات علیه ایران در مجمع 
عمومی هم مسبوق به سابقه است. نمایش کارتون یک بمب ساعتی برای به تصویر 
کشیدن میزان پیشرفت اتمی ایران در سال 2012 و در بحبوحه مذاکرات هسته ای 
به اندازه ای مضحک بود که اقدام امسال او در برابر آن به پیشرفتی چشمگیر در اتهام 

زنی های بچه گانه می ماند. 
نخست وزیر اسراییل پیش از این به اندازه ای اظهارنظرهایی دور از واقع در مورد 
ایران مطرح کرده که دیگر کسی انتظار جدیت و سندیت از وی ندارد. اظهارات او مبنی 
بر اینکه »اگر مردم ایران آزاد بودند، شلوار جین می پوشیدند«، اوج بی اطلاعی او از 

وضعیت کشورمان را به تصویر کشید. 
او در اردیبهشت ماه هم با انتشار ویدئویی در کنار چند طبقه حاوی زونکن و 
سی دی، مدعی شد، این به اصطلاح »محرمانه ترین اسناد هسته ای« را جاسوسان 
اسراییلی از قلب پایتخت کشورمان به سرقت برده اند؛ اسنادی که به گفته او بر 
انحراف برنامه هسته ای ایران صحه می گذاشت ولی به گفته ناظران اینها اسنادی 
قدیمی و تاریخ گذشته بودند که از سال ها پیش در اختیار آژانس بین المللی انرژی 

اتمی قرار دارد. 
نتانیاهو مشهور به »بی بی« امسال هم با نمایش تصویری از یک قالیشویی، ادعا کرد 
تازه ترین انبار تجهیزات هسته ای در ایران را کشف کرده است؛ انباری که به ادعای او 
از چشم تیز بین آژانس بین المللی انرژی اتمی پنهان مانده و ایران در آن از تجهیزاتی 

نگهداری می کند که به آژانس معرفی نکرده است. 

کشف انبار اتمی در تورقوزآباد، اما به سوژه ای تازه برای خنده و طنز رسانه و شبکه 
های اجتماعی به ویژه در ایران تبدیل شده است. ناظران از دست های پشت پرده برای 

»سرکار گذاشتن نتانیاهو« خبر می دهند. 
ادعای نتانیاهو و استناد وی به یک عکس، به اندازه ای غیرمنطقی بوده که آژانس 
بین المللی انرژی اتمی مدت ها به خود زحمت واکنش هم نشان نداد . به گفته 
نتانیاهو، او مدتها است این اطلاعات را در اختیار آژانس قرار داده ولی آژانس به آن 

واکنشی نشان نداده است. 
* اتهاماتی تکراری برای اهدافی مشخص 

اتهام زنی سران آمریکا و رژیم صهیونیستی علیه ایران در بالاترین نهاد بین المللی 
که هر سال در سطوح مختلف تکرار می شود، اهدافی فراتر از اقدام تبلیغاتی صرف 

علیه ایران را پیگیری می کند. 
در حالی که از زمان اجرای برجام تا کنون آژانس بین المللی انرژی اتمی به عنوان 
بالاترین نهاد راستی آزمایی بین المللی در مورد فعالیت های هسته ای، طی ارایه 12 
گزارش صلح آمیز بودن فعالیت های هسته ای ایران و پایبندی تهران به تعهدات 
برجامی را تایید کرده و پرونده )PMD( به عنوان ابعاد نظامی احتمالی فعالیت های 
هسته ای ایران از سوی آژانس بسته شده است، ولی تل آویو همچنان می کوشد در 
سایه حمایت های واشنگتن ایران را به انحراف از برنامه هسته ای و خروج از مسیر 

توافق متهم کند. 
تل آویو و ریاض که از همان ابتدا مخالف هر گونه توافقی میان ایران و کشورهای 
1+5 بودند، امروز در کنار آمریکای تحت رهبری ترامپ، پروژه تزلزل اروپا در حمایت از 
برجام و پایبندی آنان به توافق اتمی را کلید زده اند. در همین راستا نماینده عربستان 
سعودی در سازمان ملل از اظهارات نتانیاهو حمایت می کند و نخست وزیر اسراییل با 
غلظتی بالاتر، ادعاهای ترامپ در مورد آنچه را »نقش بی ثبات ساز ایران در منطقه« 
می خواند تکرار می کند تا شاید زمینه های تخریب برجام و ایجاد »توافقی ثانویه« در 
موضوع هسته ای را فراهم کند؛ توافقی که در آن محدودیت های فنی هسته ای برای 
ایران دائمی شود و کشورمان را برای همیشه از داشتن حقوق هسته ای محروم کند. 

همچنین توانایی های دفاعی کشور هدف این تقابل قرار گرفته است.
تشدید موج ایران هراسی، سواری بر این موج برای تضعیف محور مقاومت در 
منطقه و پیشبرد اهداف توسعه طلبانه و زیاده خواهانه از دیگر اهداف آمریکا و رژیم 
صهیونیستی در حمله به ایران از تریبون سازمان ملل است. به کارگیری روش های 
نخ نما و مضحک و ابزارهای تکراری در اثبات این ادعاها این اتهامات را در نگاه افکار 

عمومی جهانی از اساس تهی می کند. 
جامعه جهانی به این امر می اندیشد که اگر تل آویو و واشنگتن برای اثبات ادعاهای 
خود علیه ایران مدرک و سند محکمی داشتند، به شیوه ای کارآمدتر و جدی تر از آن 
برای زیرفشار گذاشتن تهران از طریق نهادها و سازمان های بین المللی بهره می برند 

و اینگونه خود را مضحکه دنیا نمی کردند. 
* منطق و دیپلماسی در برابر خیمه شب بازی ضدایرانی 

در چنین شرایطی که واشنگتن و همپیمانان منطقه ای آمریکا هنجارها و قواعد 
بین المللی را با نقض عهد و اتهام زنی های بی سند به راحتی زیر پا می گذارند، 
مهمترین برگ برنده و اهرم قدرت ایران، گفتار و رفتار در چارچوب عرف، ادبیات و 

اصول پذیرفته شده روابط بین الملل است. 
در این راستا، سخنان همه فهم، منطقی و تعامل جویانه رییس جمهوری کشورمان 
در مجمع عمومی سازمان ملل بسیار مثبت و سازنده ارزیابی می شود. ایران با پایبندی 
به اصول و قواعد بین المللی به ویژه در خصوص برجام می تواند رشته های عبری- 
عربی- غربی در نقشه ها و برنامه های ایران هراسی و ایران ستیزی را پنبه کند و با به 
جا گذاشتن سابقه ای قاعده مند در منش و کنش، اعتماد و همراهی اروپا و دیگر قطب 
های نوظهور قدرت بین المللی را جلب کند و از اعتبار کسب شده به این واسطه برای 

بیشینه سازی منافع ملی خود بهره برد. 
برجسته شدن دوگانگی عقلایی بودن سخنان رییس جمهوری ایران در مجمع 
عمومی و پایبندی تهران به تعهدات برجامی با اتهام زنی های بی اساس رهبران آمریکا 
و اسراییل به ایران در عرصه بین المللی، نشانه هایی روشن از پیروزی تهران در این 

هماوردی را نمایان می سازد. 

وزیر امور خارجه ایران که فرصت مجمع عمومی سازمان ملل متحد را برای رایزنی 
های دیپلماتیک مغتنم می شمرد، در دیدارهای فشرده با همتایان خود از کشورهای 
اروپایی ؛ عربی و آمریکای لاتین با آنان درباره برجام و تحولات منطقه ای و جهانی 

بحث و تبادل نظر کرد. 
محمد جواد ظریف که از روز یکشنبه همراه با حجت الاسلام و المسلمین حسن 
روحانی رئیس جمهوری به نیویورک آمد، با پایان یافتن بخش نخست برنامه های این 
سفر و بازگشت رئیس جمهوری به میهن، رایزنی های دیپلماتیک خود را با مقامات 

کشورهای مختلف آغاز کرد.
وی روز پنجشنبه را با دیدار همتایان اروپایی خود از آلمان، نروژ، پرتغال، اسلوونی و 
رومانی آغاز کرد و درباره برجام، تعهدات اروپا به منافع اقتصادی و تجاری ایران و آخرین 

تحولات منطقه به تبادل نظر پرداختند.
وزیر امور خارجه همچنین در گفت وگو با مارگوت والستروم همتای سوئدی خود، 
مواضع منطقه ای ایران را تشریح کرد. آخرین تحولات سوریه و شهر ادلب این کشور و 

همچنین وضعیت عراق، افغانستان و یمن از دیگر محورهای دیدار بود.
یکی از مهمترین دیدارها با وزیران اروپایی، نشست با وزیر خارجه آلمان بود. 
هایکو ماس و محمد جواد ظریف عصر پنج شنبه در محل دیدارهای شورای 
امنیت سازمان ملل متحد، درباره برجام، حرکت آمریکا در نقض آن، تلاش اروپا و 
گروه 1+4 برای اجرای سازوکارهای ویژه برای تامین منافع اقتصادی ایران تبادل 

نظر کردند.
سید عباس عراقچی معاون سیاسی و غلامحسین دهقانی معاون حقوقی و امور 
بین الملل وزیر خارجه را در برخی از این دیدارها همراهی می کردند و البته خود 
دیدارهای جداگانه یا برنامه های مستقل همچون شرکت در نشست های حاشیه ای 

مجمع عمومی داشتند.
ظریف همچنین دو نوبت با همتای نروژی خود دیدار کرد. دیدار نخست به صورت 
دو جانبه در مقر سازمان ملل صورت گرفت که در جریان آن وزیر امور خارجه به طور 

مفصل، مواضع ایران در خاورمیانه را برای او تشریح کرد.
شامگاه پنجشنبه نیز وزیر خارجه نروژ با ظریف در جریان نشستی به میزبانی قطر 

دیدار و گفت وگو داشت.
رئیس دستگاه دیپلماسی، دیدار با کشورهای همسایه را هم در دستور کار داشت 
که دیدار با ابراهیم الجعفری وزیر امور خارجه عراق از آن جمله است که درباره روابط 

دو جانبه و تحولات عراق و منطقه تبادل نظر کردند. 
یکی از دیدارهای مهم و قابل ملاحظه، دو بار دیدار ظریف با محمد بن عبدالرحمن 
آل ثانی معاون نخست وزیر و وزیر خارجه قطر بود که درباره مسایل دوجانبه، منطقه 

ای و سایر موضوعات مورد علاقه گفت و گو کردند.
او پس از آن در نشست مجمع گفت وگوهای همکاری آسیا که ریاست آن را بر 

عهده داشت، شرکت کرد.
وزیر امور خارجه ایران همچنین با همتای ونزوئلایی خود در حاشیه مجمع عمومی 

سازمان ملل متحد ملاقات کرد.
خورخه آرائاسا و محمد جواد ظریف در دیدار پنج شنبه خود که در مقر سازمان ملل 
متحد برگزار شد، درباره راه های گسترش روابط دوجانبه و مهمترین مسائل بین المللی 

و منطقه ای گفت وگو و تبادل نظر کرد.
وزیر خارجه پاراگوئه دیگر همتای ظریف از آمریکای لاتین بود که روز پنجشنبه 

به دیدار وی آمد.
لوییز آلبرتو کاستیگلیونی و محمد جواد ظریف ضمن تاکید بر اراده سیاسی دو 

کشور، راه های توسعه و تعمیق روابط دو کشور را بررسی کردند.
کاستیگلیونی در پایان این دیدار نشانی از کشورش به عنوان هدیه به وزیر امور 
خارجه ایران اهدا کرد و گفت: این نشانی از دوستی عمیق مردم دو کشور پاراگوئه و 

ایران است.
ظریف در ادامه با »کانگ کیونگ ها« وزیر خارجه کره جنوبی، درباره روابط دوجانبه 
، ادامه همکاری های اقتصادی و بررسی روند صلح در شبه جزیره کره به گفت و گو 

پرداخت.
وی در نشست تمدن های کهن هم حضور یافت و از جهان پر از خشونت امروزی 
گفت و تصریح کرد تمدن های اصیل و کهن می توانند نقش اساسی در ایجاد صلح و 

آرامش جهان ایفا کنند.
روز پر کار دیپلماتیک ظریف در شامگاه پنج شنبه با ضیافت شام قطر به پایان رسید. 
علاوه بر محمد جواد ظریف، وزیران خارجه عراق، عمان، قطر و نروژ هم در این ضیافت 

حضور داشتند و درباره تحولات بین المللی به تبادل نظر پرداختند.
برنامه های ظریف در روز جمعه و ششمین روز حضورش در نیویورک ادامه داشت. 
او ابتدا با برنامه »فیس د نیشن« شبکه سی بی اس درباره برجام و موضوع دیدارهایش 

با جان کری گفت و گو کرد که قرار است روز یکشنبه منتشر شود.
پس از آن رئیس دستگاه دیپلماسی ایران، با وزیران خارجه الجزایر، هلند، اتریش 
و سوریه به رایزنی پرداخت. محور این گفت و گوها برجام، مسایل منطقه و همکاری 

های اقتصادی بود.
ظریف درباره سوریه بر فرایند آستانه و راه حل صلح آمیز برای بحران این کشور 

تاکید کرد.
وی همچنین با مارک لوکاک معاون دبیرکل سازمان ملل متحد در امور بشردوستانه 
و کمک های اضطراری دیدار کرد که رسیدگی به وضعیت انسانی در سوریه و یمن 

مورد توجه دو طرف قرار داشت.
وزیر امور خارجه درباره محتوای این دیدارها به ایرنا گفت: بحث اصلی درباره روابط 

دو جانبه است و موضوع برجام و حرکتی که آمریکا برای نقض برجام کرده است.
ظریف خاطرنشان کرد: ضرورت پیدا کردن راه هایی برای ادامه همکاری با همه این 
وزیران خارجه به عنوان یک تعهد بین المللی احساس می شد، البته این تعهد نه تنها به 
خاطر روابط با ایران بلکه به خاطر روابط بین الملل است که باید با جدیت دنبال شود. 
در زمینه منطقه و وضعیت مربوط به سوریه، یمن و جنایات رژیم صهیونیستی هم در 

بسیاری از این دیدارها گفت و گو می شود.

فرصتی که ظریف مغتنم می شمرد

گفتمان برجامی در دالان های مجمع عمومی 
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»هر آينه، آن گاه كه انسان گناهى را مرتكب مى شود، 
روزى از او روى مى گرداند«. آن گاه امام اين آيه 
را تلاوت فرمود: »ما آن ها را بيازموديم، چنان كه 

صاحبان آن بوستان را آزموديم؛....« 
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بهروز فيروزى

نامحـرمانه  اخبــار
شهردار قم:

استواری امروز کشور ثمره ایستادگی 
در دوران دفاع مقدس است

شهردار قم گفت: دفاع مقدس برای ما یک الگو است و اگر کشور اکنون 
استوار بوده و دارای عزت است به برکت همان دوران است.

دکتر سقائیان نژاد در همایش گرامیداشت هفته دفاع مقدس که در 
سالن همایش های بین المللی شهرداری قم برگزار شد، ضمن تبریک هفته 
دفاع مقدس، گفت: تفکر بسیجی برای همه ما روشن است، در قرآن سه 
مرتبه امتیاز برای انسان قائل شده است، که باید شاخص های یک بسیجی 
باشد، از جمله آن ها تقوا، علم، بصیرت و جهاد در همه زمینه ها است که به 
غیر از این سه شاخص امتیاز دیگری ذکر نشده است.شهردار قم با اشاره به 
اینکه موضوع مدیریت جهادی و اقتصادمقاومتی از همین دسته بندی ها 
است، گفت: بسیج از زمان پیامبر)ص( تشکیل شده است، درآن زمان 
عده ای آماده دفاع از اسلام و انقلاب بوده اند، همانطور که در دوران 8 سال 
دفاع مقدس و اکنون نیز این افراد وجود دارند.سقائیان نژاد با بیان اینکه سیره 
امام حسین)ع( سیره رشد است، ادامه داد: اکنون در ایام محرم قرار داریم و 
سیره بسیج همان سیره امام حسین)ع( است و سیره امام حسین)ع( ادامه 
سیره پیامبر)ص( است که باعث رشد و تعالی انسان می شود.وی با اشاره به 
سخنان شهیدمطهری، گفت: رشد به معنای این است که از سرمایه های در 
اختیار بتوان حفاظت و حراست کرد.شهردار قم با بیان اینکه امام حسین)ع( 
به خاطر اینکه از اسلام به عنوان یک سرمایه محافظت کند قیام کرد، ادامه 
داد: انقلاب اسلامی امروز برای ما یک سرمایه است، و حفظ و حراست از آن 
رشد ما را به دنبال دارد و اگر نتوانیم از آن حراست کنیم ملت بدون رشدی 
هستیم.سقائیان نژاد با اشاره به موضوع جنگ اقتصادی، گفت: دفاع مقدس 
برای ما یک الگو است و اگر کشور اکنون استوار بوده و دارای عزت است به 
برکت همان دوران است و در دوران دفاع مقدس تهاجم فرهنگی به حداقل 
رسید و در سال های بعد به اوج رسید که مقابل آن ایستادیم و اکنون هم 
دشمن جنگ اقتصادی را به راه انداخته است که باید مقابل آن بایستیم.

وی با اشاره به اینکه سرکرده جنگ اقتصادی آمریکا است، ادامه داد: نماینده 
این جنگ در منطقه رژیم صهیونیستی و در داخل تفکر لیبرالیسم است.

شهردار قم خاطرنشان کرد: بسیجی که در ادارات از آن صحبت می کنیم 
دچار بی بهره وری نیست، آنکه از جان خود مایه می گذارد نباید از این 
مشکلات بترسد و باید قیام امام حسین)ع( و جنگ تحمیلی را الگو قرار 
دهیم.سقائیان نژاد با اشاره به سخنان رهبر انقلاب در این ارتباط که در نظام 
هیچ بن بستی وجود ندارد، گفت: بن بست خودمان هستیم، خودمان با 
احتکار و رانت و... مشکلات را ایجاد می کنیم و انسجامی که در قسمت های 

مختلف باید باشد نیست.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم:

تفکر عملگرای بسیجی باید ترویج شود
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم گفت: باید برای پیشبرد 
امور تفکر بسیجی که تفکر نتیجه گرا و عملگرا است داشته باشیم تا شرایط 

به ثبات برسد.
سیدحسن رضوی در همایش گرامیداشت هفته دفاع مقدس که در 
سالن همایش های بین المللی شهرداری قم برگزار شد، ضمن تبریک هفته 
دفاع مقدس و با اشاره به سالروز شکست حصرآبادان، گفت: دلاوری هایی 
که در جنگ اتفاق افتاد بخصوص از طرف بسیج بی نظیر بوده است و در 
بسیاری از کشورها این نگاه و تفکر بسیجی است که موجب موفقیت های 
بسیاری شده است.رئیس سازمان مدیریت وبرنامه ریزی استان قم با اشاره 
به موضوع نیروی انسانی در سازمان ها، اظهارکرد: بسیج ادارات مجموعه 
وظایفی دارد که در این شرایط موجود مهمتر هم شده است، نیروی انسانی 
به عنوان مؤلفه مهم در کشور است که باید از آن بیشترین استفاده بهینه را 
داشته باشیم.رضوی با اشاره به اینکه اکنون در شرایط جنگ اقتصادی قرار 
داریم، گفت: اکنون در اوج این جنگ قرار داریم، در این صورت وظیفه ما 
مهمتر شده است، باید با برنامه ریزی ها و فعالیت های خود امید را به جامعه 
تزریق کنیم تا از این شرایط عبور کرده و دشمن را دوباره مثل گذشته ناکام 
بگذاریم.وی با بیان اینکه دولت در راستای عبور از این شرایط اقتصادی 
تدابیری اندیشیده است، ادامه داد: برای عبور از این شرایط دولت 12 بسته 
خاص تعریف کرده است که از هفته آینده اجرا خواهد شد و برای تمام 
شرایط اقتصادی که دشمن به دنبال تخریب آن است تدابیری اندیشیده 
شده است.رئیس سازمان مدیریت وبرنامه ریزی استان قم ادامه داد: وظیفه 
ما مسئولان این است که در راستای اجرای هرچه بهتر این بسته های 
حمایتی که به تصویب سران سه قوه رسیده است تمام تلاش خود را انجام 
دهیم، باید تفکر بسیجی که تفکر نتیجه گرا و عملگرا است داشته باشیم تا 

شرایط به ثبات برسد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم:

هیچ آب شربی برای فضای سبز جنگلی 
استفاده  نمی شود

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تاکید بر اینکه 
برای فضای سبز جنگلی هیچ آب شربی استفاده نمی شود، گفت: در 
پردیسان نیز برای آبیاری فضای سبز از آب شرب استفاده نمی شود و تاکید 

ما بر این است که آب شهری نباید در فضای سبز استفاده شود.
پیام جوادیان بابیان اینکه در سال 95 با استفاده از نیروهای متخصص 
طراحی شبکه های آب در این سازمان صورت می گیرد، گفت: طبق اعلام 
مشاور سازمان در 20 اسفند 96 مساحت کل فضای سبز 2 هزار و 167 
هکتار بوده که 492.8 هکتار شهری و فضای سبز جنگلی هزار و 675 بوده 
و آب مورد نیاز برای فضای سبز جنگلی نیم لیتر و فضای سبز شهری 0.85 
لیتر در شرایط بهینه اعلام شده است.مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری قم با تاکید بر اینکه با این آمار آب مورد نیاز فضای سبز شهر 
قم هزار و 256 لیتر در ثانیه بوده است، خاطرنشان کرد: وضعیت چاه های 
در اختیار شهرداری کاملًا شفاف سازی شده و هیچ چاه غیرمجازی در 
فضای سبز استفاده نمی شود و با این وجود کل آب های چاه های در اختیار 
شهرداری 544 لیتر در ثانیه است.جوادیان میزان آب شرب مورد استفاده 
فضای سبز در سال را 85.2 لیتر در ثانیه معادل 2.3 میلیون مترمکعب در 
سال بوده است، گفت: هم حق النظارت بابت این میزان مصرف پرداخت 
می شود که بالغ بر 850 میلیون تومان در سال است و هم آب بها بابت آب 

شرب طبق سرانه مصرف شهروندان پرداخت می شود.
 

معاون توانبخشی بهزیستی قم :

چهار مرکز نگهداری سالمندان در قم 
فعال است

معاون توانبخشی بهزیستی قم گفت: چهار مرکز روزانه و شبانه روزی 
نگهداری سالمندان در این استان فعال است که به 260 تن خدمات ارائه 

می دهد.
 محمد علی مقدم خواه روز شنبه، در آستانه نهم مهرماه روز جهانی 
سالمندان، در گفت و گویی افزود: در حال حاضر سه مرکز شبانه روزی 
به 220 سالمند و یک مرکز روزانه به 40 تن از سالمندان خدمات ارائه 
می کند.وی با اشاره به شعار امسال روز جهانی سالمندان )گرامیداشت 
پیشکسوتان و مدافعان حقوق سالمندان( گفت: سالمندی دوره ای از عمر و 
زندگی انسان است که گریزی از آن نیست و بخش قابل توجهی از زندگی 
فرد و خانواده را در بر می گیرد که دارای شرایط و نیازمند تدابیر خاصی 
است.وی افزود: سالمندی هم همانند دوران کودکی و همان گونه که کودک 
دارای حقوقی است نیازمند نظام حقوقی است و توجه به حقوق سالمندان 

وظیفه دولت ها، سازمان های دولتی و نهادهای غیردولتی است.
معاون توانبخشی بهزیستی استان قم، تبیین حقوق سالمندان را 
فرایندی جدید و زمان بر برشمرد و افزود: با توجه به پیرشدن جمعیت 
کشور، شناسایی، تبیین و حمایت از حقوق سالمندی را یکی از وظایف 
بهزیستی می دانیم و در کنار سایر دستگاه های بخش سلامت، بهداشت و 
حمایتی موظف به فعالیت در این حوزه هستیم و مطالبه حقوق سالمندان، 
گسترش حضور آنها در فعالیت های اجتماعی و آشناسازی خانواده ها 
با نیازهای دوران سالمندی را به جد پیگیری خواهیم کرد و در این راه 

مشارکت مردم و خانواده ها الزامی است.

 بیشترین دلایل تصادف ها در شهرها
رییس مرکز اطلاعات و کنترل ترافیک پلیس راهور ناجا بیشترین علل تصادفات درون شهری در 
نیمه نخست امسال را تشریح و بی توجهی به جلو و رعایت نکردن حق تقدم را مهمترین دلایل ذکر 
کرد.سرهنگ نادر رحمانی در گفت وگو با ایسنا درباره مهمترین دلایل وقوع تصادفات رانندگی در معابر 
شهری اظهارکرد:  آمارهای ما از دلایل وقوع تصادفات شهری در نیمه نخست امسال حاکی از آن است 
که 37 درصد تصادفات به دلیل بی توجهی به جلو و 27 درصد تصادفات ناشی از رعایت نکردن حق 
تقدم بوده است.وی با بیان اینکه این دو عامل سبب وقوع 64 درصد از تصادفات درونشهری بوده است، 
گفت: تخطی از سرعت مطمئنه با 9 درصد، تغییر مسیر ناگهانی با 6 درصد و انحراف به چپ با 4 درصد 
در رتبه های بعدی علل وقوع تصادفات درون شهرها بوده است.رئیس مرکز اطلاعات و کنترل ترافیک 
پلیس راهور ناجا درباره نوع خودروهای دخیل در تصادفات شهری نیز اظهارکرد: خودروهای سواری با 
55 درصد، موتورسیکلت ها با 37 درصد، وانت بارها با 5 درصد و کامیون ها با 2 درصد بیشترین نقش 
را در این خصوص داشته اند و کمترین سهم متعلق به مسافربرهای عمومی با حدود یک درصد است.

رحمانی با بیان اینکه بسیاری از این حوادث قابل پیشگیری هستند، گفت: در صورتی که رانندگان دقت 
و تمرکز خود را حین رانندگی افزایش دهند از بسیاری از این حوادث می توان جلوگیری کرد.

 رئیس مرکز آمار: غذای مردم ۳۶ درصد گران شد
رئیس مرکز آمار ایران با اشاره به افزایش تورم نقطه به نقطه شهریور ماه نسبت به مدت مشابه سال 
قبل گفت: خوراک مردم 36 درصد افزایش قیمت داشته است.امیدعلی پارسا با اعلام اینکه شیوه و 
محاسبه سنجش تورم تغییر نکرده است، اظهار داشت: »سال 95 آخرین سال پایه مرکز آمار و بانک 
مرکزی است و کلیه محاسبات بر مبنای 457 قلم ]کالا[ صورت می گیرد.«وی ادامه داد: »آنچه موجب 
می شود برداشت و احساس مردم با اعداد و ارقام تغییر کند در قالب مقاله ای 40 صفحه ای در سایت 
مرکز آمار قرار داده شده و آن را توضیح داده ایم.«پارسا افزود: »افزایش قیمت ها بصورت ماهانه حساب 

می شود اما اگر آمار تورم نتواند کف بازار و معیشت مردم را نمایان سازد، تولید آن عبث است.«

اعتراض بقایی و جوانفکر به احکام صادره
 وکیل مدافع بقایی گفت که نسبت به حکم صادر شده اخیر برای موکلش مبنی بر 6 ماه حبس 
تعزیری اعتراض کرده است.مهران عبدالله پور ، در خصوص آخرین وضعیت پرونده جدید مطرح شده 
علیه حمید بقایی اظهار کرد: صبح امروز درخواست تجدیدنظرخواهی خود را در رابطه با حکم صادره 
علیه ایشان در رابطه با اتهام توهین به مسئولان ثبت کردیم.وی افزود: این حکم در خصوص اتهام توهین 
به مسئولان در پی انتشار فیلم سخنان حمید بقایی مقابل زندان اوین و توهین به مسئولان صورت 
گرفته است که بر اساس آن شعبه 1059 دادگاه کیفری او را در رابطه با اتهام نشر اکاذیب تبرئه و به 
اتهام توهین به اشخاص و مقامات به 6 ماه حبس محکوم کرد.عبدالله پور در رابطه با پرونده دیگر موکلش 
علی اکبر جوانفکر نیز گفت: در رابطه با حکم صادره علیه آقای جوانفکر نیز در دادگاه انقلاب درخواست 
واخواهی خواهیم کرد.عبدالله پور در رابطه با اتهام علی اکبر جوانفکر خاطرنشان کرد: موکلم به اتهام 
اقدام علیه امنیت ملی در پی آتش زدن حکم حمید بقایی در مقابل سفارت انگلیس به 5 سال و یک 

ماه حبس محکوم شده که نسبت به حکم صادره در دادگاه انقلاب درخواست واخواهی خواهیم کرد.
 

۶ هزار نفر در کشور بالای ۱۰۰ سال سن دارند
رئیس دبیرخانه شورای ملی سالمندان با اشاره به اینکه در حال حاضر 6 هزار نفر در کشور سن 
بالای 100 سال را دارند گفت: در تلاش هستیم تا لایحه حقوق سالمندان را از طریق دولت به مجلس 
ارسال کنیم.محسن سلمان نژاد در مراسم گرامیداشت پیشکسوتان و مدافعان حقوق سالمندان که صبح 
امروز با حضور داریوش بیات نژاد مدیر کل بهزیستی استان تهران در سالن اجتماعات این سازمان برگزار 
شد گفت: سالانه 700 هزار سالمند به جمعیت سالمندی کشور اضافه می شود. در تهران یک میلیون 
و 300 هزار سالمند وجود دارد که البته نسبت جنسیتی آنها مساوی است و 50 به 50 است که البته 
این نسبت در سایر استان ها متفاوت است به ازای هر 107 خانم سالمند، 107 سالمند آقا داریم.رئیس 
دبیرخانه شورای ملی سالمندان گفت: طی دو سال گذشته اقدامات متعددی در این دبیرخانه صورت 

گرفته است که در این زمینه تعاملات لازم را با دستگاه ها و ان جی او ها داشته ایم.

تخلیه کامل یک روستا در مازندران!
مدیرکل مدیریت بحران مازندران از تخلیه کامل یک روستا در این استان به دلیل نشت بنزین و 
خطر انفجار خبر داد.علی اصغر احمدی از نشت بنزین در اثر ترکیدگی خط لوله انتقال این حامل انرژی 
در حوالی روستای »طالع« پل سفید خبر داد و اظهار کرد: به دلیل وجود بخار بنزین و خطر انفجار، اداره 
برق سوادکوه، برق منطقه را قطع و روستای »طالع« نیز تخلیه شده است.وی با اشاره به اینکه این اتفاق 
در شب گذشته صورت گرفت، به ایسنا گفت: دو حوضچه جمع آوری بنزین ایجاد شده است و این ماده 
سوختی را با پمپ های مخصوص ضدجرقه به تانکرها انتقال دادیم.مدیرکل مدیریت بحران مازندران 
تصریح کرد: تاکنون حدود هشت تانکر بارگیری و به مرکز پخش پالایش ساری انتقال داده شد تا از خطر 

آتش سوزی و سایر حوادث احتمالی و همچنین هدر رفت بنزین جلوگیری شود.

مدارس ایران از دنیای امروز ۷۰ سال عقبند
وزیر آموزش و پرورش با تاکید بر اینکه روش های مدارس ما از دنیای امروز 60 تا 70 سال عقب تر 
است، گفت:  اگر یک فرد بدون داشتن مهارت های معلمی علامه دهر هم باشد، معلم موفقی نخواهد 
بود. سیدمحمد بطحایی دیروز در مراسم آغاز سال تحصیلی دانشجویان جدید دانشگاه فرهنگیان بیان 
کرد: روش های یاددهی و یادگیری در مدارس ما از دنیای امروز 60تا70 سال عقب است و متناسب با 
نیازهای بچه های امروز نیست. بنابراین یکی از ضرورت های شغل معلم ایجاد شایستگی در معلمان و 

کسب مهارت معلمی است که اهمیت آن از مباحث دانشی بیشتر است. 

درگیری لفظی عربستان و قطر در صحن سازمان ملل 
پس از سخنرانی سراسر توهین آمیز »عادل الجبیر« وزیر امورخارجه عربستان که در آن قطر را آماج 
حملات شدید قرار داد و اعلام کرد که این کشور به دلیل حمایت از تروریسم، تحریم شده است،، نماینده 
دوحه پاسخ کوبنده ای به اتهامات واهی سعودی داد.به گزارش بامداد شنبه ایرنا به نقل از شبکه تلویزیونی 
الجزیره قطر، نماینده این کشور در پاسخ به اظهارات وزیر امورخارجه سعودی گفت: باید در وهله نخست 
به عواملی اشاره کرد که موجب به وجود آمدن تروریسم می شود و در مجامع مختلف بارها گفته ایم که 

نخستین اقدام برای نابودی تروریسم، شناخت عوامل به وجود آورنده آن است.

گفت:  قم  استان  انتظامی  فرمانده 
کامیون داران در این استان تعامل خوبی 
با نیروی انتظامی داشته اند و در قم هیچ 

تعرضی به کامیون ها انجام نشده است.
سردار عبدالرضا آقاخانی قبل از ظهر 
شنبه در نشست خبری با اصحاب رسانه 
با بیان اینکه هفته ناجا از 13 مهرماه آغاز 
ناجا،  افزود: شعار امسال هفته  می شود، 
»پلیس مقتدر، امین مردم« است و هر روز 

نیز به عنوانی نامگذاری شده است.
وی گفت: شعار روز اول هفته ناجا با 
عنوان »جامعه ایمانی، ارزش های اسلامی، 
رفعت و مهربانی« نامگذاری شده است 
که در این روز پیاده روی ویژه کارکنان، 
غبارروبی نمازخانه ها در رده های انتظامی 
شهدا،  معظم  خانواده  با  دیدار  استان، 
سخنرانی قبل از خطبه های نماز جمعه، 
عیادت و سرکشی از بیماران در بیمارستان 
علی ابن ابی طالب)ع( و برپایی چادر امدادی 

در مصلای نماز جمعه انجام می گیرد.
فرمانده انتظامی استان قم اظهار کرد: 
روز دوم هفته ناجا با شعار »انضباط، اقتدار 
و امنیت پایدار« نامگذاری شده است که در 
این روز صبحگاه مشترک نیروهای مسلح 
استان و سازمان های امدادی، تجدید میثاق 
با آرمان های امام راحل با گلباران بیت امام و 
دیدار با نماینده مقام معظم رهبری در قم، 
نشست نیروهای مسلح، افتتاح کلانتری 
22 پردیسان، افتتاح پایگاه یکم آگاهی، 
افتتاح ساختمان جدید فرماندهی پلیس 
راه، مصاحبه تلویزیونی فرماندهی انتظامی 
استان و برپایی نمایشگاه پلیس فتا برگزار 
می شود.وی ادامه داد: روز سوم هفته ناجا 
با شعار »حرفه گرایی، تخصص کارآمدی« 
اجرای  کارکنان،  توسط  خون  اهدای  با 
تئاتری با موضوع پیشگیری از آسیب های 
اجتماعی، نشست با سران طوایف و ریش 
سفیدان، همایش فرهنگ ترافیک، جلسه 
با شرکت های مراقبتی و انتظامی، نشست 
با ائمه جماعت و شورای معتمدین پلیس 

برگزار می شود.سردار آقاخانی اضافه کرد: 
آموزش  شعار  با  ناجا  هفته  چهارم  روز 
پیشگیری  عمومی  مشارکت  همگانی، 
اجتماعی با ارائه مشاوره حقوقی و قضایی 
در طول هفته، اعزام گروه های سرود به 
مدارس، بازدید دانشجویان و دانش آموزان 
از مرکز فوریت های پلیس، مانور شهری 
مسابقه  انجام  قانون مند،  موتورسواران 
رادیویی و ملاقات با مردم در 197 برگزار 
خواهد شد.وی با بیان اینکه شعار روز پنجم 
هفته ناجا »خدمت گذاری، پاسخگویی و 
امانت داری« است، افزود: در این روز قرائت 
پیام مهر در یکی از مدارس منتخب استان، 
حضور کارشناسان فتا در مدارس، ارسال 
به مسافرین در هنگام ورود  پیام کوتاه 
به قم، برگزاری مسابقات ورزشی محلی 
در  انتظامی  نیروی  رؤسای  و سخنرانی 

مدارس برگزار می شود.
فرمانده انتظامی استان قم بیان کرد: 
شعار روز ششم هفته ناجا »دانش بنیانی، 
پژوهش محوری و روزآمدی« که در این 
عاشورا،  زیارت  قرائت  با  کوه پیمایی  روز 
جشنواره ورزشی، برنامه خدمات مضاعف 
و افزایش ساعت کاری برای خدمت به 
مردم و ویزیت رایگان توسط دندان پزشک 

در کلینیک نیروی انتظامی برگزار می شود.
وی گفت: در روز هفتم با شعار »ولایت 
برپایی  به  و شهادت«  ایثارگری  مداری، 
نمایشگاه تصویری حجاب و عفاف و امر به 
معروف و نهی از منکر و تجلیل از حافظان 
قرآن کریم اقدام می شود.سردار آقاخانی 
ادامه داد: هفته ناجا با غبار روبی مزار شهدا 

و تجلیل از خانواده شهدا به پایان می رسد.
* کاهش پنج درصدی جرایم در قم 

طی ماه گذشته
وی در ادامه در خصوص پیشگیری از 
جرائم افزود: روند رشد پیشگیری از جرائم 
در استان صعودی بوده است و در طی یک 
ماه گذشته حداقل پنج درصد در کل جرائم 

کاهش داشته ایم.
فرمانده انتظامی استان قم بیان کرد: با 
برنامه ریزی انجام گرفته در سه ماهه سوم 
پیشگیری از جرائم به ویژه در برخورد با 
مزاحمین نوامیس، برخورد با معتادین و 
توزیع کنندگان مواد مخدر در محلات، 
برخورد با محتکرین و همچنین برخورد با 

کالای قاچاق روند صعودی را می پیماید.
وی گفت: خوشبختانه برخورد با جرائم 
در فضای مجازی افزایش 700 درصدی 
داشته است زیرا پلیس فتا اشرافیت ویژه ای 

بر این نوع جرائم دارد.وی با بیان اینکه 
ماه  یک  طی  اوباش  و  اراذل  با  برخورد 
گذشته رشد 70 درصدی داشته است، 
افزود: طی هماهنگی با دستگاه قضایی 
تمامی اراذل و اوباش احزار خواهند شد زیرا 
یا باید اصلاح شوند و یا استان قم را ترک 
کنند.سردار آقاخانی بیان کرد: طی یک 
سال گذشته در کلانتری ها بیش از 6 هزار 
و 952 پرونده به مصالحه ختم شده است.

* افزایش کشف جرم در قم
وی گفت: پلیس فتا در بحث اقتصادی 
رشد 70 درصدی و در بحث مسائل اخلاقی 
رشد 110 درصدی و در بحث اجتماعی 
رشد 106 درصدی، در بحث سیاسی رشد 
100 درصدی و در مجموع 80 درصد در 
جرائم سایبری افزایش کشفیات داشته ایم.

فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه 
وقوع شرارت نسبت به 6 ماهه سال قبل 
کاهش هفت درصدی داشته است، افزود: 
سال  طی  درصد  اوباش 12  دستگیری 
گذشته افزایش داشته است.وی از افزایش 
فوتی های جاده ای در این استان خبر داد 
که  خودروهایی  با  برخورد  کرد:  بیان  و 
آلودگی صوتی ایجاد می کنند نسبت به 
6 ماهه سال گذشته 12 درصد افزایش 
داشته است.سردار آقاخانی در خصوص 
دریافت پرونده ها توسط کلانتری ها افزود: 
کلانتری موظف است پرونده ها را دریافت 
و پیگیری های لازم را انجام دهد مگر اینکه 
پرونده به درخواست فرد شاکی به مشاوره 
ارائه داده شود.وی در خصوص فوت فردی 
در هتل خورشید قم نیز افزود: قتل به دلیل 

مسئله اخلاقی رد می شود و صحت ندارد.
فرمانده انتظامی استان قم در خصوص 
کامیون داران در استان قم افزود: کامیون 
داران در این استان تعامل خوبی با نیروی 
انتظامی داشته اند و در این استان هیچ 
تعرضی به کامیون ها انجام نشده است و 
پلیس نیز مراقبت کامل را برای انتقال بار 

به عمل می آورد.

فرمانده انتظامی استان قم:

هیچ تعرضی به کامیون های حمل بار در قم نشده است

سال  آغاز  به  اشاره  با  قم  فرماندار 
تحصیلی گفت: کمیته امداد، آموزش و 
پرورش و دهیاری ها اعتباراتی در نظر 
گرفته اند تا امسال هیچ کودکی به دلیل 
از  مدارس  سرویس  یا  و  مالی  مشکل 

تحصیل باز نماند.
درگردهمایی  روز شنبه  رضا سیار، 
بخش  اسلامی  شوراهای  و  دهیاران 
مرکزی قم در فرمانداری ، ایجاد زمینه 
برای تحصیل برای همه کودکان را یکی 
از شاخصه های عدالت اجتماعی دانست 
و افزود: باید دهیاران حساسیت لازم را 
برای تحصیل تمام کودکان داشته باشند و 
مشکل همه کودکان منطقه را برای ادامه 

تحصیل به صورت موردی بررسی کنند.
و  نفوس  سرشماری  آخرین  طبق 
مسکن که در سال 95 انجام شد، چهار 
هزار و 72 کودک در گروه سنی 6 تا 9 

سال در استان قم از تحصیل بازمانده اند.
در سال تحصیلی جدید، حدود 255 هزار 
دانش آموز در 665 مدرسه و شش هزار و 
783 کلاس درس با حضور 14 هزار معلم 

مشغول به تحصیل هستند.
* تخصیص 30 لیتر بر ثانیه آب از 

سرشاخه ها دز به بخش مرکزی 
فرماندار در ادامه با اشاره به مشکل 
تامین آب شرب بخش ها و روستاهای قم 
گفت: طرح تامین آب با حجم 30 لیتر 
بر ثانیه از سرشاخه های دز برای بخش 
مرکزی قم در نظر گرفته شده که مراحل 
نهایی تصویب و تامین آن در حال انجام 

است.
وی ادامه داد: بخشی از این آب با حجم 
15 لیتر بر ثانیه برای شرکت شهرک های 
صنعتی، بخشی به طرح های گردشگری 
و پادگان های مسیر تخصیص و 8 لیتر 

بر ثانیه نیز برای شرب روستاها اختصاص 
داده می شود که با اجرای این طرح بخش 
مهمی از نیاز بخش مرکزی قم به آب 

شرب تامین خواهد شد.
سیار در ادامه وجود کویر را از جمله 
بخش  جغرافیایی  مهم  های  ویژگی 
مرکزی دانست و ادامه داد: به دلیل وجود 
تاسیسات حساس انرژی و هسته ای در 
این بخش ، باید همه دهیاران و مسئولان 
روستاها، آبادی های بخش مرکزی نسبت 
به مسائل امنیتی حساسیت لازم را داشته 

باشند.
بخش مرکزی ، یکی از بخش های 
پنجگانه قم است. دو دهستان قمرود و 
قنوات و 122 روستا دراین بخش قرار 
دارد. بر اساس سرشماری سال 1395، 
جمعیت بخش مرکزی قم حدود 40 هزار 

نفر می باشد.

فرماندار قم همچنین برنامه ریزی برای 
کاهش آسیب های اجتماعی را از جمله 
وظایف دهیاران برشمرد و تاکید کرد: 
در ماه های محرم صفر به خاطر یاد اهل 
بیت)ع( شاهد کاهش آسیبهای اجتماعی 
هستیم و باید از امروز برنامه عملیاتی برای 
کاهش آسیب های اجتماعی در تمام 
روستاهای استان تا پایان امسال مورد 

تاکید قرار گیرد.
* ورود کود مرغی بدون مجوز از 
استان های دیگر به قم ممنوع است 

وی دربخش دیگری از سخنان خود با 
تاکید بر اینکه ورود کود مرغی بدون مجوز 
از استان های دیگر به قم ممنوع است 
گفت: ورود کودهای مرغی آلوده به قم در 
سال گذشته موجب تلف شدن 8 میلیون 
قطعه مرغ و ضرر یک هزار میلیارد ریالی 

به مرغداران استان شد.

فرماندار قم:

امسال کودک بازمانده از تحصیل به دلیل مشکل مالی نخواهیم داشت

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم با بیان 
این که وجود اختلاف در برخی شوراهای شهر و روستای 
قم موجب آسیب به جایگاه این نهاد و توسعه استان شده 
است گفت: شوراها باید اختلاف ها را کنار گذاشته و از 

فرصت مسئولیت برای خدمت به مردم استفاده کنند.
سید محمدرضا هاشمی روز شنبه در گردهمایی 
در  قم  مرکزی  بخش  اسلامی  شوراهای  و  دهیاران 
فرمانداری این شهر، با انتقاد از نبود وحدت و انسجام میان 
برخی شوراهای اسلامی شهر و روستا تاکید کرد: وحدت، 
رمز پیروزی و پیشرفت است و اعضای شوراها باید با کنار 
گذاشتن اختلاف ها مسیر توسعه روستاها، بخش ها و 
شهرها را در اولویت قرار دهند.وی منتخبان شوراهای 
شهر و روستا را معتمدان مردم دانست و تاکید کرد: هر 
جا مسئولان و مردم متحد و منسجم باشند، مشکلات با 
سرعت بیشتر حل می شود و بدون اتحاد، ظرفیت ها و 
فرصت های خدمت رسانی به هدر خواهد رفت.وی در 
ادامه با تاکید بر حضور مسئولان در بخش های استان 
افزود: مدیران موظف هستند با حضور در روستاها علاوه 
بر پاسخگویی و بررسی مشکلات منطقه، عملکرد خود را 

به مردم گزارش دهند.
هاشمی با بیان این که از مدیران استان خواسته ایم 
که حضور خود در روستاها و شهرهای استان را در 6 ماه 
نخست امسال اعلام کنند اظهار داشت: فاصله گرفتن از 

مردم موجب افزایش مشکلات و کاهش سرمایه اجتماعی 
خواهد شد.

فرهنگی  تهاجم  با  مقابله  باید سرباز  همه   *
دشمن باشیم

معاون استاندار قم در ادامه سخنان خود، شیوع برخی 
آسیب های اجتماعی از جمله طلاق، سرقت، اعتیاد و 
افزایش سن ازدواج را مورد اشاره قرار داد و گفت: دهیاران 
باید بدانند که وظیفه آنها تنها عمران و آبادی روستاها 
به مسائل  توجه  آبادی روستاها  کنار  بلکه در  نیست 
فرهنگی، اجتماعی و کاهش آسیب های اجتماعی باید 
در اولویت کاری آنها باشد.وی ، اعتیاد را بلایی خانمان 
سوز دانست و با اشاره به گستردگی تهاجم فرهنگی 
دشمن برای افزایش اعتیاد در کشور ادامه داد: هم اکنون 
انواع مختلف مواد مخدر در کشور تهیه و تولید می شود، 
زمان دسترسی به مواد مخدر به 6 دقیقه رسیده است 
و شاهد کاهش سن اعتیاد به 13 سال هستیم که همه 
اینها زنگ هشداری جدی است.وی تنها راه مبارزه با مواد 
مخدر را کاهش تقاضا دانست و گفت: دشمن با تهاجم 
فرهنگی و گسترش آسیب های اجتماعی به دنبال آسیب 
به کانون خانواده است، چرا که اگرخانه ای گرفتار آسیب 
های اجتماعی شود، به کل جامعه لطمه می رساند.وی 
با تاکید بر اینکه همه باید سرباز مقابله با تهاجم فرهنگی 
دشمن باشیم اظهار داشت:دهیاران برای کاهش آسیب 

های اجتماعی باید تلاش کرده و برنامه ریزی منسجم در 
این زمینه برای تمام روستاها داشته باشند.

* اشتغال زایی مهمترین راه مقابله با آسیب های 
اجتماعی است

وی ایجاد اشتغال را بهترین راه مقابله با آسیب های 
اجتماعی دانست و گفت: اگر چه مطالعات انجام شده 
نشان می دهد که تنها 21 درصد از مصرف کنندگان 
مواد مخدر و 30 درصد طلاق ها به دلیل بیکاری است، 
اما ایجاد اشتغال می تواند نقش مهمی در کاهش آسیب 

های اجتماعی داشته باشد.
هاشمی با بیان این که ایجاد اشتغال و رونق تولید در 
روستاها از جمله اولویت های دولت تدبیر و امید است 
اشتغال در  ایجاد  برای  افزود: 120 هزار میلیارد ریال 
روستاها و شهرهای زیر 10 هزار تن در کشور تخصیص 
داده شده است که هیچ سقفی برای تخصیص این اعتبار 
وجود ندارد و دهیاران باید برای جذب بیشتر این اعتبار 

تلاش مضاعف انجام دهند.
هاشمی همچنین با بیان این که نشاط اجتماعی تنها 
در برگزاری کنسرت خلاصه نمی شود گفت: برگزاری 
همایش های پیاده روی عمومی، جذب جوانان به مساجد 
و برگزاری همایش های عمومی و اشتغال زایی به طور 
قطع علاوه بر افزایش نشاط اجتماعی موجب کاهش 

آسیب ها می شود که باید مورد توجه قرار گیرد.

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم :

شوراها باید اختلاف ها را کنار بگذارند 


